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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
KÖZGYŰLÉSE 

 
408.127-13/2021. 

Jegyzőkönyv 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2021. november 25. 

napján 09 óra 16 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében 
tartott nyílt testületi üléséről. 

 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Bartha György Imre, Bazin 
Levente Dávid, Cseléné Figula Edina, Borkuti László Imre, Erdei Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, 
Hegedüs Andrea, Molnár Péter, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Pakusza Zoltán, Dr. Simon 
Gábor, Szarka Dénes, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos alpolgármester, Szopkó Tibor 
alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Bajusz Gábor, Deák-Bárdos Mihály, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre 
András, Dr. Kovács László, Kozma István Jánosné, Soós Attila, Szécsényi Marianna képviselő 
 
Nem vett részt: Révész Péter és Kopcsó Gábor képviselő 
 
 
Veres Pál polgármester: Tisztelettel köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, 
érdeklődőket, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati 
gazdasági társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 
Képviselőtársait.  
Kéri Képviselőtársait, hogy a Közgyűlés 9:00 órára került meghirdetésre, akkor legyenek kedvesek 
pontosak lenni. 
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 18 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy az elmúlt közgyűlés 
óta a város több ismert és neves személyisége elhunyt. 
Életének 80. évében elhunyt Prof. Dr. Dudás Illés, a Miskolci Egyetem professor emeritusa, 
korábbi tanszékvezető, dékánhelyettes, az MTA doktora, a Magyar Érdemrend tisztikeresztje és 
számos más elismerés birtokosa. Életének 51. évében elhunyt Botos Ferenc polgárjogi aktivista, a 
Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat volt képviselője, Miskolc város szociális bizottságának 
tagja, a B.-A.-Z. Megyei Roma Polgárjogi Mozgalom elnökségi tagja. 59 éves korában tragikus 
hirtelenséggel elhunyt Horváth József, a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Roma Területi 
Nemzetiségi Önkormányzat képviselője, aki évtizedek óta a megyei és miskolci roma nemzetiségi 
közélet meghatározó egyénisége volt. Életének 83. évében csendesen elhunyt Baumann Gáspár, 
egykori DVTK – sportvezető, kosárlabdaedző és testnevelő tanár. 
Kéri, egyperces néma felállással emlékezzenek meg Róluk. 
 

(megemlékezést követően) 
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Veres Pál polgármester: Ahogyan arról már az előző Közgyűlésen is szó esett, ősszel sikerrel 
lezajlott az első miskolci Közösségi Gyűlés, melynek témája a város levegőminőségének javítása és 
a klímaváltozás hatásainak csökkentése volt. Akkor ötven résztvevő beszélgetett, tanult, 
gondolkodott együtt, a 155 ezer miskolci véleményét képviselve. A résztvevők bonyolult 
kiválasztási módszere is azt szolgálta, hogy valóban reprezentálni tudják Miskolc teljes lakosságát. 
Így nagy felelősség hárult rájuk, és hálásak az elkészült, jelentőségteljes javaslatokért, amelyet 
november 10-én ünnepélyes keretek között vettek át. A hét javaslat egyike volt, hogy az 
Önkormányzat kommunikációjában fordítson kiemelt figyelmet arra, hogy a lakosok mit tehetnek 
a légszennyezés, a klímaváltozás ellen az egyének szintjén. Ennek egyik első elemeként felkérte a 
Közösségi Gyűlés résztvevőit, hogy legyenek a Város önkéntes klímanagykövetei, akik megszerzett 
tudásukkal és a téma iránti elkötelezettségükkel jelentősen hozzájárulhatnak ennek a törekvésnek a 
sikeréhez, hogy Miskolc levegője, környezete jobb legyen. Köszöni, hogy ezt az áldozatos 
tevékenységet felvállalták. Kéri Fekete Tamás urat, hogy az ötvenek nevében olvassa fel a hét 
javaslatot, hogy azokat a képviselő-testület első kézből megismerhesse. 
 
Fekete Tamás: Ismerteti az imént említett hét pontot. Az első pont: dinamikus, hatékony 
tömegközlekedés, második pont: kommunikációs program indítása, harmadik pont: zöldítési 
program indítása, negyedik pont: észak-déli irányú elektromos tömegközlekedés kialakítása, ötödik 
pont: kerékpáros és gyalogos infrastruktúra kialakítása, hálózatosítása, javítása és karbantartása, 
hatodik pont: energetikai tanácsadó iroda felállítása egyablakos rendszerben, végül a hetedik pont: 
kályhacsere mintaprogram indítása az energiaszegénységben élők számára egy kiválasztott 
területen, kiegészítve a helyes tüzeléstechnikai oktatással.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni az ismertetést. Felkéri Miskolc jelen lévő klímanagyköveteit, 
hogy fáradjanak ki és nevük elhangzását követően vegyék át megbízólevelüket. 
 

(Megbízólevelek átadása és gratuláció.) 
 
 
Veres Pál polgármester: A közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 225/C. § (2) bekezdése 
alapján tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az elmúlt testületi ülés óta 2021. november 19-én és 22-én, 
összesen 2 nap szabadságot vett igénybe. 
 
Munkájukat a mai napirend elfogadásával folytatják. Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése alapján 
az alábbi javaslatokat teszi. 
 
 
1. sürgősségi napirend - zárt ülés:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

által fenntartott II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi 
Könyvtár igazgatói (intézményvezetői) munkakör 
betöltésére vonatkozó pályázat elbírálására  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi indítványt a zárt 
ülés napirendjére felvette. 
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2. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat vagyonelemek használatba adására Miskolc 

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 14 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi 
indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat ingatlanok értékesítésével kapcsolatos 

döntések meghozatalára  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 3 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat ingatlanrész értékesítésére a „Napfényt az 

életnek” Alapítvány részére 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
5. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat a településkép védelméről szóló 44/2017. 

(XII.22.) önkormányzati rendelet (TKR) 
módosítására  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
(nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi indítványt a nyílt 
ülés napirendjére felvette. 

 
6. sürgősségi napirend - nyílt ülés:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Településszerkezeti Tervének és Építési 
Szabályzatának módosítására  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 14 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) a sürgősségi 
indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre. 
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A Közgyűlés 14 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) az ülés 
napirendjét – a napirendre felvett sürgősségi 
előterjesztésekre figyelemmel – a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 

Napirendi pontok: 
 
 
NYÍLT ÜLÉS 
 
 
1.  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. 

(III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára 
(III. negyedéves korrekció) 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
2.  Javaslat a 2022. évi átmeneti gazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
3.  Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. 

(XII.19.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
4.  Javaslat közterületek elnevezésére 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
5. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, költségvetési szervei és 

minősített többségi tulajdonú gazdasági társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., 
illetve tagvállalatai között fennálló rendezetlen követelésekkel, kötelezettségekkel 
kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
6.  Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Nemzeti Színház 

Nonprofit Kft. között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
7.  Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Szimfonikus Zenekar 

Nonprofit Kft. között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 
 Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
8.  Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 2021. 

évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
9.  Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati 

ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
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10.  Javaslat az alpolgármesterek, a tanácsnokok és a települési önkormányzati képviselők 
munkájáról szóló tájékoztatás tudomásulvételére 

 Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
 
2. sürgősségi napirend:  Javaslat vagyonelemek használatba adására Miskolc Megyei 

Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére 
 
3. sürgősségi napirend:  Javaslat ingatlanok értékesítésével kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
4. sürgősségi napirend:  Javaslat ingatlanrész értékesítésére a „Napfényt az életnek” 

Alapítvány részére 
 
5. sürgősségi napirend:  Javaslat a településkép védelméről szóló 44/2017. (XII.22.) 

önkormányzati rendelet (TKR) módosítására 

 
6. sürgősségi napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 
 
 
Zárt ülés: 
 
 
11. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
 
1. sürgősségi napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által 

fenntartott II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 
igazgatói (intézményvezetői) munkakör betöltésére vonatkozó 
pályázat elbírálására 
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Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 
megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet 
módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára (III. 
negyedéves korrekció) 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető 
urat. 
 
Szilágyi Kornél: A költségvetési korrekció keretén belül a 2021. évi költségvetés módosítására 
tesznek javaslatot. Az előterjesztésben egy rendelettervezetet és egy határozati javaslatot tárnak a 
Közgyűlés elé. Az önkormányzati gazdálkodás szabályait alapvetően az államháztartásról szóló 
törvény határozza meg, melynek 34. § (4) bekezdése alapján az önkormányzat költségvetésében 
szereplő bevételi, kiadási előirányzatokat érintő módosításokat időközönként át kell vezetni a 
költségvetési rendeleten. Jelen előterjesztésben ennek a kötelezettségnek tesznek eleget. Mint 
ismert, az önkormányzat 2021. évi költségvetése 38,1 milliárd forint főösszegben került elfogadásra. 
Ezt követően az előző évi gazdálkodásról szóló zárszámadási rendelet alapján 54 milliárd forint 
kiadási bevételi előirányzat húzódott át és épült rá az idei büdzsére. Az önkormányzat költségvetési 
rendeletét legutóbb a Közgyűlés októberi ülésén tárgyalta az I. félével korrekció keretén belül. Jelen 
előterjesztés két részből áll. Egyrészt arról, hogy az önkormányzat az I. féléves korrekciót követően 
a III. negyedévben néhány esetben többletbevételi forráshoz jutott, melynek a költségvetésre 
történő ráépítése történik meg jelen módosításban. Ezek részben a szokásos központi 
költségvetésből kapott támogatásokat jelentik, így a helyi önkormányzatok általános működési 
támogatását, a helyi önkormányzatok egyéb működési célú támogatásait. Ezeket részletesen 
tartalmazza az előterjesztés. Kiemel néhány tételt, miszerint az önkormányzat rendkívüli 
támogatásként kapott 350 millió forintos összeget, amely jelen előterjesztés keretén belül a 
tényleges felhasználás helyére kerül, így a költségvetési szervekhez, egyes költségvetésben szereplő 
feladatokhoz kerül lebontásra, átcsoportosításra. Szintén jelentős tételt jelent, hogy az 
önkormányzat lakossági víz- és csatorna szolgáltatás támogatására benyújtott pályázata alapján 42,3 
millió forint támogatásban részesült. Ezt szintén a feladatot ellátó MIVÍZ Kft. részére tovább is 
utalták. Kiemel még egy tételt, ami a Népkertben tervezett futópálya megvalósításához kapcsolódik. 
Itt is egy pályázat került benyújtásra, amely alapján 42 millió forintos támogatásban részesült az 
Önkormányzat. A negyedév során néhány feladatot érintően többletigények is felmerültek, 
melyeket az előterjesztésben szereplő módon, belső megtakarításokból, illetve az általános 
tartalékból biztosítottak. Ezek közül is kiemelkedő nagyságrendjét, illetve fontosságát tekintve az 
MVK Zrt. támogatása. Itt arra tesznek javaslatot, hogy a 2021. évi működését segítve, a közösségi 
közlekedést lebonyolító cégnek 200 millió forint többlettámogatás kerül biztosításra. A 
módosításokat követően a költségvetés főösszege 102,1 milliárd forintra módosul.  
Az előterjesztés tartalmaz továbbá egy határozati javaslatot is, amely az Önkormányzat egyes saját 
bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek megállapítására tesz 
javaslatot a 2022-2024. évek vonatkozásában. A Közgyűlés legutóbbi ülésén döntés született arról, 
hogy az Önkormányzat egy halasztott fizetés keretében megvásárolja a Lézerpont épületét a Győri 
kapu 57. szám alatt, amely adósságot keletkeztető ügyletként került megjelenítésre, ezért szükséges 
a korábbi 91/2021. számú közgyűlési határozat 2. mellékletének módosítása, ami az adósságot 
keletkeztető ügyleteket tartalmazza. Így megteremtődik az összhang a költségvetési rendelet, illetve 
a módosított határozat mellékletével.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: mind a rendeletmódosítást, mind a határozati javaslatot 
támogatta.  

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: mind a rendeletmódosítást, mind a 
határozati javaslatot támogatta.  

• Pénzügyi Bizottság: mind a rendeletmódosítást, mind a határozati javaslatot többségében 
támogatta.  

• Köznevelési Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: mind a 
rendeletmódosítást, mind a határozati javaslatot támogatta.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: mind a 
rendeletmódosítást, mind a határozati javaslatot támogatta.  

• Rendészeti Bizottság: mind a rendeletmódosítást, mind a határozati javaslatot támogatta.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg a szót.  
 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Az előterjesztett rendelettervezet és határozati javaslat, ahogy az 
anyagban is szerepelt, és ahogy Főosztályvezető Úr is elmondta, minden vonatkozó jogszabálynak 
megfelel. Ez azt jelenti, hogy az Önkormányzat gazdálkodása az államháztartásról szóló törvény 
előírásainak, az annak a végrehajtásáról szóló rendelet előírásainak, figyelembe véve az 
önkormányzati törvény rájuk szabott feladatait is, valamint a felelős, ésszerű, stabil gazdálkodás 
alapelveit is, maximálisan megfelel. A III. negyedéves korrekció kapcsán látják azt, hogy normál 
rendben folyik az önkormányzat gazdálkodása. A Magyar Államkincstár felé rendre, a havonta 
szükséges adatszolgáltatásokat teljesítik. Látszik az, hogy még akkor is normál módon tudnak 
gazdálkodni, hogyha nagyon nehéz körülmények között teszik ezt. A miskolciakat folyamatosan 
tájékoztatniuk kell a meglévő nehézségeikről, arról a körülményrendszerről, ami mentén nekik 
ebben az évben gazdálkodniuk kellett. Milliárdos nagyságrendben csökkentek a bevételeik, 
milliárdos nagyságrendben növekedtek a kiadásaik. Egy tételt kiemel, miszerint az iparűzési adó 
1%-ának az elvonása kapcsán is azt látják, hogy a kompenzáció pozíciója az nettó negatív, tehát 
kevesebbet kaptak kompenzáció jogcímen, mint ami ténylegesen kiment ebből a költségvetésből. 
Azt látni kell, hogy ezek a körülmények, és ennek ellenére ez az Önkormányzat a 
működőképességét megőrizte. A kötelező önkormányzati feladatokat és önként vállalt feladatokat 
is ellátni képesek, a közszolgáltatások biztosítottak. Sőt, az anyagból is látható, hogy még bizonyos 
mértékű fejlesztésre is van lehetőség. Ki kell jelenteni azt, hogy az Önkormányzat gazdálkodása 
stabil. Értelmezésében ilyen körülmények között már maga a működőképesség megőrzése is 
iszonyatos energiákat igényel, így ezt is eredményként kell, hogy értékelje. Jelzi, hogy ilyen nehéz, 
lejtős pályán is eredményes, felelős gazdálkodást tudnak folytatni. Bármennyire is lejt a pálya, ezt a 
mérkőzést, ami a felelős gazdálkodást érinti, frakciójuk és a városvezetés a miskolciak javára 
nemcsak, hogy lejátssza, hanem ezt a mérkőzést a miskolciak javára meg is fogja nyerni. Megerősíti, 
hogy nagyon nehéz körülményrendszer között kell gazdálkodniuk. Szeretné ezúton is megköszönni 
az összes ezzel a témával kapcsolatban munkát végző kollégának a munkáját, különös tekintettel a 
Gazdálkodási Főosztály kollégáira. Nagyon komoly erőfeszítéseket tesznek annak érdekében, hogy 
a gazdálkodás biztosított legyen. Annak a reményében kéri a rendelettervezet és a határozati javaslat 
elfogadását, hogy ezt az évet ugyanilyen stabilan le is tudják majd a zárszámadással zárni.  
 
Soós Attila: Általában arról szokott, szoktak beszélni a Fidesz-KDNP Frakciószövetségben, hogy 
a pohár félig tele van, és azon vannak, hogy itt minél inkább tele legyen. Az látszik már, hogy a 
jelenlegi városvezetés a napokban a 3. évébe fordul, és hónapokon belül a 3. zárszámadást fogja 
beterjeszteni, hogy ez a pohár nemhogy félig üres, hanem egyre több a jele, hogy egyre inkább az. 
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Megköszöni Alpolgármester Úr gondolatait, és az előterjesztést készítők munkáját. Frakciója 
olvasatában, értékrendjében és szakmaiságuk okán ez a költségvetés egy egyre inkább szlömösödő, 
sodródó, leépülő, romló közbiztonságú, romló közegészségügyi helyzetű város képét vetíti előre. 
Abban egyetértenek Alpolgármester Úrral, hogy lejtős a pálya. Az a baj, hogy ezen a lejtőn – 
álláspontjuk szerint – Miskolc elindult, és nem tudják, hogy hol a vége. Megismertek a városvezető 
képviselők, alpolgármesterek, Polgármester Úr személyében az elmúlt években is, és két évvel 
ezelőtt is, szinte csak olyan embereket, akik ezt a várost mérhetetlenül szeretik és tenni akarnak 
érte. Ezzel együtt az látszik, és a költségvetés is ezt mutatja, hogy ezt a városvezetést a jelen 
pillanatban is elsősorban belső hatalmi harcok feszítik, és a város vezetése helyett az egymás 
meggyőzésére, az egymással folytatott vívódásokra vesztegetett energia viszi el az időt. Látják néha 
Polgármester Úr magára maradását, azzal együtt is, hogy alpolgármestereket választott maga mellé. 
Látják kívülállóként is a belső hatalmi harcokat, dacára annak, hogy tisztességes, becsületes DK-s, 
Jobbik-os, MSZP-s képviselők vannak itt, beleértve Alpolgármester Urat is a Momentum színeiben, 
vagy Erdei Urat is a Márki-Zay-mozgalom képviseletében. Ha mégis azt kellene mondaniuk, hogy 
mi a javaslat, hogyan lehet ez a pohár inkább tele, akkor azt kellene mondaniuk: kérik, kezdjenek el 
végre együttműködni, és belső hatalmi harcok és feszültségek helyett ezt a várost vezetni. Bár a 
szakemberek, a város cégeinek dolgozói, a Hivatal dolgozói teszik szakmailag a dolgukat. Azok a 
típusú költségvetések, mint jelenleg ez is, nem tartalmaz érdemi fejlesztéseket, nem tartalmazza 
azoknak az irányoknak az alátámasztását számszakilag, forrásilag, amelyekről hallanak 
általánosságokat a Közgyűlésben, és a sajtón keresztül is. Hangsúlyozza, ez nem fogja építeni ezt a 
várost. Egy város gazdaságpolitikája nem merülhet ki abban az egy mondatban, hogy a Kormány 
nem ad pénzt. Ha ez lenne az összes, amit egy város tenni tud, akkor nyilvánvalóan rájuk sem lenne 
szükség, mint Közgyűlésre, mint képviselőkre sem, hiszen akkor a Kormány oldjon meg mindent. 
Ezt nem lehet még évekig emlegetni, ehelyett építkezni kell. Nem lehet arra támaszkodni, hogy 
ebben a városban, ami nagy fejlesztés megvalósul, az szinte kivétel nélkül az előző ciklusból 
hozódik át, és/vagy Kormány által adott támogatásnak köszönhetően valósul meg. Továbbra sincs 
olyan gazdasági programja a városnak, amely mutatná tételesen, akciótervvel, feladatokkal, 
felelősökkel, határidővel, hogy hogyan, milyen formában kerül újra növekedési pályára Miskolc. 
Figyelik természetesen a hasonló nagyságrendű városoknak a munkáját. Azt látják, hogy sem 
Szeged, sem Pécs, sem Győr, sem Debrecen nem ilyen város, de mondhatná a vegyes 
városvezetésűeket, mint Zalaegerszeg vagy Szolnok, ahol hatalommegosztás van a közgyűlés és a 
döntéshozatal, a Polgármester között. Ezek a városok kivétel nélkül meg tudják oldani a 
közegészségügyi helyzetet, a köztisztasági helyzetet, a város tömegközlekedését, a 
munkahelyteremtést, azt, hogy az a város, ami az övéké, fejlődjön. Tisztelettel arra kérik a 
városvezető frakciót, hogy koncentráljanak most már kifejezetten arra, hogy hogyan lehet építeni, 
fejleszteni ezt a várost. Azokat a forrásokat, melyek rendelkezésre állnak, akár központilag, akár 
helyben, ezeket a forrásokat az emberek és a Kormány el fogja költeni. Nekik és városvezető 
frakciónak együttesen az a feladatuk, hogy ebből minél több forrás, minél több pénz ide jöjjön 
Miskolcra. A miskolciak azt érezzék, hogy ez a város továbbra is fejlődik, gyarapszik és halad előre. 
 
Veres Pál polgármester: Megnyugtatja Képviselő Urat, ezen vannak. 
 
Molnár Péter: A költségvetés korrekciójának tárgyalásánál szeretné megköszönni azoknak a 
Hivatalban dolgozó szakembereknek a munkáját, akik a költségvetéssel foglalkoznak. Nincs 
könnyű dolguk, mert a politikától, a városvezető politikusoktól kapnak utasításokat, és a mentén 
kell haladniuk, összeállítani a költségvetési anyagot. A költségvetés kapcsán, amit az év elején a 
pandémia miatt nem a Testület fogadott el, hanem Polgármester Úr fogadhatta el egymagában, már 
annak kapcsán is elmondták, illetve amikor a költségvetés napirendre került már a Közgyűlés 
asztalán, akkor is elmondták, hogy sajnos ez egy nem túl fényes költségvetés. Az a problémájuk 
eredendően a költségvetéssel, amire egyik korrekció sem ad választ, hogy nem látják benne 
egyáltalán a dinamikát. Egy olyan városban vannak, aminek még a költségvetése sem tartalmazza a 
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dinamikát. Nem látnak a költségvetésben sem önkormányzati beruházásokat, nagy ívű 
fejlesztéseket, nem látják a perspektívát, a jövőképet. Így nyilvánvaló, hogy ezek után a városban 
sem látszik a jövőkép és a perspektíva. Nemcsak a közgyűlésben helyet foglaló képviselők nem 
látják, hanem sajnos a városlakók is érzik, és hiányolják a városban a fejlődést és dinamikát. Ahogy 
ezt a korrekciót lapozgatta, kereste, hogy az év végén az önkormányzati dolgozók jól megérdemelt 
jutalmat fognak-e kapni, illetve a Holding és a Holding tagvállalatok dolgozói fognak-e kapni 
jutalmat. Erre a fontos kérdésre várják a városvezetés válaszát. Látják az anyagban, hogy az 
iparűzési adóval, illetve az idegenforgalmi adóval kapcsolatban nem változtatnak a számokon. Kéri 
Főosztályvezető Urat, hogy a napirend végén adjon választ arra, hogy az idegenforgalmi 
adóbevételekkel, az egyéb önkormányzati adóbevételekkel most, november közepén hogy állnak, 
mennyire teljesültek ezek időarányosan a tervezetthez képest, mert ez mutatna valamit a számukra. 
A Lézerpont Stúdió kapcsán az elmúlt Közgyűlés alkalmával nagy vita volt a költségvetés kapcsán 
arról, hogy meg kell menteni, de ebben a helyzetben kell-e rá megvételre 290 millió forintot költeni, 
majd még utána több százmillió forintot. Elhangzott – nagyon korrektül – ez egy adósságot 
keletkeztető ügylet. Szeretné kérdezni Polgármester Úrtól vagy munkatársaitól, hogy a Lézerpont 
kapcsán a jövőképet látják-e már, hogy ki tudják-e majd gazdálkodni, megkapják-e erre az engedélyt, 
illetve a felújítására a több százmillió forint mikor, hogyan fog előállni. Alpolgármester Úr szavait 
érdeklődve hallgatta, és amikor a miskolciak javáról beszélt, akkor értetlenkedve nézett. A 
tömegközlekedés szétverése az a miskolciak javára történt? Mert ő úgy érzi, hogy ez inkább a 
miskolciak kárára történt. Akkor, amikor a kormányzatot ostorozzák, akkor azt látni kell, hogy csak 
az MVK vonatkozásában, hogy egyenesbe kerüljön a cég, 1,3 milliárd forintot kapott az 
Önkormányzat. Utána még különböző jogcímeken 350 millió forintot kapott az Önkormányzat a 
kormányzattól, mint kompenzáció, de még sorolhatná ezeket a támogatásokat. Nem beszélve a 
nagy projektek támogatásáról, mint a Diósgyőri Vár, amire több mint 10 milliárd forint támogatást 
kaptak. Szintén sorolhatná, hogy milyen hatalmas összegek érkeztek a kormányzat támogatásának 
köszönhetően a városba. Az MVK kapcsán például egyáltalán nem érzik azt, hogy ennek a hatalmas 
összegnek pozitív foganatja lett volna. Összességében elmondja, hogy a Fidesz-KDNP 
Frakciószövetség azért nem tudja ezt a korrekciót sem támogatni, mert az a problémájuk, mint 
eredendően a költségvetéssel: nincs fejlesztés, nincs perspektíva, nincs jövőkép.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, melyhez néhány megjegyzést tesz. Azt 
gondolja, nem jutalomra ácsingóznak a dolgozók, hanem tisztességes jövedelemre, ami 2008. óta 
nem változott. Ezenkívül elmondja, hogy Frakcióvezető Úr hozzászólása tele volt csúsztatásokkal. 
Az 1 milliárd 350 millió forintot az iparűzési adó közel 1,7 milliárdos kiesésének pótlására kapta, 
nem többlettámogatásként az Önkormányzat. Még így is, ahogy Alpolgármester Úr is mondta, 
negatív képletet mutat, egyéb bevételkieséseik pótlása nem történt semmilyen formában meg. Az 
1,3 milliárd forint nem az MVK javítására szolgált, hanem ennek a bizonyos adóbevétel 
csökkenésnek a pótlására, amelynek számos helye van. 1,3 milliárd forintot el tudtak volna költeni 
öt különböző helyen, ötször ennyit is, mert nagyjából ennyi volt a hiány ebben a költségvetésben. 
Megnyugtatja a miskolciakat, hogy nem valami perverzió a részükről, hogy a tömegközlekedésben 
ezeket a fájdalmas döntéseket meghozták, ez egy kényszerhelyzet. A forrásaik így állnak 
rendelkezésre, ebből ennyire futja, ezt kell elfogadni mindenkinek. Amennyiben több pénzük lenne, 
nyilvánvalóan nem tennék ki magukat annak, hogy most már sokadik alkalommal hallgatják végig, 
hogy a tömegközlekedést szétverték. Hangsúlyozza, nincs erről szó. A lehetséges forrásokon belül 
a lehető legoptimálisabban próbálják működtetni a tömegközlekedést úgy, ahogy a várost, 
egyébként a forrásaik tekintetében megpróbálják tenni. Megjegyzi, hogy a többlettámogatások már 
megigényelt, ki nem fizetett szolgáltatások ellentételezésére vonatkozott, amelyeknek címkézettje 
van. A Diósgyőri Vár egyetlen fillérjét sem fordíthatják semmire másra, csak arra fordíthatják, tehát 
ez nem javítja a város helyzetét és a város működési költségeit sem.  
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Szécsényi Marianna: A költségvetés III. negyedéves korrekciója tekintetében még nem volt 
szerencséje a Közgyűlés tagjának lenni. A korábbi közgyűlési jegyzőkönyveket átolvasva úgy 
gondolja, hogy Kiss János 2019-ben tett felszólalását szeretné felidézni. „Az elkövetkező 
önkormányzati ciklusban nagy felelősség lesz, hogy öt éven keresztül mindent rendeljenek alá, 
költségvetési politikát, gazdaságpolitikát annak, hogy ez a város alkalmas legyen arra, hogy ezt a 
várost szeressék a befektetők és a lakosság. Mindig ezt kell szem előtt tartani, hogy jöjjenek ide, 
fektessenek be, hozzanak létre gyárakat, üzemeket, foglalkoztassák a miskolciakat, adjanak magas 
fizetéseket. Mindig ezt kell a jövőben is szem előtt tartani, mint ahogy az elmúlt kilenc évben a 
városvezetés cselekedte.” Nem emlékszik arra, hogy az elmúlt két évben volt-e gazdaságjavító 
program. Miskolc mindenkit érintő problémáját az MVK Zrt. rendbetételét sem tudták, tudják a 
mai napig sem megoldani. Két év költségvetésből nem sikerült a menetrendet elfogadható szinten 
kialakítani, és semmi konkrét javaslattal nem találkozott. Ahogy Szopkó alpolgármester úr is 
említette, folyamatosan kell tájékoztatni a lakosságot. Ebben egyetértenek. Úgy gondolja, hogy azt, 
amit a Kormány 2020-2021. között beruházásra, illetve működésre adott, arról mindenféleképpen 
tájékoztatni kell a lakosságot. A teljesség igénye nélkül a beruházások az alábbiak, a Diósgyőri Vár 
10,2 milliárd forint, önkormányzat rendkívüli támogatása 276 millió 2020-ban, külön érkezett még 
70 millió forint 2020 decemberében, és az önkormányzat rendkívüli támogatása 2021. évben 350 
millió forint volt. Ezen kívül a DVTK Aréna fejlesztését említi 6 milliárd forintért, Y-híd 13,5 
milliárd forint, szól az M3 autópálya építéséről is. Ezek a számok tények és magukért beszélnek. 
Az előterjesztésben szó esik a Halom utcai orvosi rendelő felújításáról. Jegyző Úrhoz fordul 
kérésével, hogy maga a projekt a miskolc.hu oldalon is 79 millió 637 ezer 938 forinttal van jelezve. 
Nagy örömére ez a projekt novemberben el is indult. Szívéhez nemcsak mint lakos áll közel, hanem 
a projekt létrehozásában is nagyon sok munkát fektetett az akkori munkatársaival. Magában az 
előterjesztésben 95 millió forintról van szó. Tudja, hogy az évek folyamán komoly változások 
voltak, viszont amikor az orvosi rendelő munkatársait meglátogatta, akkor említették, hogy 
változások vannak. Vannak olyan tervrészek, amik nem valósulnak meg. Kérdése, hogy van-e arra 
lehetőség, hogy egy általános tájékoztatást kapjon, hogy a projekten belül milyen fejlesztés történik 
meg, hogy tudja támogatni, illetve képviselni a jelenlegi beruházás folyamatát.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Elmondja, hogy közben Jegyző Úrral 
konzultált, és kéri, jöjjön be Képviselő Asszony és megkapja a megfelelő információt ezzel 
kapcsolatban. Örömmel hallotta, mit mondott, hiszen éppen a múlt héten Külügyminiszter Úr 
jelenlétben tették le egy nagyon nagy beruházás alapkövét. Ez teljes egészében ennek a 
városvezetésnek a tárgyalási eredményeként került ide, és rögtön az alapkőletétellel egy plusz 
fejlesztés is elhatározásra került, illetve egy új gyártócsarnok felépítéséről és átadásáról is volt egy 
ünnepség. Ez sajnálatos módon nem Miskolc közigazgatási területén belül valósult meg. Lehetett 
volna itt is, de az előző városvezetés ezt valamilyen módon elhibázta, hogy elengedte ezt a nem kis 
beruházást. Jelen vezetés azon van, és jelen pillanatban egy kormány előterjesztés is előkészítés alatt 
van, amely kifejezetten Miskolc gazdaságfejlesztésével foglalkozik. Ezen vannak, és remélik, hogy 
rövidesen több, még sikeresebb bejelentést tehetnek gazdaságfejlesztési ügyekben. A többi 
kérdéssel már az előbb foglalkozott. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Az előterjesztésben olvashatják, hogy az Önkormányzat támogatást nyert 
Magyarország Kormányától 42 millió forint értékben rekortán borítású futópályára, futókörre a 
Népkertben. Attól a kormánytól, amely stratégiai ágazatnak tekinti a sportot, és megjegyzi, jelen 
vezetés állandóan szid és kritizál. Nagyon örülnek annak és támogatják, hogy egy újabb sport 
infrastrukturális beruházás valósulhat meg Miskolcon a Magyar Kormány segítségével. Azonban 
felmerül a kérdés, hogy a szóban forgó projekt fennmaradó részét ki és miből fogja finanszírozni. 
Egy ilyen futópálya építése az elnyert összeg többszöröse tudomása szerint.  
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Dr. Simon Gábor: Soós Attila képviselő úr szomorúan sorolta, hogy ebben a városban nem 
történik semmi, nem változik semmi, sodródnak, sőt, lefele csúsznak. Majd felállt frakciótársa, 
Szécsényi Marianna, és elkezdte sorolni, milyen csodálatos változások vannak a városban. Említette 
az Y-hidat, épül a Vár, most lett új sportcsarnok. Még sok mindent el lehetett volna mondani, 
például, hogy idén átadásra került az Ellipsum, elkezdődik a Bükk kapujának az építése. Mindenki 
láthatja, hogy az Avastető I. ütemének az építkezése elkezdődött, hamarosan kezdődik a tapolcai 
park rekonstrukciója. Mindenki láthatja, és Képviselő Asszony is megemlítette, hogy több orvosi 
rendelő felújítása megindult a városban, ahogy a közelmúltban adtak arról hírt, hogy több óvoda 
felújítása is megindult. Úgy hiszi sokáig lehetne folytatni a sort. Említi például az utca építéseket, 
melyek kapcsán elmondja, hogy ezeket a murvás utcákat azért kellett megcsinálni, mert az előző 
vezetés csodálatos kilenc évében bokáig sárban jártak az emberek. Most, egy sokkal nehezebb 
helyzetben ez a városvezetés megteremtette azt, hogy például az a többszáz ember, aki itt lakik, 
azok aszfaltos úton tudjanak gépjárművel vagy gyalogosan közlekedni. Soós Attila azt mondja, hogy 
jelen vezetés politikájának lényege az, hogy adjon a Kormány többet. Téved! Nem azt mondják, 
hogy adjon a Kormány többet. Nem ezt mondják, hiszen nincs a Kormánynak pénze. Azt mondják, 
hogy a miskolciak pénzét ez a Kormány nem veheti el. Sem Soós Attila, sem Molnár Péter, sem 
Nagy Ákos. Lehet demagógiát puffogtatni, de a miskolciak befizetik a gépjárműadót, pontosan 
azért, hogy az utak rendbe legyenek téve. Mit tesz a Fidesz Kormány? Elveszi ezt a pénzt. Szidják 
a közlekedést, a közösségi közlekedést. Kérdése, hogy mit tesz a Fidesz. Elveszik az MVK-tól a 
pénzt, majd feláll Szécsényi Marianna és elkezd siránkozni, hogy az MVK nincs rendben. Ne vegyék 
el a pénzt, tiltakozzon a Kormány előtt, menjen el tüntetni a Parlament elé, és tiltakozzon Orbán 
Viktornál a Fidesz kongresszuson, hogy a miskolci tömegközlekedést a Kormány ne tegye tönkre. 
Ez a feladat. Nem demagóg, hangulatkeltő hozzászólás kell. Az ellenzéki frakció nagyon jól tudja, 
ha elolvasták ezt a költségvetési rendeletet, hogy soha nem látott pénzt, majdnem 3 milliárd forintot 
ad ez a Közgyűlés, a mostani szavazással az MVK működtetésére, azért, hogy működjön Miskolcon 
a közösségi közlekedés. Az előző vezetés mit csinált? 5 milliárd forint folyószámlahitelt vett fel, és 
10 milliárd forintot a buszokra. Jelen vezetésnek az a feladata, hogy az 5 milliárd forint 
folyószámlahitelt vissza kellene az előző vezetés helyett fizetni, és a buszok 10 milliárd forintját is 
ki kell fizetni. Mellette pedig nem segítenek, hanem kormányzati asszisztenciával pénzt vonnak el 
folyamatosan a várostól. Jelen vezetés azt mondja, hogy a miskolciak által megtermelt pénzt ne 
vegye el a Fidesz Kormány. Ennyi a feladat. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: A 2021. évi költségvetésben szereplő, választókörzetét érintő 
fejlesztésekkel kapcsolatban szeretne néhány kérdést feltenni. Simon képviselőtársa sok mindent 
felsorolt, csak az volt annak az egyetlen problémája, hogy ez még mind az előző vezetés idejében 
indult. A tapolcai lakosok nagyon várták és várják, hogy megújuljon a Tapolcára vezető út, és várták, 
hogy az idei évben végre megszépüljön a tapolcai őspark. Várják továbbá, hogy minél előbb 
elkezdődjön a tapolcai orvosi rendelő felújítása. Ezek olyan fejlesztések, melyek pályázati forrásból 
valósulnak meg, ezen felújításokra a pénzeszközök rendelkezésre állnak. Kérdései az alábbiak: mi 
az oka annak, hogy két év elteltével sem indultak el a fejlesztések, és november vége lévén az idén 
már valószínű, hogy nem is fognak. Mit mondhat a Tapolcán élőknek, van-e valami konkrét 
időpont arra vonatkozóan, hogy mikor valósulnak meg ezek a felújítások, fejlesztések. Érdeklődve 
várja a választ.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Még egyszer fel tudja hívni arra a figyelmet, 
hogy ezek a fejlesztések valóban a 2014-2020. évi, részben TOP-os források felhasználásával 
valósulnak meg, amelyeket 2016. évben az előző vezetés határozott el, és alakított ki egy 
költségvetést ezzel kapcsolatban. Elmondja, hogy a Kormány egyébként meghosszabbította több 
mint egy évvel a TOP-os források felhasználási idejét. Tette ezt pont azért, mert volt egy közel 
kétéves pandémia, aminek éppen 4. hullámának a csúcsán vannak. Ez azt jelentette, miközben a 
gazdasági változások bekövetkeztek, hogy azok a források, melyeket az előző vezetés elhatározott 
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egy-egy beruházás kapcsán, nagyjából 40-60%-os hiánnyal rendelkeztek 2020. év elején, amikor 
elkezdték ezeket a fejlesztéseket felgöngyölni. Tehát hihetetlen erőfeszítéseket tesznek annak 
érdekében, hogy ezek a fejlesztések megvalósuljanak. Mond egy időpontot, be kell fejezni 2022. 
december 31-ig valamennyi TOP-os forrás felhasználását, melynek az elszámolási időszaka 
húzódhat át csak 2023-ra. Tehát a határidő ez, és minden erejükkel azon vannak, hogy ezeket a 
beruházásokat megvalósítsák. Hozzáteszi, hogy mindenki tisztában legyen vele, ha a forrás 
rendelkezésre is áll valamilyen módon, például azzal, hogy egy adott pályázatot sajnos vissza kell, 
hogy vonjanak, és annak a forrását át kell, hogy csoportosítsák egy másik beruházásra, hiszen az 
forráshiányos, ennek az engedélyezése, az úgynevezett többletköltség engedélyezése kormányzati 
engedélyhez kötött, illetve Irányító Hatósági engedélyhez. Sajnos Európai Uniós előírások szerint 
kell lefolytatni ezeket az eljárásokat, átlagos időtartama 6-8 hónap, mire a meglévő pénzük 
felhasználására engedélyt adnak ismételten egy másik projekt felhasználására. Volt olyan időszak, 
amikor 13 hónapot vártak arra, hogy a rendelkezésre álló pénzt felhasználják egy másik projekt 
esetében. Jelen pillanatban minden erőfeszítését arra összpontosítja, és jár 2-3 hetente az Irányító 
Hatósághoz Budapestre, hogy ezeket a költségnövekményeket minél előbb a város számára 
engedélyezzék, és a kivitelezések elindulhassanak. Hangsúlyozza, dolgoznak rajta. Valóban, egy 
elkezdett tervezés után jelentősen 40-60%-os forráshiánnyal küzdő pályázatokról van szó, aminek 
a megvalósítását jelen vezetésnek kell lebonyolítani. Vagy saját forrásból, ami nincs, vagy 
költségnövekmény segítségével, ami a meglévő projektjeik egy részének a leállítását jelenti, és annak 
az arra allokált költségek átcsoportosítását. Ennyi a projektekkel kapcsolatos feladat, ami roppant 
nehéz, hiszen egy új tervezést, új költségvetést, illetve, ami a legfontosabb, a költségnövekmény 
engedélyeztetési folyamatait jelenti, ami sok-sok hónap. 
 
Dr. Kovács László: A város lakosságának a tájékoztatására szeretne néhány gondolatot közölni, 
csúsztatás mentesen. Az, hogy a Magyar Kormány, a Fidesz kormány és az előző városvezetés mit 
tett, annak itt vannak az eredményei. Még egyszer elmondja, a Diósgyőri Vár rekonstrukciójára 10,2 
milliárd, a zöldbusz programra 1,5 milliárd. Hacsak a működési támogatást nézi, szabadon 
felhasználható 1 milliárd 350 millió, az MVK Zrt.-nek már második éve nem kell a lízingjét 
befizetnie, ami 1,2 milliárd, az Ellipsum Élményfürdő 700 milliója, mind-mind a Magyar Kormány, 
az előző városvezetés lobbi erejének volt köszönhető. Az iparűzési adóbevétel kompenzációja 1 
milliárd 350 millió forint, ugyanakkor azt is elmondja, hogy az utolsó olyan évben, amikor a Fidesz 
vezette a várost, akkor 12 milliárd forint volt az iparűzési adóbevétel. A 2021. év első III. negyedévi 
iparűzési adóbevétele 11,8 milliárd, 95%-os teljesítés van a 2019-es évre vetítve, ahhoz képest, 
amikor volt. Tehát az nem mondhatják, hogy nincs pénz, sőt, a kompenzáció is megérkezett. Talán 
abban is kellene keresni az okot, magába is kellene nézni a jelenlegi városvezetés mögött álló 
baloldali koalíciónak, hogy talán nem az egymás marcangolásával, nem az egymás hátbatámadásával 
kellene foglalkozni. Akkor komolyabb, megfontoltabb döntéseket hozhatnának, akkor talán joggal 
mondhatnák azt, hogy a fideszesek miért kritizálnak. Egyébként pedig ki kell menni az emberek 
közé, hogy mit beszélnek az emberek, például a megállókban, és hallhatnák a jelenlegi menetrendi 
állapotokról a véleményt. Szécsényi Marianna már mondta a 70 millió forintos önkormányzati 
támogatást, rendkívüli támogatást 2021-ben 350 millió forintot, a DVTK-ra 6 milliárd forintos 
támogatás, a Tapolcai Élményfürdő 12,7 milliárd forint, a Diósgyőri Vár teljes rekonstrukciója 15,5 
milliárd forint, a korábbi 5 milliárdra jött 2020 decemberében döntés további 6 milliárdról, 
kiutalásra is került, és 2022-ben kerül kiutalásra 4 milliárd forint. Az Y-híd 13,5 milliárd forint. 
Hangsúlyozza, ez mind az előző, fideszes városvezetés lobbi erejének, és mind a mostani fideszes 
kormány támogatásával jött létre. Azt sem szabad elhallgatni, hogy az M30-as útépítés milyen 
jelentőségű lehet Miskolc szempontjából. Területére, az egészségügyre és szociális területre 
visszatérve a Bursa Hungarica-val kapcsolatosan szeretne néhány megjegyzést tenni. Hozzáteszi, 
hogy építő és segítő szándékkal teszi mindezt. Ezen a héten az utolsó Egészségügyi, Szociális és 
Környezetegészségügyi Bizottság ülésen volt szó a pályázatról. Ez természetesen támogatandó, és 
örül annak, hogy van. Azonban látni kell, hogy az a szándék, hogy 150 fő miskolci felsőoktatásban 
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tanulónak a támogatását biztosítsák, havi 5 ezer forinttal egészítsék ki a kormányzati támogatás 5 
ezer forintját, az valamiért most nem sikerült. Összesen 49 pályázat érkezett, abból 7 „A” típusú, 
egy „B” típusú pályázatot tudtak támogatni a Bizottságok, mert összevont ülésről volt szó. Ez azt 
jelenti, hogy a jószándék mellett valami mégsem tökéletesre sikeredett. Azt mondja, hogy üljenek 
le, dugják össze a fejüket, és beszéljék meg. A szándék az nagyon jó, tökéletes. Azonban eleve kevés 
volt a pályázó, és közülük is sokaknak lett érvénytelen a pályázata. Ez azt jelenti, hogy vagy az 
összeg nem elég nagy ahhoz, hogy érdemes legyen pályázni, vagy nincs akkora felsőoktatásban 
tanuló, illetve az érettségikor a „B” típusú pályázatra jelentkező középiskolás, aki ezt igénybe 
szeretné venni, vagy borzasztó bonyolult a pályázat, amibe a pályázók 80%-a elbukik. Mindesetre 
most úgy néz ki, hogy az a 3,750 millió forint, ami most rendelkezésre állt a Bursa Hungarica 
pályázatra, annak valóban csupán a töredéke kerül felhasználásra. Ezért javasolja, hogy nézzék át 
ennek a lehetőségét, hogyan tudják ezt tökéletesíteni, hogy a következő időszakra, amennyiben 
nincs törvényi akadálya, hogy az 5 ezer forintos támogatástól nagyobb összeget adjanak, vagy 
nyújtsanak segítséget a pályázatok kitöltésénél, vagy a promócióját tegyék szélesebb körbe. Egyelőre 
úgy tűnik, hogy a jószándék ellenére ez nem volt sikeres. 
 
Erdei Sándor Zsolt: Megköszöni mindenki áldozatos munkáját, akik a költségvetés aktuális 
korrekcióján dolgoztak. Azonban minden pillanatban, amikor eléjük kerül Miskolc költségvetése, 
kötelességük felidézni, hogy miért is van a város ilyen siralmas pénzügyi állapotban. Fontos, hogy 
lássák, miért került Miskolc abba a helyzetbe, hogy egy teljesen elégtelen összegből próbálják meg 
üzemeltetni ma a várost. A történelem meghamisítása lenne elfeledni azt, hogyan került ebbe a 
helyzetbe a város. Úgy, hogy az előző városvezetés folyamatosan hazudott Miskolc állapotáról. 
Trendi sikerkommunikációval fedték el a város fenntarthatatlanságát, egy másik földrészről lopott 
városlogó mögé rejtették el az igazságot. Az előző vezetés nemcsak Miskolc logóját lopta, hanem 
bizalmat is loptak hozzá a miskolciaktól. Nem fogják elfelejteni, hogy az átadás-átvételkor a város 
volt jegyzője, a mostani ellenzék későbbi frakcióvezetője azt nyilatkozta, hogy a kassza tele van, a 
város gazdag. Soha nem felejti el az ellenzéki képviselőtársai arcát, amikor 2020 februárjában a 
2020-as költségvetés vitájakor szembesítették őket a költségvetés állapotával, azzal, hogy mit 
hagytak maguk után. Olyan zavartan néztek, mint akinek akkor esett le, hogy a fideszes városvezetés 
költségvetése soha nem teljesülő bevételeket tartalmazott, amivel hamis egyensúlyi képet hazudtak 
a miskolciak felé. Úgy néztek, mint akiknek akkor esett le, hogy az EU és a kormány által biztosított 
pályázatokat meg is kellett volna valósítani, nemcsak ülni rajtuk. Megjegyzi, hogy az akkor 16%-os 
felhasználási arány ma már közel 70%-os. Úgy néztek, mint akiknek akkor esett le, hogy az általuk 
vezetett városháza nem fizetett az MVK Zrt.-nek, az adósság és hiány pedig egyre csak nőtt. Azzal 
vagánykodtak 2019-ben a választások után, hogy 2,3 milliárd forint van a város számláján, csak azt 
felejtették el hozzátenni, hogy abból rövidtávon 14 milliárdot, hosszabb távon pedig közel 40 
milliárdot kellene kifizetni. Elfelejtették, hogy nem fizették ki az MVK Zrt. számláit, elfelejtették 
elmesélni, hogy noha pontosan tudták, hogy nem fenntartható a tömegközlekedés, politikai 
okokból, vagyis gyávaságból nem mertek hozzányúlni. 2020. év elején Veres Pál vezetésével egy 
szigorú költségvetést fogadtak el, hogy Miskolc pénzügyeit rendbe tudják tenni. Tudták mit kell 
tenni, és azt is, hogyan. Majd jött a COVID járvány, és a kormány hathatós segítsége, amivel elvonta 
a várostól a tömegközlekedés támogatását, a gépjárműadót, majd megfelezte az iparűzési adót. 
Köszönik szépen! Adják vissza a miskolciak pénzét, mert az a miskolciaké! Ezek a fideszes 
képviselők, ez az ő párjuk és kormányuk, mely elvett Miskolctól, amikor adni kellett volna. Ez a 
párt és kormány cserben hagyta Miskolcot, nem egyszer, kétszer, hanem ahányszor csak módja volt 
rá. A COVID és a kormányzati elvonások közel 11 milliárd forint veszteséget okoztak Miskolcnak. 
Ilyenkor nem az a megoldás, hogy heti rendszerességgel, drámai zenére vágott, aggódó tekintetű 
Facebook posztokat tesznek közzé, vagy háttértáncosokkal nyilatkoznak a lakájmédiában. Hanem 
az, hogy elballagnak a kormányhoz, és bevallják, hogy mit hoztak itt össze 9 év alatt. Azért kell erről 
újra és újra beszélni, mert ennek issza a levét minden miskolci, aki tömegközlekedni szeretne, aki 
több segítséget szeretne a várostól, aki támogatást, segítséget vagy jobb közszolgáltatásokat vár. 
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Felszólítja képviselőtársait, legyenek büszkék a város vezetésére, és az őt támogató frakcióra, mert 
ebben a helyzetben is képes működtetni Miskolcot. 
 
Hegedüs Andrea: Boldog, hogy végre felébredt a Fidesz Frakciója. Nemcsak két-három embert 
látnak közülük a mikrofonnál, hanem végre a hölgyek közül is hallhattak hangokat, hogy van 
véleményük több mint 2,5 év után a 2019-es választások óta. Hálás érte, mert így valóban 
konstruktívan tudnak együtt dolgozni, véleményeket cserélnek, információkat hallanak. De ne 
felejtsék már el azt, amit Főosztályvezető Úr elmondott, hogy az egyes bevételi és kiadási 
költségvetési előirányzatokat érintő változásokat időnként az Önkormányzat költségvetési 
rendeletében át kell vezetni. Ez történik most, erről fognak ma szavazni. A költségvetés III. 
negyedéves korrekciójában lévő rendeletben beépítésre kerültek a maradványösszegek. Kiemelést 
érdemel a Népkerti futópálya, a lakossági ivóvíz- és csatorna szolgáltatás támogatása. Nem szabad 
elfelejteni, hogy nehéz helyzetet örököltek fideszes elődeiktől a városi közlekedés, MVK Zrt. 
finanszírozása terén is. Jelenleg 200 millió forint értékű többlettámogatása lehet, hogy csepp a 
tengerben, de legalább van. A bevételkiesések még sok évig nehezíteni fogják a város költségvetését. 
Elvont gépjármű adó kapcsán elmondja, hogy a járvány miatt az ingyenes parkolás miatt kiesett 
bevételek, az elmaradó buszbérlet és jegy bevétel, az elvett iparűzési adó, a közösségi közlekedés 
támogatásának megvonása, ezeket sem szabad elfelejteni. A határozati javaslatban szerepel a 
Lézerpont Stúdió megvásárlása, mellyel az előző városvezetés több évre visszanyúló felelőtlen 
mulasztása rendeződik, és egy felbecsülhetetlen értékű közgyűjtemény értékmegóvása megtörténik. 
Nem szabad elfelejteni, hogy a Herman Ottó Múzeum is épül. Az ellenzék állandóan azt emlegeti 
fel, hogy Diósgyőri Vár és Tapolcai Strand. Valóban, ezek nagyon szép beruházások, luxus 
beruházások. Azonban mérlegelni, hogy mit vár el a lakosság. Hangsúlyozza, a lakosság a 
hétköznapok enyhítését várja el, az utak, a járdák, a csatornák felújítását, a kátyús utak megoldását. 
Ne felejtsék el azt, hogy a mai Közgyűlésen számot adnak a képviselők arról, hogyan teljesítettek 
az elmúlt egy évben, beszámolót készítettek, de nem mindenki. Kérdezi, hogy munkájukról miért 
nem adtak számot, az önkormányzati képviselői munkájukról miért nem adnak számot. Nem a 
Facebook oldalon kell közzétenni, hanem itt a Közgyűlésen kell, a napirendek közé betenni a 
munkájukat. Elmondja, hogy a lejtőn 2010-ben indult el a város, a dinamika hiány erre az időszakra 
vonatkozik. Úgy gondolja, hogy hozzászólásaikkal az ellenzéki képviselők elismerték a fideszes 
örökséget, a kormány nem ad pénzt, sőt, elvett Miskolctól, mint ahogy felsorolta. Az előző vezetés 
9 évét nehéz ellensúlyozni 2-2,5 év alatt. 2019. év óta van ötletük, javaslatuk, de előtte mi volt? 
Most csak az ellenzéki képviselők nagy száját és kritikai érzékét lehet hallani.  
 
Szarka Dénes: Elhangzott több szájból is az ellenzéki padsorokból, hogy hatalmi harc, 
marcangolás, belső küzdelem nehezíti a munkát. Ezzel kapcsolatban felveti, hogy kétféle szemlélet 
létezik. Az Fidesz-KDNP, a NER szemlélete, mely a politikai párbeszéd hiányára, a cenzúrára, az 
öncenzúrára, az elhallgatásra, az elhallgattatásra, a központosításra épül, ahol központi, lehetőség 
szerint egyszemélyi döntéshozatal van, amelynek a révén az önkormányzatokat is kivéreztetik, az 
önkormányzatiságot is rendkívül nehéz helyzetbe hozzák. Ez van az egyik oldalon. Nem szabad 
elfelejteni, hogy az igazi, az izgalmas hatalmi harcok, amik a háttérben húzódnak. Nem azok, ahol 
politikai pártok, különböző közösségek érdekeket ütköztetnek, véleményt cserélnek, és 
konstruktívan dolgoznak együtt, mint ahogy egy koalícióban, hanem ahol a színfalak mögött 
húzódnak a hatalmi harcok, klánok, családok, klikkek, érdekcsoportok. Az nyílt titok volt az előző 
városvezetés idején, hogy ilyen érdekcsoportok és körök mozgatták a városvezetés munkáját. Ezzel 
szemben a másik szemlélet az, amelyik a konstruktív vitában hisz, amely abban hisz, hogy az érveket 
ütköztetni kell, vagy adott esetben nem kell mindenben egyetérteni ahhoz, hogy konstruktív, 
átlátható, jól működő és fenntartható városvezetést valósítsanak meg. Néhány szóban 
megemlékezik arról is, hogy az Önkormányzatnak mennyi feladata van, mert sokszor hajlamosak 
elfelejteni. A törvényben meghatározott kötelező feladatok mellett Miskolcnak mennyi önként 
vállalt feladata van, ezt meg lehet nézni Miskolc város honlapján is, 26 tétel szerepel. Az időskorúak 
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támogatása kapcsán a Salkaházi Sára Miskolc Programot bővítették, kiterjesztették, a hozzáférését 
egyszerűbbé tették. Bűnmegelőzési feladatok, helyi közbiztonság erősítése vonatkozásában az 
előző Közgyűlésen is elhangzott, hogy a nehéz helyzet ellenére a kamerarendszer bővítése zajlik, a 
Rendészetet igyekeznek minden eszközzel fejleszteni. Esélyegyenlőségi feladatok ellátása, de a 
történelmi múlt ápolása szintén ilyen önként vállalt feladat, de ezeken kívül is több mint 20 van, 
aminek az elvégzését rendkívüli módon megnehezítette nemcsak a járványhelyzet, amely az elmúlt 
két évben a mindennapokat megnehezíti és megkeseríti. Ezen a rendkívüli nehéz terepen, ahol a 
már korábban elhangzott járványok és kormányzati elvonások nehezítik Miskolc feladatait, azt látja, 
hogy egy konstruktív és átlátható, fenntartható költségvetéssel tudnak dolgozni. Miskolc az a város, 
és az első városvezetés, ahol a fejlesztések mellett, stratégiai partnerként tekint a miskolci fiatalokra, 
és stratégiai ágazatként tekint az ifjúságpolitikára.  
 
Borkuti László: Néhány dologra szeretne reflektálni, ami az ellenzéki padsorokból feléjük áradt, 
és azt öntömjénezést szeretné kicsit megvilágítani, ahogy az ellenzék hozzá szokott kezdeni 
általában a mondandójához. Szűken, csak arra a területre koncentrálna, amivel foglalkozik, ami a 
kultúra. Azt gondolja, hogy az előző városvezetésben az akkori vezetés munkája során nem talált 
egyetlen olyan területet sem, amire azt lehetett volna mondani, hogy kulturális innováció történt 
ebben a városban az elmúlt 9 évben. Tudja, hogy épül az Y-híd, szenvednek a Diósgyőri Vár 
beruházással, ami olyan giga beruházás, amire a miskolciaknak nem nagyon van szüksége 
véleménye szerint. Nézegette az előterjesztéseket a korábbi időkből, és egy közbeszerzési 
értesítésben arra bukkant rá, hogy az előző vezetés a Diósgyőri Vár 2. emeletébe, ami most a 
legnagyobb problémát okozza a vár projekt befejezése kapcsán, egy 81 szobás szállodát terveztek. 
Kérdése, hogy mi az, ami indokolttá tette azt, hogy az előző vezetés annak idején kulturális vagy 
turisztikai innovációban így gondolkozzon. Nem akarja az előző hozzászólásokat megfejelni, de két 
dolgot szeretne még elmondani. Hangzatosan megjelenik ez a 290 milliós szám a Barna György 
gyűjteményének a rendbetételére, egy olyan problémának a megoldására, amit az előző vezetés 8 
év alatt, amikor az örökhagyó ezt a hihetetlen szellemi kincset a városra hagyta, állandóan a szőnyeg 
alá söpörték, ezeket a problémákat nem akarták megoldani. A tegnapi nap szinte egész nap azzal 
telt el, hogy fogadták Alpolgármester Asszonnyal Matiszlovics Tibort, aki a képzőművészek, illetve 
a művészlakások helyzetével foglalkozik. Tegnap végigjárták, megtekintették azt az állapotot, ahogy 
kinéznek a művészlakások, ahogy kinéz a miskolci művésztelep, amely az idén ünnepelte a 100. 
évfordulóját. Múlt héten szerencséje volt ellátogatni Szolnokra, megtekinteni a 120 éves 
művésztelepet, ahol egy 1 milliárd forintos szellemi beruházással létrehoztak egy olyan csodát, amit 
az ellenzék el se tudott képzelni. És az ellenzék mondja, hogy ez a városvezetés nem teljesít? Úgy 
gondolja, hogy nézzenek magukba, mert azzal, hogy hetente kiállnak különböző szereplők a 
Miskolc tábla elé, és bekiáltják a közösségi médiába, hogy mit gondolnak a világról, ez kevés. Az 
ellenzéktől is több teljesítményt várnak el, és nagyobb összefogást a miskolciak érdekében. 
 
Bartha György: Kérdést szeretne feltenni, amit a miskolciak kérdeznek a Fidesz-KDNP 
Frakciótól. Kéri, mondják meg, hogy amikor felmerül, hogy a 4 milliárd forint 2015-2019. között 
ne lett kifizetve a városvezetés által az MVK-nak, akkor milyen minősítést adnának annak, hogy a 
közszolgáltatási szerződés ellenére nem fizettek. Erről a 4 milliárdról olyan mélyen szoktak 
hallgatni. Kéri, azt is mondják meg, hogy mit csinál a kormány. Fogja szidni a kormányt, mert 
megérdemli, több mindenben is. Amikor 2020. és 2021. évben 500-500 milliót, tehát 1 milliárd 
forintot elvesz a miskolci tömegközlekedéstől, az biztos, hogy nem segítés. Amennyiben az ellenzék 
azt meri mondani, hogy segítik, akkor erre van egy megfelelő szó a magyar nyelvben. Szépen 
felsorolták, hogy mennyi pénzt kaptak és mire. Megjegyzi, elég komoly szakemberek és régi 
képviselők ülnek az ellenzék soraiban, tudhatják, hogy a pántlikázott pénzt másra nem lehet 
felhasználni. Lehet szajkózni, hogy Ellipsum, Diósgyőri Vár, és lehet sorolni, de a pántlikázott 
pénzt nem lehet másra felhasználni, ezt nem győzi hangsúlyozni, ezt Polgármester Úr is már 
elmondta. Próbálja megerősíteni, hogy mindenki értse.  
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Dr. Mokrai Mihály: Szereztek neki néhány kellemes pillanatot. A szakmai hozzá nem értés olyan 
fokát és szintjét mutatták be, hogy egy hibajegyzéket tesz az ellenzék által mondottakhoz. Az 
iparűzési adó elvonása Miskolcot 1 milliárd 860 millió forintban érintette, ezzel szemben a 
kormánytól kompenzáció címén 1 milliárd 350 millió forint érkezett. Egy egyszerű matematikai 
művelettel, ha kivonják a kettő közötti különbséget, az pontosan 510 millió forint, ennyi hiányzik 
a város költségvetéséből. Nem egyszer volt Budán kutyavásár, már másodszor lesz, mert olvasták 
a Magyar Közlönyben, hogy az 50% iparűzési adó elvonása ez éven is sújtani fogja szeretett 
városukat. És akkor még nem beszélt a minimálbér emelésének a hatásáról, ami gyakorlatilag 
kigazdálkodhatatlan feladatnak tűnik pillanatnyilag. A másik szakmai tévedése az ellenzéknek, amit 
helyre szeretne tenni, az a közlekedési vállalati buszok beszerzése. Fennen hirdetik, hogy a 
moratórium 1. és 2. törvény hatása mi volt. Annak idején azt mondták, hogy megvették a buszokat, 
ami nem igaz, mert lízingelték, tízéves időtartamra, amiből két évet fizettek ki, és utána a jelen 
vezetés kezdte el fizetni a lízing díjat. Akkor éltek a moratórium törvény 1. 2. lehetőségével, ami 
azt jelentette, hogy nem kellett törleszteniük. Ez nem azt jelenti, hogy a kormány nekik ezért pénzt 
adott, sőt, ez nekik még nagyon sokba fog kerülni, ugyanis a nem kifizetett időszakra a lízingdíj 
továbbra is kamatozik. Tehát pandémia ide vagy oda, két évvel meg fog hosszabbodni a törlesztés, 
további két évvel ki fog tolódni, és arra az időszakra, amíg nem fizettek, és éltek a moratórium 
törvény lehetőségével, addig az akkor keletkezett kamatot is ki kell fizetniük. Szeretne beszélni még 
az Ellipsumról is. Elmondja, hogy ilyen elhibázott, soha meg nem térülő beruházást Miskolcon 
még nem nagyon csináltak. Megjegyzi, ilyen még a Diósgyőri Vár lesz, de arra majd még visszatér. 
Az élményfürdő elkészült nagyon-nagyon sok pénzből, és amikor az átadására került sor, akkor 
döbbentek rá, hogy a tárgyi eszközök hiányoznak a pályázatból. Ez azt jelentette, hogy a fürdőt 
nem lehetett megnyitni. Erre a kormány adott 700 millió forintot a hiányzó tárgyi eszközök 
beszerzésére, és adott a működésre. Azt kell jelentenie, mint gazdasági tanácsnok, hogy ez a 700 
millió forint elfogyott. Egy kérdésre nem kaptak választ, hogy miből fogják az éven üzemeltetni ezt 
a fürdőt. Ezt nem tudják. Több mindent felírt, amit darabonként helyre kellene tenni, hogy tisztán 
lássanak, és ne csak az érem egyik oldalát villogtassák, hanem a másik oldaláról is beszéljenek, de 
lehet, hogy még szót kér, és megpróbálja ezt folytatni.  
 
Dr. Nagy Ákos: Először Soós Attilának szeretne köszönetet mondani, ritka az olyan hozzászólás, 
ami ilyen egységbe rántja a baloldali képviselőtársaikat, a pulpitusnál egymást lökdösve jönnek, 
öröm és jó érzés számára látni, hogy együtt dolgoznak és gondolkodnak. Rég nem látott 
hozzászólás cunami alakult ki. Dr. Mokrai Mihály a város gazdálkodási tanácsnokaként adott 
hibajegyzéket, próbálta őket eligazítani. Tehát saját bevallása szerint sem érdekli Polgármester Urat 
sem, amit szokott mondani, úgyhogy őket sem különösebben izgatja, amit mondott. Sőt, még egy 
előválasztási beszédet is meghallgathattak itt, egy olyan képviselőtől, aki már nem is indul az 
országgyűlési választásokon. Az ügy érdekében annyit szeretne elmondani, hogy tiszteletre 
méltónak találja, ahogy Simon frakcióvezető úr a védhetetlent próbálja védeni. Azok a beruházások, 
amikről Frakcióvezető Úr beszélt, azokhoz a baloldali képviselőtársainak semmi köze sincs, ezek 
az előző városvezetés idején indultak el. Képviselő Úr felsorolta az Ellipsumot és a Diósgyőri Várat, 
aztán kijött a többi baloldali képviselő és elmondta, hogy a legnagyobb baj, hogy van az Ellipsum 
és Diósgyőri Vár beruházás. Valami egységes álláspontot várnának el. Jelen képviselőknek pont 
annyi köze van ezekhez a beruházásokhoz, azok megvalósulásához, mint a Miskolc-Kassa 
autópálya megvalósulásához. Amikor elkészült, odamennek fényképezkedni. Gondolja, az új 
beruházásoknál sem lesz ez másképp. Polgármester Úr utalt arra, hogy fontos és komoly 
tárgyalásokat folytat a minisztériumokkal. Ha már itt tartanak, szeretnék megtudni azt is a város 
gazdaságfejlesztése körében, hogy igaz-e az a hír, hogy büntetőeljárás hatálya alatt álló személyeket 
mutat be a minisztériumban a város gazdasági tanácsadójaként, beruházási tanácsadójaként, 
fejlesztési tanácsadójaként, vagy ez csak a saját a frakciójából érkező pletyka. Erre is választ 
szeretnének. A költségvetés korrekciója vonatkozásában el kell mondaniuk azt, hogy minden 
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költségvetési korrekció az éppen annyit ér, mint a költségvetés. Nem szabad elfeledkezni egy 
korábbi évi költségvetésről. Jelen vezetés minden pandémia és elvonás nélkül 139 darab módosító 
indítványukat utasították el, nettó politikai bosszúból. Semmi más nem vezette jelen vezetést, 
amikor rendben volt a költségvetés, őket akkor sem érdekelte az ellenzékben lévők indítványai. 
Ezen kell elgondolkodni. A kormányra mutogatás kapcsán elmondja, hogy kezdenek Fabricius 
Antihoz hasonlítani a Fekete városból, akit úgy választottak meg polgármesternek, illetve a város 
vezetőjének, hogy bezárták egy szobába és nem jöhetett ki addig, amíg el nem vállalta ezt. Kéri, 
nyugtassák meg, hogy a várost nem valami kényszer hatása alatt vezetik, nem valami kényszer 
vezette a vezetést arra, hogy bizottsági elnökök, felügyelő bizottsági tagok és tanácsnokok legyenek. 
Azt kérik a vezető frakciótól, a vezetéstől, hogy gondolják végig azt, hogyan tudnak a korrekció 
végrehajtása körében, és a miskolciak igényeinek megfelelni, a kormányra mutogatás helyett 
próbáljanak meg egységben és együtt dolgozni. Amennyiben csak egyetlen példát kell kiemelni, ha 
arra kíváncsiak, hogy mit gondolnak a miskolciak a tömegközlekedésről, akkor kérdezzék meg a 
legfontosabb indikátort. Kérdezzék meg a miskolciakat, hogy mit gondolnak arról, hogy a jelenlegi 
baloldali városvezetés szétverte-e ennek a városnak a tömegközlekedését. Egyértelmű és világos 
választ fognak rá kapni. 
 
Veres Pál polgármester: Válaszként elmondja, hogy szeretné a 4 milliárd forintot a 
tömegközlekedésre fordítani, és akkor a 2019. évi menetrendhez képest még egy 20-25%-os sűrítést 
tudna elképzelni a város közlekedésében. Ez ugyanolyan komoly felvetés, mint az ellenzék 139 
felvetése volt, amelyik a 3,5 milliárdos ellentételezésről egy mondatot nem szóltak. Nyilvánvalóan 
egy elkészült költségvetésben ez úgy működik, hogyha felvet valaki egy javaslatot, ami pénzbe kerül, 
akkor megkeresi hozzá a forrásokat is, amiről egy szó nem hangzott el akkor. Tehát ugyanúgy ő is 
kérdezheti, hogy hol van az a 4 milliárd forint, amivel most nagyon ki tudnák segíteni, mert egész 
éves költségvetése, vagy támogatása az MVK-nak az, ami hiányzik jelen pillanatban.  
 
Hollósy Endre András: Nagyon sok vád érte őket az elmúlt időszakban is, így tisztába szeretne 
tenni egy-két dolgot. Közel két év két hónapja jelen vezetés vezeti a várost, és elhangzott az, hogy 
miért ilyen hangosak az elmúlt időszakban. Válasza az, mert hétről-hétre bizonyítja a vezetés az 
alkalmatlanságát a város vezetése vonatkozásában. Ők nem a Miskolc táblánál állnak, és nem 
Szolnokra járnak művelődni, hanem a miskolciakat érintő problémákat feszegetik hétről-hétre, 
például a tömegközlekedés vonatkozásában. Már jól látható az, hogy a vezetés elképzelése a 
gazdasági programot illetően, a jövőre mutatva csak egy cölöpökön álló sétány. Ennek alapján talán 
Mokrai képviselőtársa beszámolójában is a légvár indokolt ebben a vonatkozásban. Ezen 
túlmenően felhívták még a figyelmet arra vonatkozóan az elmúlt időben például a tömegközlekedés 
kapcsán, amikor a vezetés olyan blődséget csinál, hogy el kezdi jutalmazni a bliccelőket, akkor fel 
kell, hogy szólaljanak. Amikor bevezetik Közép-Európa legdrágább diákbérletét, akkor fel kell 
szólaljanak, ahogy teszik ezt akkor is, amikor bevezetik Magyarország legdrágább vonaljegyét 500 
forintért. Amikor a járványhelyzetben járatsűrítés helyett tömeg alakul ki nap mint nap, akkor fel 
kell szólaljanak. Többször felszólaltak ezzel kapcsolatban is, hétről-hétre elmondták a 
véleményüket. A Fidesz-KDNP Frakció 137 módosító indítványt nyújtott be az elmúlt időszakban, 
tehát nem mondható az, hogy nem próbáltak meg ezekben az ügyekben előrelépni. Azt szeretnék 
kérni, hogy legyen végre egy olyan költségvetése Miskolcnak, ami előremutató. Szeretne még egy 
dologra rávilágítani. Amikor az a vád éri őket, hogy elvették a miskolciaktól a pénzt, az hazugság, 
ez nettó hazugság, azért, mert a miskolci gépjármű tulajdonosoknál és cégtulajdonosoknál hagyta 
ezt az összeget a kormányzat. Ennek függvényében több alázatot szeretne kérni a miskolciakkal 
szemben.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Ezúton szeretné megköszönni a mértéktartó hozzászólással élő 
ellenzéki képviselőtársainak a véleményét. Azonban mindent összevetve meglehetőségen szomorú, 
mert felvetődik a kérdés, hogy nem ugyanabban a világban élnek, ennyire más lenne a 
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valóságértelmezésük? Az ellenzék nem tudja, hogy mit jelent a COVID, hogy mennyi forrás került 
elvonásra ebből a városból, nem ismerik azt a helyzetet, amit örökül hagytak a jelen vezetésnek? 
Nem tudják azt, hogy az M30-as autópálya adóforintjaiból nem fognak tudni járatot sűríteni? Ezzel 
nincsenek tisztában? Nem tudják, hogy a városvezetés nem tud pénzt nyomtatni? Ezért szomorú, 
mert úgy tűnik, hogy igen, a vitában elhangzott hozzászólások alapján úgy tűnik, hogy ezekre a 
kérdésekre az ellenzék nem tudja a választ. Molnár Péter frakcióvezető úr azt mondja, hogy nem 
lehet egy mondatra a politikát felfűzni, hogy a kormány adjon pénzt. Ezt az egyet szeretné 
megcáfolni. Egyrészt a fideszes képviselő nem egy mondatra, hanem akár két szóra is fűz fel 
politikát: Soros, Gyurcsány. Miskolc város vezetése nem a kormánytól kér pénzt, hanem ahogy 
Frakcióvezető Úr elmondta, a miskolciaktól elvett pénzt kérik vissza. Nem a kormánytól, mert a 
kormánynak nincs pénze. A kormány bevételeinek jelentős része abból származik, hogy azt az 
állampolgárai befizetik neki, ahogy a miskolci állampolgárok is. Nagyon szomorú, mert úgy látja, 
hogy az ellenzék nem érzi a gazdálkodás felelősségét, a feladatok ellátásának a felelősségét. 
Nemcsak az, amit örökül hagytak az elmúlt 9 évben, hanem az a vita is azt jelzi, hogy ez a kérdés 
költői. Kéri, a miskolciak érdekében, hogy a jövőben mellőzzék a politikai lózungokat, a teljesen 
más valóságértelmezést hagyják egyszer és mindenkorra a hátuk mögött, kezdjék el ugyanazt a 
világot nézni maguk körül. Több felelősséget kér. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Két kérdés elhangzott a vita során, amire mindenképp 
szeretne reagálni. Az egyik kérdés úgy hangzott, hogy miért nem kérdezik meg a miskolciakat. 
Kérdése, hogy az előző vezetés megkérdezte a miskolciakat, amikor elindították például a Kilián 
déli orvosi rendelő beruházását úgy, hogy tudták mekkora ellenállás lesz? Megkérdezték a 
miskolciakat, amikor megszüntették a Diósgyőri Strandfürdőt és helyette egy megalomán Diósgyőri 
Várat kezdtek el építeni? Úgy gondolja, hogy ezt a kérdést jelen vezetés igyekszik korrigálni. Van 
egy másik kérdés is, ami elhangzott, miszerint mi köze jelen vezetésnek ezekhez a beruházásokhoz. 
Erre szeretne válaszolni. Amikor az előző vezetés beruházásait elindították, senki nem nézte meg, 
hogy milyen fenntartási költségei lesznek ezeknek a beruházásoknak, mennyiből fogják ezeket 
működtetni, miből lesz a városnak pénze ezeket fenntartani és működtetni. Elmondja, hogy amikor 
csak a szociális területen azt látják, hogy a bevételek, az állami és önkormányzati támogatás közel 
1/3, 1/3, 1/3 arányban kell, hogy összeadódjon. Ehhez hozzájön az, hogy 10 éven keresztül nem 
nyúlnak hozzá olyan nagyon rossz állapotban lévő szociális intézmények infrastruktúrájához, mint 
például az Őszi Napsugár Otthon, és emiatt sok százmillió forintot kell költeni arra, hogy egyáltalán 
működtethető legyen a rendszer, akkor kérdezi, hol van a felelősség. Hol volt az előző felelős 
gazdálkodás? Az ellenzék arról beszél, hogy jelen vezetés korrekcióikat hogyan, milyen módon 
próbálja megtenni, miközben az elmúlt 9 évben nem nyúltak hozzá olyan nagyon súlyos állapotban 
lévő intézményekhez, amelyeket már réges régen fel kellett volna újítani, és meg kellett volna akut 
problémákat oldani. Ez a közük hozzá. 
 
Dr. Simon Gábor: Nagy Ákos kérdéssel fordult hozzájuk, és azt fejtegette, hogy általa nem ismert 
valamilyen hatalom befolyása alatt állhat-e vezető frakció, amiről ő nem tud. Annyit biztosan tud 
mondani, hogy a securitate befolyása alatt frakciója nem áll. Ezt jó lesz, ha megjegyzi Frakcióvezető 
Úr. Másik fontos hozzászólása volt, hogy kiment és dicsérte a kormányt. Elmondja, hogy a kormány 
intézkedései és gazdaságpolitikája – mindenki tudja – Miskolc városára, és Magyarország lakossága 
számára hátrányosak. Csak meg kell nézni, hogy mennyi az euro. Elmondja, hogy Miskolcnak van 
olyan szerződése, ami az euro árfolyamhoz van kötve, így növekszik a költség. Miskolc városa, 
intézményrendszere, cégei, elsősorban az MVK szokott tankolni. Meg kell nézni, hogy a 
benzinkúton mennyi az üzemanyag. Miért nem csökken a jövedéki adó? Elárulja, hogy Miskolc 
városa október 1-jétől magasabb gázszámlát fizet. Megjegyzi, Magyarországon háromszoros 
gázáremelkedés van, villamosenergia emelkedés 3-5-szörös. Ezeket az emelt villanyszámlákat 
január 1-jétől kell fizetni. Bele kell gondolni, a közvilágításra, ahhoz, hogy az utcán égjenek a 
lámpák, mennyit kell többletként fizetni. Ez, ami a kormány gazdaságpolitikája, ami folyamatában 
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sújtja Miskolc városát, az intézményeket és a cégeket. A cégeknek, a városnak nem lesz több pénze, 
hogy az autópálya megépült. Ezért nem kell szerinte nagyon dicsérni a kormányt. Az, hogy Miskolc 
és Budapest között az autópályát az ő kormányuk alatt megépítették, az nem dicséret kérdése. 
Elvárták a saját kormányuktól, hogy Budapestről Miskolcra érjen az autópálya. Elvárták volna azt 
is, hogy a jelen kormány ezt folytassa, de 1998-2002. között nem folytatta, amit Orbán Viktor is 
saját szégyenének rótta fel a szlovákokkal való tárgyalásnál. Hogy mennyire elhibázott ez a 
gazdaságpolitika – tudja, neki úgysem hiszik el – elég, ha a Matolcsy dolgozatot elolvassák, vagy a 
mai Matolcsy nyilatkozatot, aki hetek óta arról beszél, hogy a kormány hibás gazdaságpolitikája 
rossz irányba viszi az országot, ennek pedig súlyos kihatása van Miskolcra is.  
 
Szilágyi Szabolcs: Demagógiától és csúsztatásokkal átitatott felszólalásokat halhattak a Fidesz-
KDNP Frakció képviselőitől. Ez talán annyira nem meglepő, hiszen tudják, hogy nekik azt se 
szabad elhinni, amit kérdeznek. Nem is ez háborította fel igazán, de nem is az, hogy a Velünk a 
Város Frakció vélt belső konfliktusairól beszélnek. Régi bolsevik szokás az, hogy vádold meg az 
ellenfeledet azzal, amit te magad teszel. Ami végtelenül felháborította, az az a fajta kárörvendő és 
cinikus magatartás, amit előadtak. Nagyon jól tudja az ellenzék is, hogy a Fideszen belül a Rogán-
Habony politikai gépezet az patikamérlegen kiszámolta, hogy az ellenzéki vezetésű városoknak csak 
annyit hagyjanak, hogy ne haljanak éhen. De hogy fejlesztésre ne jusson, hogy az önként vállalt 
feladataikat, mint például a közösségi közlekedés szervezését maradéktalanul el tudják látni, ahhoz 
már nem biztosítanak elegendő forrást az elvonásokkal. Aztán az ellenzék kiáll ide, és előadják, 
hogy nem tudják támogatni a költségvetés korrekcióját, mert nincsenek benne fejlesztések. Mintha 
nem tudnák nagyon jól, hogy mi a helyzet, hogy gyakorlatilag megásták Miskolc sírját, és kaján 
vigyorral arcukon azt nézik, hogy a kivéreztetett város beleszédül-e a gödörbe. Felszólítja az 
ellenzéki képviselőket, hogy szégyelljék magukat. Kérdése, hogy két éven keresztül az ellenzék mit 
csinált? Egyetlen képviselő nincs közöttük, aki saját kormányánál, saját párttársánál Varga Mihálytól 
kért volna bebocsátást, hogy Miskolcnak többletforrásokat biztosítsanak. Hol van ilyenkor Csöbör 
Katalin és Hubay György, akiknek a Parlamentben az lenne a dolga, hogy többletforrásokat 
biztosítson a városnak. Az előidézett krízisért gyakorlatilag jelen ellenzéki képviselők és a kormány 
elsősorban a felelős, ezt ne felejtsék el. 
 
Dr. Nagy Ákos: Röviden a tények mentén elmondja, örül annak, hogy valamennyi előválasztási 
képviselőjelölt kimaxolta a hozzászólás lehetőség ebben a formában is, csodálkoztak volna, ha nem 
így tesznek. Elhangzott három kijelentés, amire reagálnia kell. Van valami politikai pikantériája 
annak, amikor a DK országgyűlési képviselőjelöltje a Fidesz-KDNP Frakciószövetség képviselőit 
vádolja bolsevik módszerek alkalmazásával. Kérik, gondolja át, hogy mit beszél és miről a 
Demokratikus Koalíció, Gyurcsány Ferenc támogatottjaként az egykori Jobbik képviselőjelöltje. A 
másik, amiről beszélni szeretne, hogy kéri képviselőtársait, hogy a securitate és a Fidesz 
emlegetésével óvatosan bánjanak. Két büntetőeljáráson vannak túl, mindeddig eredményesen, egy 
áll előttük, de bíznak benne, nem szeretnének ezzel problémázni. Emlegethetik, de vannak 
következményei, két embernél, többek között Demeter Ervinnél már be is állt a büntetőjogi 
következménye, egy másiknál még nem jogerősen, de hamarosan ott is. Simon Gábor képviselő úr 
az euro árfolyamáról beszélt. Megjegyzi, nem tudja, hogy abban van-e kötelezettségük vagy milyen, 
de azt tudják, hogy svájci frankban van kötelezettségük, ami a Várost Építünk Kötvényből 
származik. Reméli, ezt nem kívánják rájuk fogni, hogy ezt ők halmozták fel. Tudják, hogy ki, milyen 
alapon indította el a kötvényt, sok éve nyögik már, és még fogják is, úgyhogy gazdasági kérdésekben 
inkább a svájci frank alapra koncentráljon a vezető frakció. 
 
Veres Pál polgármester: Megjegyzi, emlékei szerint lehetett volna konszolidálni ezt néhány évvel 
ezelőtt, de nem tették meg. 
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Bazin Levente Dávid: Reagálni kíván Nagy Ákos képviselő úr felvetéseire a securitate 
megfogalmazása kapcsán. Ezt saját párttársával kellene megbeszélnie, Demeter Ervinnel, ő állította 
ezt róluk. Látja, nincsenek túl ezen a belharcon. A felvetett bolsevikozás kapcsán elmondja, még 
mindig a miskolci elnökük az, aki a párttag könyvét beállíthatja háttérképnek, hogy mindig 
emlékezzen, még mindig igazi bolsevikok. Arra szeretne még reagálni, hogy dr. Varga László 
országgyűlési képviselő úr beadott a Parlament számára egy indítványt a kormányzati elvonások 
kompenzációjára. Az MVK-val kapcsolatban 500 millió forintot vontak el visszamenőlegesen 
évente. Ő ezt kezdeményezte, hogy állítsa vissza az állam a példa nélküli forráselvonást. Azért 
mondja, hogy példa nélküli, mert talán a világon nincs olyan, ahol az állam ne támogatná a 
tömegközlekedést. Hangsúlyozza, Fidesz kormány van, nem szabad elfelejteni. Ezt a fideszes 
párttársaik leszavazták. Az, hogy a jelen ellenzék mit tett Miskolcért és mit okoztak a miskolci 
tömegközlekedéssel, azt ne a városvezető frakciótól kérjék számon, hanem a saját párttársaik 
beszélgessenek el mindazokról a dolgokról, amiket felvetettek. Sok sikert kíván! Előre is köszöni a 
miskolciak nevében. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Megjegyzi, azért, mert valamit sokszor elmondanak, az nem biztos, hogy igaz. 
A másik dolog a költségvetés kapcsán, hogy az iratanyagot, ha venné egyszer a fáradtságot 
Frakcióvezető Úr és átvizsgálná, akkor érdekes megállapításokat találna abban a svájci frankos 
történetben. Kétségtelen, hogy Káli Sándor polgármester úr által vezetett város vette fel azt a Város 
Építünk I. és II. Kötvényt, azonban volt egy olyan időpillanat, amit a jelen vezetés elmulasztott, és 
erről nem nagyon beszélnek. Amikor 500 milliós árfolyamveszteséggel ezt a kötvényt át lehetett 
volna váltani forintra. Ennek a kötvénynek az árfolyamvesztesége most körülbelül 2 milliárd forint. 
Elmondja, hogy az akkori megfontolások alapján a svájci frankos hitelfelvétel jónak látszott, ugyanis 
sokkal alacsonyabb volt a kamata, ameddig a világválság be nem következett. Azt tudja mondani, 
hogy ebben a kötvényes történetben, ha az ő szemükre hányják, hogy az elődeik által felvett kötvény 
svájci frank vonatkozásában hibás volt, akkor gondolja sok millió magyar is hibázott ebben a 
dologban. A történelmi bűn mégiscsak az, hogy 500 milliós árfolyamveszteséggel ezt át lehetett 
volna váltani, és gyakorlatilag ezt felajánlotta az OTP annak idején, a levelezést is meg tudja mutatni. 
Akkor nem lett volna még további fizetési kötelezettség az árfolyamveszteségből. Azon kívül, ha 
egy kicsit ügyesebben lobbiznak, akkor ezt a kötvényt be lehetett volna vonni az önkormányzati 
konszolidációba is, de ezt sem tudták elintézni, és akkor még a mostani ellenzék vezette a várost, 
pártjuk volt kormányon.  
 
Bartha György: A kormány gazdaságpolitikája kapcsán annyit szeretne mondani, hogy egy nagyon 
fontos eleme a Mészáros „stróman” Lőrinc gazdagodása és a mögötte álló személyé. Amit a 
fideszes képviselők szeretnek mélyen elhallgatni, hogy 2013-ban a Magyar Kormány nullázta az 
önkormányzatok adósságát, így Miskolcét is. 2019-ben, hat évvel rá a fideszes városvezetés több 
mint 10 milliárdos hiánnyal adta át. Ezt a teljesítményt az ellenzék nagyon jóra értékeli. Megjegyzi, 
a miskolciak ezért váltották le őket, ezért nem kaptak bizalmat úgy, hogy Fidesz kormány volt, 
fideszes városvezetés. Frakciója azt hallotta az ellenzéktől, hogy alkalmatlanok. Az alkalmatlanság 
az, amit a fideszesek csináltak, hogy azonos színű kormánynál mégis elég durván megvonták tőlük 
a bizalmat, amiről az ellenzék mélyen hallgat. Azt is hallották, hogy a gépjármű és az iparűzési adó 
itt marad a miskolciaknál. Szerinte nem, mert tudomása szerint a gépjármű adót be kell fizetni a 
NAV-nak, és így azt a kormány elveszi. 
 
Dr. Simon Gábor: Nagy Ákos gyakorlatilag őt büntetőjogi intézkedéssel fenyegette, erre szeretne 
reagálni, amikor azt mondta Képviselő Úr, hogy Simon Gábor szavaira el szeretné mondani. 
Elmondja, hogy újságolvasó emberként Demeter Ervinnek a szavait tudta olvasni. Nagyjából ez a 
vita az előbb úgy tűnt, hogy lezajlott, mert már nem volt név a monitoron. Egy dologról győzte 
meg őt, hogy a lózungokon kívül nem tudnak mit puffogtatni az ellenzéki képviselők. Ha a 
miskolciak nézték ezt a vitát, akkor nem tudják, hogy ez egy költségvetési vita. A költségvetési 



21 
 

vitában számok vannak, tehát magyarul, ha lenne egy épkézláb javaslatuk, hogy a bevételt hogy kell 
növelni, és ezt a jelenlegi városvezetés elmulasztotta volna, ezek a javaslatok nyilván fontosak 
lennének. Hangsúlyozza, nincs ilyen, tehát nem mulasztotta el a jelenlegi városvezetés a bevétel 
beszedését. A kiadásnál szintén nem volt egy épkézláb javaslatuk, mondhatták volna, hogy ezt meg 
ezt a sort javasolják törölni, erre meg erre nem kell költeni, és az javítja a költségvetési egyensúlyt. 
Mivel azonban nem volt véleményük sem a bevételhez, sem a kiadáshoz, így azt gondolja, hogy ez 
egy olyan demagóg vita volt, ahol magukat szerették volna fényezni, de sajnos ez nem sikerült.  
 
Soós Attila: Nem győzött jegyzetelni, ahogy azt sem gondolta, hogy kifejezetten rossz érzésekkel 
fog még kijönni hozzászólni. Olyan jelzőket kapott, mint „kárörvendő, cinikus vigyorral a képén”. 
Elmondja, nem gondolja, hogy hozzászólása erről szólt volna. Azzal kétségtelenül egyetért, nem 
számított arra, hogy egy ilyen szintű gyűlöletbeszédet fog kapni a városvezető képviselőktől. Nem 
jó érzés azzal szembesülni, hogy a fideszes vagy KDNP-s, az ezek szerint a saját szülővárosában 
másodosztályú állampolgár. Nem hiszi, hogy a képviselőtársai, akik ezt elmondják, így gondolják, 
illetve bízik benne, hogy ezt nem gondolják komolyan. Frakciója csak arról beszél, amit a miskolciak 
a mindennapi életükben látnak, éreznek, tapasztalnak. Nem hiszi, hogy bárkit kigúnyolt, 
megbántott. Nem gondolja azt, hogyha a városvezető frakció hangosan kiabálva és arrogánsan 
beszélnek vele, velük, hogy ennek lesz igazságtartalma, és előrébb viszi adott esetben ezt a várost. 
Nyilván belemehetnének a rezsicsökkentésbe, és minden olyan politikai mondanivalóba, ami a 
mindennapok életét képezi. Ehhez képest öntömjénezés helyett annyit mondana, hogy minden, 
ami itt elhangzott fejlesztésként, akkor zömében – fogalmazzanak tényszerűen – nem a jelen 
vezetés érdeme. Ezzel együtt azt gondolja, hogy a miskolciak figyelmét hívják fel rá, és talán ezt 
megteszik a vezető frakció tagjai is. Ebben egyetért Simon képviselőtársával, hogy a városvezetés 
javaslatait költségvetési szempontból ők sem látták és nem ismerik. Az a véleményük, hogy a 
városban fejlesztések, beruházások, előre vivő javaslatok nincsenek. Azt gondolják, hogy az a mi 
itt zajlik, egy rendkívül megosztó hatalmi vita a képviselők között, és most kikiabálták minden 
feszültségüket rá vagy rájuk, de ettől még a városnak nem lesz jobb. Nem hallottak semmit, és nem 
szabad elfelejteni, hogy harmadik évüket zárja a vezetés ebben a városban, hiszen a 2019. évi zárás 
is az övék volt. Nyilván meg fogják mutatni nekik azokat a bankszámlakivonatokat, hogy jelen 
vezetés mennyi pénzt adott az MVK-nak. Nem hiszi, hogy előrébb visz az, hogy az ellenzéket 
ócsárolják, velük kiabálnak, pocskondiáznak, lekezelnek és sértegetnek. Ettől nem lesz jobb 
senkinek. Nekik ezt nyilván tűrni kell, mint közszereplőnek. Azt gondolja, hogy ugyanazok 
jobboldali érzelmű emberek, akik ezt város építik, ugyanilyen rosszul esik nekik, amikor úgy 
gondolja a vezető frakció, hogy ők is másodosztályúak. Nem hiszi, hogy ez az árokásás – ha még 
van hova ásni – előrébb viszi ezt a várost, bármilyen formában is. Nem élnek alternatív valóságban. 
Azt ki kell jelenteni, és nem kárörvendés, hanem ténymegállapítás, hogy a városvezető frakció vezeti 
a várost, az ő feladatuk az, hogy építsék ezt a várost, mindannyiuk városát. Az ő feladatuk az, hogy 
előrevigyék. Az nem visz előre, hogy harmadik éve hallgatják azt, hogy az előző vezetés mi mindent 
rontott el. Sok mindent félbehagytak, sok mindenre természetesen ők sem büszkék, hogy nem úgy 
haladt, és pontosan tudják, hogy egy városépítési munka soha nem érhet véget. Ezzel együtt azt 
gondolja, hogy nem helyes személyeskedni, nem helyes olyan szintű alpári stílust megengedni 
maguknak, hogy kétségbe vonják azt, hogy valakinek a hazaszeretete vagy becsülete az nem szent. 
Szerinte ő sem tett ilyet a vezető frakció képviselőivel. Azt állítani, hogy bármelyikük a román 
titkosszolgálat munkatársa vagy bedolgozója, vagy hazaáruló. Ez egy igen tisztességtelen dolog. A 
tényszerűség kedvéért hozzáteszi – és majd a bíróság dönteni fog –, hogy Demeter Ervin sem 
állított ilyet a miskolci Fideszről. Ezek a tényszerű megállapítások már a városvezető képviselők 
nyilatkozataiban szerepeltek. De megvárják természetesen, hogy mit mond erről a bíróság. 
Mindezzel együtt erre a szintre, amit megengednek a képviselők akár vele, akár velük szemben, nem 
fogja felemelni a hangját, sem mélyen megsértődni természetesen. Egy nála okosabb embertől 
egyszer azt hallotta, hogy megbocsátani meglehet, felejteni nem, és ez szomorú.  
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Veres Pál polgármester: Köszöni szépen a tényszerű, számokkal teletűzdelt hozzászólást a 
költségvetés korrekciójához. 
 
Dr. Kovács László: Megköszöni dr. Mokrai Mihály hozzászólásait, melyek azon ritka hozzászólás 
volt a baloldal részéről, amely részben szakmai, részben politikai kritikát fogalmazott meg, de 
mindezt olyan hangnemben, ami szerinte elfogadható a Közgyűlésben. Sajnos nem volt ez 
általános. Megjegyzi, nem szokott foglalkozni a hozzászólások hangnemével, de úgy érezhették 
magukat a Fidesz-KDNP-s képviselők most a Közgyűlés napirendi vitájánál, mint valamikor az 
1940-es évek végén a koalíciós időszakban a kisgazdapártiak, vagy a parasztpártiak a Parlamentben, 
akiket lekiabáltak a kommunisták, és aztán pedig Recskre küldték őket. Az volt az érzése, hogyha 
az itt felszólalók közül lenne rá lehetősége néhányaknak, akkor Recskre küldenék őket. 
Polgármester Úrnak elmondja, igen, adatokkal is készültek, de arra nem számíthattak, hogy a 
városvezető baloldali koalíció képviselői a Közgyűlésen annyira kikelnek magukból, és elveszítik a 
higgadtságukat, hogy egy – szerinte – szégyenletes politikai vitává silányították a Közgyűlés ezen 
napirendjét. El szerette volna még mondani, illetve szeretné megkérdezni Főosztályvezető Úrtól, 
hogy a népkerti futókörnek az a 42 milliós támogatása, ami egyébként a Miniszterelnöki Kabinetből 
érkezett, annál úgy emlékszik, hogy 84 millió forint volt az eredeti előterjesztésekben. Kérdése, 
hogy ezt mikor tolják ki 84 millióra, illetve hogyan fog kinézni ennek a műszaki leírása, mekkora 
lesz, milyen széles, hány futósáv. Ez valóban egy olyan fejlesztés, ami Miskolcon régóta hiányzik. 
Azt leszámítva, hogy az Ifjúsági Pályán van egy rekortánpálya, ami a legtöbb időszakban jól 
kihasználható. A Népkert azonban a városnak egy másik részén lévő olyan frekventált helyén van, 
hogy akik sportolni, mozogni akarnak, azoknak kifejezetten előnyös lenne. 
 
Molnár Péter: A baloldali képviselők részéről többször elhangzott az az alapvetően igaz állítás, 
hogy a kormánynak nincs pénze. Ez mindig is így volt, minden országban így van, hogy a 
kormánynak nem pénze van, hanem a különböző beszedett adókból gazdálkodik, és irányítja az 
országot. Szerinte az a nagy kérdés, hogy a kormányok, így Magyarország Kormánya is a beszedett 
adókkal hogyan gazdálkodik. Azt tudja elmondani, amit minden miskolci érez, mint ahogy minden 
magyar is, hogy a kormányzati újraelosztásnak köszönhetően most nyugdíjprémiumot kaptak a 
nyugdíjasok, visszakapják a nyugdíjasok a 13. havi nyugdíjat. Támogatja a kormányzat a családokat, 
hogy CSOK-ot lehet felvenni a fiataloknak, a beszedett adóból tudja a kormány majd jövő év elején 
visszafizetni az idén befizetett SZJA-t a gyermeket nevelő családoknak, és számtalan, a családokat 
támogató intézkedést ezekből a beszedett adókból finanszíroznak, ezeknek köszönhetően tud 
megvalósítani Magyarország Kormánya. Magyarország Kormánya ezeknek a beszedett adóknak 
köszönhetően tudta megvalósítani az M30-ast, az Ellipsumot, a Diósgyőri Várat, vagy az Y-híd 
beruházást. Úgy érzi, mintha a vezető frakció nem örülne a Diósgyőri Vár beruházásnak. Elmondja, 
hogy ennek majd hosszútávon lesznek nagyon pozitív hatásai, mint ahogy az M30-as beruházásnak 
is. Nyilvánvalóan Miskolc ennek köszönhetően még inkább fel fog kerülni a turisztikai térképre, és 
ennek majd lesznek kedvező hatásai a városra nézve. A költségvetési korrekcióban a TOP-os 
forrásokat és a mellettük szereplő szép összegeket és beruházásokat is látják, azok is kormányzati 
támogatásból megvalósuló lehetőségek vagy fejlesztések Miskolc városában. Úgy gondolja – a 
városvezető koalíciónak címezve szavait –, hogy beruházásokat kell hozni a városba, fejleszteni 
kell, nem sarat dobálni, nem látszatintézkedéseket hozni. Kéri Polgármester Urat, hogy ne 
feledkezzenek meg arról, amit az előző hozzászólásában mondott, hogy kíváncsian várják azt, hogy 
most, 2021 novemberében az idei évre tervezetten az idegenforgalmi adó és az egyéb adók 
tekintetében Miskolc városa hogy áll, mennyi folyt be, mert az egy tiszta képet eredményezhetne. 
A pántlikázott pénzek kapcsán elmondja, hogy szerinte alaptalanul vádolták meg azzal, hogy 
csúsztat. Elmondja, hogy az 1,3 milliárd forint, amely az iparűzési adó kompenzálásaként érkezett 
a városba, illetve augusztusban, amikor 350 millió forintot kapott Miskolc Önkormányzata, az egy 
szabad felhasználású keret volt a város számára, arra költötték, amire jónak látják, így az MVK-ra 
is költhettek volna, hogy egy normális menetrend legyen végre a városban. 
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Veres Pál polgármester: Válaszul elmondja, hogy abból 700 millió forintot költöttek az MVK-ra. 
A 350 millió forint egy jelentős része pedig kötött felhasználású volt. Megjegyzi, ez még mindig 
nem pótolta azt a kiesést, ami az iparűzési adó elvonásából következik.  
 
Bazin Levente Dávid: Az eszmefuttatást folytatva elmondja, hogy az állam adóbevételeinek 
mértékétől függetlenül különböztetnek meg államtípusokat. A mai magyar állam kormányzati típusa 
- a világ legmagasabb áfája mellett (27%) és ilyen adómértékek mellett, az emberek érzik a bőrükön, 
ha bemennek a boltba - kimondottan szocialista kormánynak mondható. Rendkívül magas az 
adóbevétele a többi kormányzati bevételhez képest. Ahogy ezt Molnár Péter is elmondta, nagyon 
szép, gondoskodó állam képét kapták az előbb, ahogy ezt az adóbevételt visszaosztják különböző 
szegmenseknek. Véleménye szerint is ez így lenne helyes. Ha a tavalyi évet veszi például, hogy van 
egy ember, akit Mészáros Lőrincnek hívnak, aki percenként a tavalyi évben 351 ezer forintot 
keresett. Nyilvánvaló, hogy innentől kezdve, ilyen korrupció mellett ez az állam egyáltalán nem 
szocialista, és egyáltalán nem gondoskodó. Az is nyilvánvaló, hogy nem is ez a cél a Fidesz 
rendszerében, csupán a korrupció, ami mozgatja minden egyes tagját a szervezet tetejétől az aljáig. 
A tömegközlekedésről is sokat beszéltek. Itt is az történt, hogy központilag elvonták az adót, vissza 
ezt már nem kompenzálták. Majd jönnek a fideszesek és azt mondják, hogy mert a városvezetés. 
Szembesíteni szeretné őket egy kicsit önmagukkal. Amikor bármiféle pluszról beszél az ellenzék, 
azt elismerik, hogy azt az állam adja. Amennyiben negatív bevételről beszélnek, akkor érdekes 
módon, sose beszélnek arról, hogy az honnan jön, ki adja vagy nem adja, tehát elismerik azt a 
valóságot, hogy a pozitív bevétel összefüggésben van az állammal az Önkormányzat, ellenben a 
negatív bevétel, mintha egyszerűen nem létezne az ellenzéki képviselők felfogásában. Kéri, hogy 
gondolkodjanak el arról, hogy miről beszélnek. Ha gazdasági dolgokban szeretnének hozzászólást 
tenni, akkor előbb gondolkodjanak, és még mindig várják 1,5 óra után a javaslataikat.  
 
Dr. Nagy Ákos: Elhangzott itt Simon képviselő úrtól is, de hangsúlyozza, senkit nem fenyegetett 
semmilyen büntetőeljárás megindításával. A városvezető képviselők iránt érzett baráti jóindulat 
volt, ami ezt a figyelmeztetést elmondatta vele, óvatosan. Amennyiben, ha olvasnak újságot, akkor 
pontosan tudják, hogy mi volt a büntetőeljárásokban. A vezető frakció képviselőit félti ettől, 
Képviselő Urat rutinos ügyvédként nem kell. Köszöni Bazin képviselőtársának ezt a 
gazdaságtörténeti áttekintést. Javasolja, hogy tanulmányozza a szocialista kormányoknak a 
sajátságos adópolitikáját. Egyetlen mondatba foglalná össze: a szocialista kormányok alatt nőttek 
az adóterhek, a Fidesz kormány alatt pedig csökkentek az adóterhek. Megköszöni továbbá, hogy a 
közösségi média kapcsán is adott neki javaslatot. Megjegyzi, nem egy idős férfi, hanem egy csinos 
nő, a felesége képét állítaná be háttérképnek. 
 
Bazin Levente Dávid: A válaszadás jogán gyorsan megjegyzi, hogy a bolsevista párttagkönyvet 
mondta az elnöküknek. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a hozzászólásokat. Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra 
jelentkező képviselő, a vitát lezárja. Megjegyzi, benne egy komoly hiányérzet maradt 1 óra 55 perc 
után. Nem tudták meg a bírálatok alapján, hogy mivel lehetne jobb a város költségvetése. 
A vitában költségvetés kapcsán felmerülő kérdések megválaszolására megadja a szót 
Főosztályvezető Úrnak. 
 
Szilágyi Kornél: A vitában elhangzott néhány szakmai jellegű kérdésre szeretne választ, illetve 
tájékoztatást adni. Molnár Péter és dr. Kovács László képviselő úr egyaránt kérdezte a helyi 
adóbevételeknek a teljesítési adatait. Az első III. negyedév tekintetében elmondható, hogy 13,7 
milliárd forintos módosított előirányzatból 13,5 milliárd forint a teljesítés. Ezen belül is az iparűzési 
adó 9,9 milliárd forinton állt az első III. negyedévben. Szeptember 15. és azt megelőzően március 
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15-i időponttal fizetnek az adózók. Természetesen vannak részletek és vannak teljesítések, amik 
évvégéig még várhatóak, de az első III. negyedév adatai ezek. Az idegenforgalmi adó teljesítése is 
elhangzott, ahol az első III. negyedévben 65 millió forintos teljesítéssel számolhattak. Fejlesztések 
vonatkozásában elmondja, hogy a költségvetési rendeletben szerepelnek a 8., illetve 12. számú 
mellékletben egyrészt teljeskörűen, másrészt kiemelve külön az uniós és a hazai támogatással 
megvalósuló fejlesztések. Összességében a költségvetésben 47 milliárd forint összeget tesznek ki 
ezen fejlesztések, amikről elmondható, hogy folyamatban vannak. Elmondja, hogy több milliárd 
forintos forráshiány mellett a város önerőből megvalósított fejlesztések csak a legszükségesebb 
tételeket tartalmazzák. Azokat azonban úgy gondolja, hogy tudják finanszírozni, illetve biztosítani. 
A Népkerti futókör kapcsán elmondja, említésre került, hogy 42 millió forint összegű támogatás 
érkezett. Amikor benyújtották a pályázatokat ez év tavaszán, akkor az idei költségvetés pályázati 
önrész sorról biztosították a másik 50%-át a fejlesztésnek. A szakmai tartalmával kapcsolatban arról 
szeretné tájékoztatni Képviselő Urat, hogy rövid úton egyeztetve a szakterülettel, írásban 
természetesen tájékoztatást adnak a fejlesztés paramétereire vonatkozóan.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a 2022. évi átmeneti gazdálkodásról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető 
urat. 
 
Szilágyi Kornél: Az államháztartásról szóló törvény ebben az évben is lehetőséget biztosít az 
önkormányzatoknak, így Önkormányzatuknak is, hogy az átmeneti gazdálkodás időszakáról 
rendeletet alkothassanak. Az átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet lehetőséget biztosít arra, hogy 
az Önkormányzat és költségvetési szervei a költségvetés elfogadásának hatálybalépéséig 
folytatólagosan beszedhessék bevételeiket, illetve teljesíthessék kiadásaikat. A 2022. évi 
költségvetési rendelet elfogadását követően, annak hatálybalépésével egyidejűleg az átmeneti 
gazdálkodásról szóló rendelet hatályát veszti. Az addig beszedett bevételek, illetve teljesített 
kiadások pedig beépítésre kerülnek a 2022. évi költségvetésbe.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a rendelet megalkotását. 

• Pénzügyi Bizottság: a rendelet megalkotását többségében támogatta.  

• Köznevelési Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a napirendi pontot 
elfogadásra javasolja.  

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a rendelet 
elfogadását. 

• Rendészeti Bizottság: elfogadásra javasolja a napirendi pontot. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező 
képviselő, így lezárja a vitát a napirend felett. 
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Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 37/2021. (XII.19.) önkormányzati 
rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető 
urat.  
Bejelenti, hogy az ülés vezetését egy rövid időre átadja Alpolgármester Asszonynak. 
 

- Az ülést Varga Andrea Klára alpolgármester vezeti. - 
 
Dr. Bodnár Tibor: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény szerint a képviselő-
testület működésének részletes szabályait a szervezeti és működési szabályzatról szóló rendeletében 
határozza meg, amelyben rendelkezni kell többek között a képviselő-testület átruházott 
hatásköreinek felsorolásáról is. A jogalkotásról szóló törvény értelmében az önkormányzati 
rendeletek tartalmi felülvizsgálata a jegyző kötelezettsége. Ezen törvényi kötelezettség alapján az 
Szervezeti és Működési Szabályzat teljes körű áttekintésére sor került, különös tekintettel a 
közgyűlés által annak szerveire átruházott hatáskörök vonatkozásában. Jelen előterjesztés az 
Önkormányzati SZMSZ módosítására tesz javaslatot, melynek indokait néhány mondatban foglalja 
össze. Az egyik, amire emlékeznek a képviselők is, hogy a Közgyűlés 2021. októberi ülésén 
módosította a településképi rendeletet, mely alapján a településképi bejelentési eljárást, a 
településképi véleményezési eljárást, a településképi kötelezési eljárást és a településképi bírsággal 
kapcsolatos eljárást átruházott önkormányzati hatáskörben a polgármesterre ruházta át. Ezen 
átruházott hatáskört a településkép védelméről szóló helyi rendelet mellett az önkormányzati 
SZMSZ-ben is szükséges szerepeltetni. A másik javaslat szerint, ami szintén az elmúlt időszak 
eseménye volt, hogy a megválasztásra került diákpolgármester és a diákönkormányzat elnöke a 
Közgyűlés ülésén és a bizottsági üléseken is tanácskozási joggal meghívásra kerüljenek és vegyenek 
részt. Ezt az SZMSZ normaszövegében rendezték. Ezen túlmenően az önszerveződő közösségek 
által létrehozott szakmai műhelyek delegáltjainak bizottsági ülésen történő részvételét is tartalmazza 
javaslatként a rendelet módosítása. Az átruházott hatáskörök felülvizsgálata kapcsán továbbá 
igényként merült fel az önkormányzat működését érintő pályázatok benyújtásának polgármesteri 
feladatkörbe történő telepítése. Megjegyzi, a gyakorlatban ez eddig is így működött. A Köznevelési, 
Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság átruházott hatásköre, az óvodai csoportok 
számának és létszámának megállapítása terén pontosításra kerül a hatáskör. Az elmúlt időszakban 
került elfogadásra az új lakásrendelet, mellyel párhuzamosan mind a Városgazdálkodási és -
üzemeltetési Bizottság, mind pedig az Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság 
átruházott hatáskörben szereplő feladatai kiegészítésre, pontosításra kerültek. A Köznevelési, 
Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság jóváhagyási jogköréből kikerül az előadó-
művészeti szervezetek évadterve, ugyanis a vonatkozó magasabb szintű jogszabály nem teszi 
lehetővé azt, hogy a Közgyűlés ilyen jellegű évadtervet elfogadjon, illetve erre benyújtásra kötelezze 
ezeket a szervezeteket. A Pénzügyi Bizottság véleményezési jogköréből kikerül az időszakos 
költségvetési beszámoló, mivel ez a beszámolási forma törvénymódosítás miatt időközben 
megszűnt. Minden bizottság vonatkozásában kiegészítésre kerül a rendelet 1. mellékletében a 
bizottság feladatai között a belső ellenőrzést érintő jogszabály által a Közgyűlés hatáskörébe utalt 
ügyek véleményezése. További változás még, hogy az SZMSZ normaszövegéből elhagynák a 
képviselői igazolványok jogintézményét, tekintettel arra, hogy ilyen képviselői igazolványok az 
elmúlt időszakban nem kerültek kiadásra. Ezeket magasabb szintű jogszabály nem is írja elő, a 
képviselőknek pedig jogosultságot alapvetően nem keletkeztet az igazolvány.  

 
 

- Az ülést Veres Pál polgármester vezeti. - 
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Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: a rendelet módosítását többségében támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a rendelet 
módosítását. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Nagy Ákos: Áttanulmányozva az SZMSZ módosítást, örömmel tölti el őket, hogy a város 
diákpolgármestere és diákönkormányzatának elnöke is tanácskozási joggal részt vesz a jövőben a 
közgyűléseken. Amennyiben jól értik, a bizottsági üléseken is megjelenhetnek, illetve az 
önszerveződő közösségek által létrehozott szakmai műhelyek delegáltjai, tehát a civilek, szintén 
megjelenhetnek a bizottsági üléseken. Üdvözlik, hogy szélesedik ez a spektrum, akik megjelennek, 
és arra biztatják őket, hogy bátran tegyenek fel kérdéseket, olyan felvetéseket, ami érdekli őket. Ha 
van olyan felvetés a városvezetés részére, ami korábban megjelent, akkor azokat bátran kérjék 
számon. Arra gondol, főleg a Diákpolgármester Asszony tekintetében, hogy legyen szíves 
megkérdezni azt a város vezetésétől, hogy a város 2019 októbere óta pályázati úton hány miskolci 
fiatalnak támogatta a nyelvvizsga megszerzési lehetőségét, vagy hol lehet erre pályázni. Itt a 
Közgyűlésen is megkérdezheti, képviselőként őket is érdekli. Vagy legyen szíves megkérdezni azt 
tőle, hogy a város jelenlegi vezetése azt ígérte a miskolci fiataloknak, hogy pályázati úton támogatni 
fogja, hogy jogosítványt szerezzenek. Kéri, kérdezzék meg a város vezetésétől, hogy hány darab 
jogosítvány megszerzését sikerült eddig támogatni. De, hogy ne csak a városvezetést bombázzák 
kérdésekkel, ne csak ezt tegyék a fiatalok feladatává, esetleg megkérdezhetnék a szüleiket, hogy a 
városvezetés által a választási kampányban megígért 10 ezer forintos iskolakezdési támogatás 
megérkezett-e már, ha igen, akkor mikor. Ha a civilek is itt lesznek, és eljönnek a bizottsági ülésekre, 
esetleg kérdezzék már meg azt is, hogy mikor fog bekövetkezni a városi szolgáltatások nagyigényű 
és nagyminőségű fejlesztése. Az ellenzék hiába kérdezgeti, nem kapnak választ. Bíznak abban, hogy 
az új erő, ami az SZMSZ módosítással közéjük érkezik, talán választ kaphat rá. 
 
Szarka Dénes: Egyrészről nagyon örül annak, ahogy már az előző napirendi pontnál is említette, 
hogy ez a városvezetés elsőként partnerként tekint a miskolci ifjúságra. Egy olyan egyetértési pontot 
teremtettek, ami talán végre nem a vitákról fog szólni. Azt szomorúan tapasztalta, hogy ezt is fel 
lehet használni politikai ostorozásra, csatározásra. Azt gondolja, hogy 2019. október óta elkezdtek 
azon dolgozni, hogy például diákpolgármester és diákönkormányzat működjön a városban, de 
mondhatná a Miskolci Ifjúsági Tanácsot is, de említhetné, hogy Ifjúsági Koncepció is készül 
Miskolcon. Az volt a céljuk, hogy valami olyasmibe kezdjenek bele, ami a jövőbe mutat, ami segít 
Miskolcnak is felkészülni a jövő kihívásaira, és ebben tekintenek stratégiai partnerként a miskolci 
fiatalokra. Mondhatták volna azt is, kezdjék azzal, hogy megkérdezik, miért nem volt 
diákpolgármester az elmúlt 9 évben, miért nem volt diákönkormányzat, miért nem volt konzultáció 
a fiatalokkal, miért nem volt Ifjúsági Koncepció. Miért nem jutott eszébe az akkori városvezetésnek 
egyszer sem, hogy Miskolc lakosságának a fogyását valamilyen módon meg kellene állítani, miért 
nem jutott eszükbe egyszer sem, hogy meg kell kérdezni a fiatalokat arról, hogy mit szeretnek 
Miskolcban, és mit szeretnének, hogyha másképp lenne Miskolcon. Miért nem volt Bursa 
Hungarica ösztöndíjpályázat, miért nem volt fiatalok lakáspályázata, miért nem voltak az óvoda 
udvarok felújítva. Ezek mind-mind olyan dolgok, amit megpróbálhattak volna ők is a fiatalok 
szájába adni, azonban jelen vezetés olyan ifjúságpolitikát szeretne, amely a jövőbe mutat. 
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Hangsúlyozza, nagyon örül, hogy kezdetben egyetértési pont lett ebből. Szomorúan látja, és reméli 
ez csak egy rövid, kötelező demagóg politikai ostorozás volt Frakcióvezető Úr részéről, hogy a 
fiatalokon keresztül próbálja meg a városvezetést tovább ostorozni, nyilvánvalóan megint 
figyelmen kívül hagyva azt a gazdasági helyzetet, amit a COVID járvány, illetve a Magyar Kormány 
teremtett Miskolc számára. A továbbiakban is azt reméli és kéri, hogy abban a szellemben 
működjenek együtt, hogy Miskolcot valóban a jövő kihívásaira készítsék fel, és a miskolci fiatalokat 
partnerként kezeljék a továbbiakban is. Ezért ő is nagyon üdvözli azt, hogy a diákpolgármester és 
a diákönkormányzat elnöke itt lesz a közgyűlésen. Természetesen arra buzdítják őket, hogy minden 
olyan kérdést tegyenek fel, és minden olyan javaslatot tegyenek meg, amit ők fontosnak tartanak 
Miskolc érdekében.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Picit ügyrendi jellegű gondolatokat szeretne megosztani. Amit 
Frakcióvezető Úr elmondott az SZMSZ módosítás kapcsán, az gyakorlatilag semennyire nem 
kötődött az SZMSZ módosításához. Tisztelettel kéri az ellenzéket arra, hogyha gyakorlatot 
kívánnak abból teremteni, hogy jó írókat is megszégyenítő átkötésekkel adott előterjesztésekhez 
mindenféle politikai ügyeket hozzá szeretnének kötni, akkor arról tájékoztassák már a vezetést. 
Ebben az esetben lehet, hogy reggel 7-kor kell majd kezdeni a Közgyűlést. 
 
Dr. Nagy Ákos: Megköszöni Alpolgármester Úr hozzászólását. Egyelőre diszkrecionális 
jogkörében jelezni szeretne annyit, engedje már meg, hogy arról beszéljenek, amiről gondolják, 
amiről szeretnének az egyes hozzászólások kapcsán. Amennyiben jól ismeri az Önkormányzat 
SZMSZ-ét, akkor amennyiben nem a témához tartozó a felszólalás, vagy időtúllépés van, akkor is 
Polgármester Úr jelezheti ezt, mivel a város polgármestere vezeti ezt az ülést. Tudomása szerint a 
város polgármestere jelenleg Veres Pál és nem Szopkó Úr. Tehát amennyiben olyan felvetésük van, 
ami nem tartozik a témához, akkor Polgármester Úr megvonhatja tőlük nyugodtan a szót. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, így 
lezárja a vitát a napirend felett. 
 
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Szunyogh László főépítész urat.  
 
Szunyogh László: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 
kimondja, hogy minden belterületi és olyan külterületi közterületet el kell nevezni, amely épülethez 
vezet. Ezért időről időre felmerülnek újabb olyan közterületek elnevezésének a szükségessége, amit 
ilyenkor a Közgyűlés elé terjesztenek. Most kilenc esetben történt ilyen kezdeményezés, melyből 
hét olyan, ahol meglévő közterületnek meghosszabbítása kapja meg ezt az elnevezést, és két olyan 
közterület van, ahol új elnevezést kap a terület. A megfelelő egyeztetések lezajlottak. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező képviselő, így 
a vitát lezárja.  
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Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, 
költségvetési szervei és minősített többségi tulajdonú 
gazdasági társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., illetve 
tagvállalatai között fennálló rendezetlen követelésekkel, 
kötelezettségekkel kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szilágyi Kornél főosztályvezető 
urat. 
 
Szilágyi Kornél: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Polgármestere a 
katasztrófavédelemi törvény 46. § (4) bekezdése alapján, a Közgyűlés feladat- és hatáskörét 
gyakorolva meghozta a 107/2021. (III.4.) számú határozatát. Ebben elrendelte, hogy a 2020. 
december 31-i fordulónappal fennálló rendezetlen követelések, kötelezettségek kerüljenek 
leegyeztetésre a Miskolc Holding Zrt. és tagvállalatai, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, 
költségvetési szervei és minősített többségi tulajdonú gazdasági társaságai között. A követelések és 
kötelezettségek egyeztetése az elmúlt időszakban megtörténtek. Ezek tekintetében elmondható, 
hogy több évre visszamenőleg, illetve az elmúlt időszakból is tartalmaznak tételeket. A rendezetlen 
követelések, kötelezettségek tekintetében a teljesség igénye nélkül megtalálható a Várost Építünk 
Kötvény 2022. évi esedékes fizetési kötelezettségei, a közösségi közlekedés veszteség 
ellentételezésével összefüggő kötelezettségek, vevői, szállítói és egyéb tartozások, késedelmi 
kamatok egyaránt. A határozati javaslat mellékletei szerint tájékoztatni szeretnék a Közgyűlést a 
2020. december 31-i fennálló rendezetlen követelések, kötelezettségek összegéről, állományáról, 
melyeket mind a két fél által aláírt jegyzőkönyvek támasztanak alá. Felmerülhet az a kérdés, hogy 
mit tartalmaznak a követelések, kötelezettségek tekintetében az eltérések. Ezekről azt szeretné 
mondani, hogy különbözetet jelentenek egyes tételek a gazdálkodás sajátosságából adódóan, 
miszerint az önkormányzati alrendszer és a gazdasági társaságok beszámoló készítésének időpontja 
eltér egymástól, így a követelések, kötelezettségek nyilvántartásba vételének időpontja is eltérést 
mutat. Erre egy jó példa az MVK Zrt. 2020. évi veszteség ellentételezése, mely 916 millió 244 ezer 
forintot tesz ki, ez a legnagyobb tétel az eltérések között. Ezt az MVK Zrt. 2021 májusában a 2020. 
évi beszámolójában szerepeltette, elfogadásra került, ezt követően pedig a számviteli szabályoknak, 
illetve az eddigi kialakult gyakorlatnak megfelelően júniusban az Önkormányzat részéről is 
elfogadásra került a veszteség ellentételezés. Az Önkormányzat könyveiben ekkor tudták csak 2021. 
évben ezt szerepeltetni. Így nyilvánvaló, hogy 2020. év végén ezen tétel eltérést okoz a felek között. 
Fontos megjegyezni azt is, hogy a Holding, az Önkormányzat, illetve az előterjesztésben említett 
kör közötti követelés és kötelezettségállomány egy 2020. december 31-i statikus állapotot mutat, 
amely folyamatosan változik 2021. év folyamán, a pénzügyi folyamatok függvényében. 
Elmondható, hogy a feladatok végére még közel sem értek, a munka folytatódik tovább. Az 
egyeztetések során az eltérésekben jelentkező tételek esetében pontosítások jelenleg is folyamatban 
vannak. A megoldási javaslattal kapcsolatban szeretné a Közgyűlést tájékoztatni, hogy jelen 
pandémiás gazdasági környezetben ezen több év alatt felhalmozódott követelés és 
kötelezettségállomány rendezése olyan nagyságrendi problémát jelent a városnak, ami nagy 
valószínűséggel több év alatt hajtható végre. A rendezési elvek kidolgozása egy olyan összetett, 
komplex feladat, amely során figyelemmel kell lenni az Önkormányzat teherbíró képességére, a 
különböző jogi, adózási, számviteli és egyéb szempontokra, és olyan döntést kell hozni majd, amely 
minden érintett részére tartható megoldási javaslatokat tartalmaz majd. Az Önkormányzat, mint 
tulajdonos érdeke, hogy a Holdinggal és cégcsoporttal továbbra is jó együttműködésben, mind a 
két fél által elismert követelések és kötelezettségek figyelembevételével, azok rendezésére 2022. 
június 30. napjáig megállapodás kerüljön megkötésre. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemények: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslat 
elfogadását. 

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a 
szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Mokrai Mihály: Egy olyan napirend tárgyalására kerül sor, ami látszólag felesleges is lehetne, 
hogyha valaki nem a számviteli előírások világában él. Komoly problémát jelentett az a tény, hogy 
az Önkormányzat könyveiben, illetve az Önkormányzat többségi tulajdonú társaságaiban, a 
Miskolc Holdingnál, és a Miskolc Holdingnál lévő társaságok könyveiben a követelésállomány nem 
volt rendezve. Normális esetben úgy zajlana ez a folyamat, hogy a könyvvizsgálóknak minden év 
végén a 3. és 5. számlaosztályban szereplő tételeket ki kellene küldeni egyeztetésre, jóváhagyásra. 
Erre azonban sok éven keresztül nem került sor. Ezek a sok éven keresztüli nem egyeztetések oda 
vezettek, részben jogszabályi előírások miatt, részben a helytelen gyakorlat miatt, hogy helytelen 
értékeket tartanak nyilván, egymással szemben tartoznak és követelnek tétel szintjén. Ez a 
jogszabályi probléma abból eredhet, hogy a régi Ptk.-ban kógensen elő volt írva a rendelkezésben, 
hogy először az eljárási költséget, utána a késedelmi kamatot, ügyleti kamatot, és végül a tőkét kell 
rendezni. Az új Ptk. megengedőbb szemlélettel áll ehhez a kérdéshez. A felek megállapodására 
bízza ennek a sorrendiségnek a megállapítását. Nem egyformán értelmezték a jogszabályokat ezek 
a tagvállalatok, illetve Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata sem. Ezzel akkor szembesültek, 
amikor próbálták a tartozásállományt egybevezetni, kivezetni, hiszen számviteli könyvekben nem 
ugyanaz a tartozás szerepelt mindkét oldalon. Volt, amikor a tőkére könyvelték le a saját 
tulajdonban lévő vállalkozások az adott összeget, máskor késedelmi kamatra, ügyleti kamatra. 
Szerencsére eljárási költségre nem. De ez mégis, az egy évtized alatt oda vezetett, hogy ilyen 
anomáliák alakultak ki a könyvekben. Ezzel az előterjesztéssel arra tesznek javaslatot, hogy az „A” 
betű „A” betű legyen a Miskolc Önkormányzatánál is, és a Miskolc Holdingnál is. Ez elsőre 
triviálisnak látszik, de mégis fontos, már csak azért is, mert előbb utóbb ezeket a tartozásokat 
rendezni kell, ezeket a tartozásokat egymással kompenzálni kell, és el kell számolni. Ez egy technikai 
jellegű előterjesztés. Ezt a folyamatot pontosan egy éve kezdeményezte, és most jutott el odáig, 
hogy a könyveket megpróbálták összevezetni, és egy év alatt jutottak el idáig. Amennyiben 
jóváhagyja a Közgyűlés, és a tartozások egyezősége fenn fog állni, akkor el lehet kezdeni a 
tartozások összevezetését, illetve kifizetését.  
 
Soós Attila: Ha ez egy könyvbemutató lenne, akkor talán Borkuti képviselőtársa azt mondaná, 
hogy hiánypótló előterjesztés. Személy szerint és szakmailag is nagyon örül annak, hogy ez az 
előterjesztés elkészült. Valóban, ökumenikus módon több éve, évtizede felhalmozódott 
problémákat kezd el kezelni ez az előterjesztés. Nem szeretne álságos lenni, hogy Mokrai 
képviselőtársát dicséri, de általában azt akarta mondani, hogy bárki találta ki, hogy ez az előterjesztés 
induljon el az útjára és rakják rendbe, annak végtelen mértékben igaza volt. Ezzel együtt 
szakemberként azt kell mondja, hogy azon túl, hogy megismerték az egyes cégek álláspontját a 
követelésekkel, kötelezettségekkel kapcsolatban, azt gondolja, hogy egy felelős döntéshozónak – 
legyen az a polgármester vagy a közgyűlés – nemhogy illik, hanem kötelező tudnia, hogy hogyan 
halmozódhatnak fel milliárdos nagyságrendben véleménykülönbségek követelések, kötelezettségek 
okán. Hasznos lett volna a döntéshozó számára, ha nem is az analitikákkal, de az megismerhető 
lenne az anyagból, hogy ezeket az eltéréseket az egyes cégeknél, milyen típusú hibák okozhatták, 
milyen típusú problémák állnak fenn, amit egyébként majd kezelni kell. A döntéshozónak kell ezzel 
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kapcsolatban akár operatív, akár közgyűlési szinten döntéseket hoznia. Hogy ezek pusztán csak 
szakmai hibák-e, hogy eltérő jogszabály értelmezésből adódó hibák, hogy számviteli vagy 
könyvelési hibák-e, esetleg kompetencia problémák vannak a folyamatokban, a hatáskörökben 
vannak-e eltérések, mert ez ahogy látszik is az összegekből, nem egy-két millió forint, hanem 
rendkívül jelentős nagyságrendről beszélnek. Az nem normális – hacsak a két felet, az 
Önkormányzatot és a Holdingot veszi –, hogy egy 1,5 milliárdos eltérésről beszélnek, amiből közel 
1 milliárd az eltérés. Azt gondolja, hogy ezekre mindenképpen jó lett volna, ha az anyag kitér, ha 
megismerik a szakterületek álláspontját, ahogy a könyvvizsgálóékét, azt, hogy az adott cégek, 
szakterületek vezetői hogyan ítélik meg ezt a kérdést, hogy itt most milyen típusú problémáról van 
szó, ezeket hogyan szándékoznának kezelni. Bízik abban, hogy a következő anyagban, ami június 
30-ra elkészül, illetve a júniusi Közgyűlés tudja majd tárgyalni, és a részleteiben kifejti ezt, és egyben 
megoldási javaslatot is tud adni arra, hogy a továbbiakban, ha már ez egyszer rendeződni látszik, 
vagy rendezik, akkor ez miért nem fog máskor előfordulni. Ebben hiátus maradhat az emberben. 
Talán egy ekkora súlyú előterjesztésnek több részletet kellene tartalmaznia. A 1,5 oldalt és a hozzá 
kapcsolódó két darab táblát emiatt nagyon kevésnek érzi egy ekkora nagyságrendű és kaliberű 
kérdés megítélésében. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást, melyre válaszul elmondja, hogy pontosan 
ezért született ez az előterjesztés. Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
Az elhangzott kérdés megválaszolására megadja a szót Főosztályvezető Úrnak. 
 
Szilágyi Kornél: A vitában elhangzott néhány észrevételre szeretne ismét reflektálni. Említette a 
hozzászólásában is, hogy az önkormányzati alrendszer, illetve a gazdasági társaságok gazdasági 
működését meghatározó jogszabály nem teljesen ugyanaz. Az Önkormányzat esetében a 4/2013. 
Kormányrendelet mondja meg, hogy az államháztartás számvitelében hogyan kell a számviteli 
zárásokat elvégezni, a számviteli zárási időpontok pedig eltérnek a 2000. évi C. törvény, a 
számvitelről szóló törvény előírásaitól. Ebből adódóan – ahogy említette is – vannak bizonyos 
eltérések az Önkormányzat, a költségvetési szervek, illetve a gazdasági társaságok könyveiben. Azt 
is említette, hogy az Önkormányzat, illetve a Holding egy tagvállalata között van a legnagyobb 
eltérés, ami a közlekedési vállalat. A többi tételek – csak tájékoztatásként – egyik nagy kérdésköre 
a késedelmi kamatok kérdésköre, amit Mokrai tanácsnok úr már említett, hogy az egyes Holding 
tagvállalatoknál ezek a könyvekben szerepelnek, az Önkormányzatnál ezek nem szerepelnek még. 
Nyilván közös a szándék, ilyen nagyságrendű kötelezettségállománynál úgy próbálnak majd a felek 
eljárni, hogy ezek érvényesítésére ne kerüljön sor, illetve természetesen a gazdálkodásból adódóan 
kisebb-nagyobb összegekben szállítói-vevői eltérések is tapasztalhatók az egyes tagvállalatok, illetve 
az önkormányzat érdekeltségű költségvetési szervek között. Szeretné még egyszer megerősíteni, 
hogy ez a munka folytatódik tovább, ezek tisztázását végzik minden nap. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci 

Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Béres Attila ügyvezető urat. 
 
Béres Attila: A Miskolci Nemzeti Színház, mint az ország első kőszínháza kettes fenntartású 
színház, egyrészt városi, másrészt minisztériumi fenntartás alatt van. Arra kéri a képviselőket, hogy 
ezt a kettős kötődést, kettes fenntartást tovább folytassák, hisz megfelel a városnak és a színháznak, 
de legfőképp a nézőknek. Közel 20 hónap múlva a Miskolci Nemzeti Színház 200 éves lesz. 
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Rengeteg különböző véleményt hallott reggel 9 óta, amik arról szóltak, hogy ki-mit tett a városért. 
Szerinte fontos ez a politika, a képviselőknek ez a feladatuk, és jól is csinálják. Egy dolog nem lehet 
kérdés. Úgy gondolja, hogy Széchenyi iszonyatosan büszke volt arra, hogy elsőként Miskolcon 
született meg a színház. Arra kéri a képviselőket, a vezetést, hogy ebben segítsék őket, hogy 20 
hónap múlva ez a város méltóképpen tudja megünnepelni azt, hogy ő a mai magyar terület első 
működő, és azóta is működő színháza. Ne csináljanak belőle politikai kérdést, ne legyen az, hogy 
valamelyik frakció jobban képvisel valamit, és akkor ő érte el. Ezt közösen kell a miskolciakért 
megtenniük. Neki megadatott az, hogy amikor 200 éves lesz a színház – remélhetőleg – ő lesz az 
igazgató, de egy dolog biztos, arra kéri a vezetést, hogy ebből ne csináljanak politikát. Ez a közös 
Miskolc méltóságáról szól ez az ünnep. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag 
támogatta az előterjesztést, elfogadásra javasolja. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a 
szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Kovács László: Nem vitázni akar, támogatja az előterjesztést. Csak kultúrtörténeti 
érdekességet mondana, mert nem biztos, hogy mindenki tudja ezt. Azt tudja mindenki, hogy a 
trianoni Magyarország első kőszínháza, de azt talán nem mindenki tudja, hogy a történelmi 
Magyarország első vidéki kőszínháza Kolozsváron volt, és a Jókainé édesapja volt az első 
színházigazgató, akik Kolozsvárról települtek ide, és az első társulatot megalapították. Ez egy fontos 
kultúrtörténeti momentum, hogy a Nagy-Magyarország második vidéki kőszínháza, a mai trianoni 
Magyarországnak az első vidéki kőszínháza, és egy kolozsvári társulat alakult meg itt, és az első 
igazgató lánya lett Jókai Mór felesége. 
 
Dr. Nagy Ákos: Részben Igazgató Úrhoz kapcsolódva elmondja, hogy a kultúra valóban nem 
lehet politikai ügy, maximum a támogatás szintjén. Feleleveníti azt az időszakot, amikor az állami 
támogatásra vonatkozó szerződés megkötésre került. A városvezetés képviselői a Fidesz képviselőit 
kultúrharccal vádolták. Elmondja, hogy nem lett kultúrharc belőle. Úgy gondolja, hogy az állam 
által biztosított finanszírozás tisztességesen biztosítja a színház működését. Tudják persze, hogy a 
pénzből sosem elég, sokkal több darab is lehetne másmilyen kiállításban, de ezen körülmények 
között is tisztességesen működik a színház. A megkötendő szerződés tartalma szerint a feladatát 
képezi majd nemzeti minősítésű miskolci színháznak a klasszikus nemzeti repertoár egyes 
darabjainak rendszeres bemutatása, illetve a határon túli partnerszervezetekkel, színházakkal való 
kapcsolattartás is. Annyi átkötést tenne, hogy amikor a munkatervről kérdezte őket a város 
vezetése, arra is utaltak, hogy azt is szeretnék, ha nemcsak ennek a szerződésnek a teljesítése 
kapcsán, ha elmondaná nekik Igazgató Úr – akár nem is beszámoló jelleggel – hogy mik a tervei. 
Nagy érdeklődéssel várnák. Miután a Magyar Állammal, illetve az EMMI-vel köti ezt a szerződést, 
szeretnének arra is javaslatot tenni Igazgató Úrnak, hogy hívja le Miniszter Urat vagy Államtitkár 
Urat, nézzenek meg együtt egy jó darabot, had lássák, hogy milyen jó színház van Miskolcon. 
 
Bazin Levente Dávid: Megköszöni az előterjesztést Igazgató Úrnak. Ehhez kapcsolódóan lenne 
egy javaslata a Közgyűlés felé, Polgármester Urat szólítaná meg. A Közgyűlés pártlogók és 
pártnevek nélkül, csak személyi nevekkel egyhangúlag, Miskolc város képviselői intézzenek 
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Államtitkár Úrhoz egy levelet Polgármester Úr előkészítésében, amiben kérnek támogatást a jövő 
évre, hiszen a Miskolci Nemzeti Színház 200 éves, a Rockfesztivál 50 éves, és a kormányzati 
programba kapcsolódik bele Petőfi Sándor születésének 200. évfordulója is. Erre a hármas egységre 
fűzzék fel ezt a jövő évi rendezvényt, és intézzenek egy levelet ennek kapcsán az Államtitkár Úrhoz. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
A felvetésekre felkéri Igazgató Urat, hogy válaszoljon. 
 
Béres Attila: Szakmája szerint színházrendező, akinek alapvető foglalatossága az, hogy 
kommunikációs és metakommunikációs jeleket olvas, fordít és próbál érthetővé tenni. Értette az 
illúziót és az allúziót is. Szeretettel látják a képviselőket minden előadásukon, ajánlja az egész 
évadot. Soós képviselő úr minden előadásukat látta, mesélhet róluk. Azt gondolja, hogy ha egy 
színház nem kritikus, akkor semmilyen. Egy színháznak kritikusnak kell lennie, ironikusnak kell 
lennie, nemzetinek kell lennie. Aki nem érti a viccet, az minden másra is képes. Színházuk a 
leglátogatottabb magyar vidéki színház, nem tudja felsorolni, hogy hány díjat nyertek. Elmondja, 
hogy szeretettel várja dr. Nagy Ákos képviselő urat is egy vitára arról, hogy milyen a színház, 
bármilyen szakmai kérdésre tud válaszolni. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a választ.  

 
 

Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci 
Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szászné Pónuzs Krisztina 
ügyvezető asszonyt. 
 
Szászné Pónuzs Krisztina: A Miskolci Szimfonikus Zenekar kicsit hasonlít működésében, mégis 
kicsit különbözik a színházétól, bár előadó-művészeti szervezet mindkettő. A zenekar nem 
rendelkezik olyan múlttal, mint a színház, de mégis hamarosan egy újabb kerek évfordulót fognak 
2023. évben ünnepelni, 60. évfordulójukat. A Miskolci Szimfonikus Zenekar a professzionális 
együttesek közt az első vidéki zenekar. A színházhoz hasonlóan a zenekar is nemzeti besorolású 
előadó-művészeti szervezet. Ezért a minősítésért évente kell adatot szolgáltatni és pályázni erre a 
címre, aminek előfeltétele az, hogy az állammal, illetve a fenntartó önkormányzattal létezzen egy 
közszolgáltatási szerződésük. A most érvényben lévő szerződésük 2021. december 31. napján lejár. 
Az államtitkárság részéről megérkezett az előzetes szerződés azzal a jelzéssel, hogy abban érdemi 
módosítást nem terveznek. Ahhoz, hogy ez a szerződéses állapot folytonosan fennálljon, szükséges, 
hogy a Közgyűlés elfogadja, illetve támogassa ennek a szerződésnek a tartalmát. Elfogadása 
előfeltétele a jövő évi minősítésüknek, hogy a nemzeti besorolásuk megmaradhasson. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: egyhangúlag 
támogatta a határozati javaslat elfogadását. 
 

Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a 
szót.  
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A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Nagy Ákos: A szerződések tartalmának majdnem egyezősége folytán akár egy hozzászólásban 
is elmondhatta volna a mondanivalóját. Elmondja, hogy kifejezetten elfogult a Miskolci 
Szimfonikus Zenekarral, sok éve bérletese és rajongója, amit csinálnak az világszínvonalú. Erre a 
kifejezésre nem nagyon adnak kenyeret a boltban, ezt pontosan tudja. Az, hogy picit az 
előzményeket a szerződéskötés körében megvilágítsák, talán nem szükségtelen elolvasni egy cikket, 
amit ajánlana a képviselőtársai figyelmébe. Ügyvezető Asszony 2020 januárjában a Zenekar 
magazinnak nyilatkozott, mely egyszerre volt felemelő és borzasztóan elkeserítő is, amit elmondott. 
Nemcsak a Szimfonikus Zenekar működése miatt, hanem a kialakult állapotok miatt is. Egyetlen 
számot emelne ki, ami – hangsúlyozza – 2020 januári szám, miszerint Miskolcon egy diplomás 
zenész gyakorlatban bruttó 230 ezer forintot keres. Közben arról számolt be Ügyvezető Asszony, 
hogy egy 100 milliós lemaradásban vannak a költségvetés tekintetében, miközben a fővárosi 
zenekarokkal, az agyonsztárolt zenekarokkal egy szinten, egy színvonalon működik a Miskolci 
Szimfonikus Zenekar. Gratulálnak, és kérik Ügyvezető Asszonyt, miközben tudják, hogy ez nagyon 
nehéz, de tartsa fenn ezt a színvonalat. A város Közgyűlése nyilván ehhez annyit tud hozzátenni, 
hogy ezt a megkötendő szerződést tartalmában, teljes egészében támogatja. Teszi ezt különös 
tekintettel arra is, hogy ez a megkötendő szerződés, melyben kötelezettségeket vállal a Miskolci 
Szimfonikus Zenekar és a társaság is, tudják, hogy ezeknek a kötelezettségeknek maradéktalanul 
eleget fog tenni. Ezek a kötelezettségek a fiatalok kultúrára, zenére nevelése, a külföldi vendégek 
meghívása mind olyan, ami a város kulturális színvonalát, kulturális életét emelni fogja, hiánytalanul 
és egységében is nagyszerű szakemberekkel. Megköszöni Ügyvezető Asszonynak az eddigi 
tevékenységét, természetesen támogatni fogják. 
 
Borkuti László Imre: Szeretné a vitát nem elkezdeni, csak egy közlést tenni. Elhangzott ma a 
teremben, hogy a múlthéten Szolnokon üdült vagy mit csinált. Tájékoztatásként elmondja, hogy a 
Népművelők Országos Vándorgyűlésén vett részt, ahol Fekete Péter államtitkár úr jelenlétében szó 
került arról, hogy a következő évben a kulturális ágazatban dolgozók béremelésére is sor kerül, és 
beígért egy 20%-os béremelést. Szeretné a nagy nyilvánosság előtt a tudomására hozni 
mindenkinek, hogy a minisztérium, illetve a Fidesz által vezetett kormány hogyan értelmezi ezt a 
20%-os béremelést. Az első alkalommal a kötelező bérminimum, illetve a bérminimumoknak a 
megállapítására az önkormányzatnak kell forrást biztosítani a tekintetben, hogy ezek a 
minimálbérek az alkalmazásában álló kulturális területen dolgozók számára kifizetésre kerüljenek. 
A kormánypropagandában megjelenik, hogy 20% béremelésben részesül a kulturális ágazat. 
Elmondja, hogy Államtitkár Úrral egyeztetés során sor került arra a beszélgetésre, hogy ezt a 
kormány úgy értelmezi, hogy a kötelező bérminimumra való beállás és a 20% közötti különbséget 
fogja csak a kormány rendelkezésre bocsátani.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 
Szót kér Ügyvezető Asszony, melyet megad. 
 
Szászné Pónuzs Krisztina: Szeretné megköszönni a támogatást, és reményeit fejezi ki aziránt, 
hogy könnyebb időszak elé néznek.  
 
Veres Pál polgármester: Mindnyájan ebben bíznak. 2023-as évre pedig készülnek, mert ez egy 
valóban nagyon szép, összetett ünnepsorozat lehet a városban. Még Ferenczi Sándort is hozzáteszi, 
aki 150 éve született, illetve 90 éve halt meg, a szimfonikusok 60 évesek, a színház 200 éves, és 
akkor még az országos eseményekről nem is beszélt. Példaként hozza fel a tűzoltóságot. További 
jó munkát kíván, valamint megköszöni az áldozatos munkájukat. 
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Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 
Önkormányzati Társulás 2021. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a térségben lévő 36 települési 
önkormányzat 2017. április 1. napjával Miskolc város és térségének hulladékgazdálkodási 
feladatainak ellátására, valamint települési szilárdhulladék kezelésének korszerű megoldására 
létrehozta a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulást A Társulás 
tagjainak létszáma - a folyamatban lévő KEHOP projektekre tekintettel - 2019. január 1. napjával 
62 főre emelkedett. A Társulás elnöki tisztségét és az ezzel kapcsolatos feladatokat Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának Polgármestere, a munkaszervezeti feladatokat pedig Miskolc 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala látja el. Az önkormányzati törvény 93. § 14. pontja 
szerint a társulási megállapodásnak tartalmaznia kell a társulás működésére vonatkozó éves 
beszámolási kötelezettséget. A Társulás megállapodása úgy szabályoz, hogy „a Társulási Tanács 
tagjai évente legalább egy alkalommal kötelesek önkormányzati képviselő-testületeiknek 
beszámolni a Társulás működéséről, szakmai tevékenységéről.” Az előterjesztés határozati 
javaslatának mellékletét képező beszámoló részletesen leírja a beszámolási időszakban a Társulási 
Tanács munkáját. Elsődlegesen számot ad az elmúlt időszakban meghozott döntésekről, összesen 
16 határozat született a Társulás feladatellátásával kapcsolatosan. Maga a hulladékgazdálkodási 
közszolgálatatás ellátása, illetve a fejlesztés érdekében tett intézkedésekről is szól a beszámoló. 
Beszámol a Társulás gazdálkodásáról, a költségvetés, zárszámadás elfogadásáról. Ezen kívül maga 
a fejlesztésre vonatkozó, úgynevezett Gördülő Fejlesztési Terv elemeiről is, valamint tájékoztat a 
Társulás uniós pályázat alapján megvalósított nagyobb volumenű projektjeiről. Elmondja, hogy a 
közbeszerzési eljáráson túl vannak, a pályázat a kivitelezés szakaszába lépett. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező képviselőknek adja meg a 
szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Bajusz Gábor: Az előterjesztésből úgy látja, hogy remekül halad a munka a regionális 
hulladékgazdálkodás területén. Valószínűleg ennek oka az, hogy Polgármester Úr az elnöke, és úgy 
látja, hogy remekül dolgoznak. Szeretné kérni, hogy a város területére is jobban koncentráljanak, 
mert az illegális szemét úgy látszik, hogy elárasztja a várost. Ezt abból is leszűri, hogy több 
képviselőtársa magánakcióban is gyűjti a szemetet, mert már tarthatatlanok az állapotok. Szeretné 
javasolni, hogyha már ilyen sok alpolgármester van, akkor valakit bízzon meg ezzel a kérdéssel 
Polgármester Úr. Javasolja Badány Lajos alpolgármester urat, mert úgy tudja, hogy neki a 
zöldhulladék lerakás témakörében vannak gyakorlati tapasztalatai. Megköszöni még egyszer az 
elvégzett munkát. 
 
Badány Lajos alpolgármester: Szeretné megköszönni Bajusz képviselőtársának a megelőlegezett 
bizalmat. Természetesen amennyiben erre megbízást kap, akkor a munkát tisztességgel elvégzi. 
Reméli, hogy akkor ennek a problémának is előbb utóbb a végére tudnak jutni. Természetesen 
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ehhez majd kéri a képviselők segítségét, hogyha bármiféle ilyen eseményt észlelnek, akkor azt 
jelezzék feléjük. 
 
Bartha György: Képviselő Úr említette az illegális hulladéklerakást, mellyel mélyen egyetért. El 
kell mondaniuk, hogy ezeket az illegális hulladékokat miskolci lakosok rakják le. Nem mások jönnek 
más településekről. Vannak hulladékudvarok, hosszabbított nyitvatartással, szombati 
nyitvatartással. Nagyon nehezen érti azt, amikor Diósgyőrben a Lórántffy utcán lévő hulladékudvar 
közelében, körülbelül 150 méterre egy köbméter illegális hulladék van lerakva. Nyugodtan el 
lehetne odáig vinni. Ezt ki kell mondani, hogy ezt a miskolciak csinálják, amit valahogy vissza kell 
fojtani, mert a Városgazdának óriási problémát okoz. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja.  
Kiegészítésként elmondja, hogy örömteli esemény volt a napokban, hiszen november 23-án, 145 
éves Miskolcon a hulladékszállítás. Ezúton is gratulál az évfordulóhoz és további jó munkát kíván. 
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Veres Pál polgármester: Ismét dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Visszatérő jellegű előterjesztésről van szó. A Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló törvény és az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata is 
rendelkezik arról, hogy a polgármester a Közgyűlés utólagos tájékoztatása mellett, az át nem 
ruházható hatáskörök kivételekkel dönthet a két ülés közötti időszakban felmerülő, halaszthatatlan, 
jogszabály által a Közgyűlés hatáskörébe utalt bármely önkormányzati ügyben. Az elmúlt 
időszakban 7 esetben került sor fogorvosi, illetve háziorvosi körzetek működtetése tárgyában 
létrejött feladat-ellátási szerződések módosítására rendelési idő, valamint helyettesítő orvosok 
vonatkozásában. Döntés született továbbá a Páli Szent Vince Társaság Szeretetszolgálata részére 
átmeneti időszakra történő helyiség biztosításáról. Döntött egy, a Miskolc 46242 helyrajzi szám 
alatti ingatlan vonatkozásában kötelezettségek átruházásáról szóló megállapodás megkötéséről. 
Döntött továbbá a Közgyűlésen már említett Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához való csatlakozás vonatkozásában felmerülő feladatok 
tárgyában, valamint a DIALÓG Egyesület részére szándéknyilatkozat kiadásáról pályázat 
benyújtásához. Az előterjesztés mellékletét képezik a határozatok, melyekből részletesen lehet 
tájékozódni.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a határozati 
javaslatot. 

 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja. Megállapítja, hogy nincs felszólalásra jelentkező 
képviselő, így lezárja a vitát. 
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat az alpolgármesterek, a tanácsnokok és a települési 

önkormányzati képviselők munkájáról szóló tájékoztatás 
tudomásulvételére 

 
Veres Pál polgármester: Dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Az önkormányzati törvény rendelkezik arról, hogy az önkormányzati képviselő 
köteles kapcsolatot tartani a választópolgárokkal, akik részére évente legalább egy alkalommal 
tájékoztatást nyújt képviselői munkájáról. Alapvetően a Közgyűlése felé történő benyújtása a 
beszámolónak egy új formátuma a képviselő-testületi munkának. Jegyző Úr ennek az 
előkészítésének a vonatkozásában 2021. október 5. napján kelt levelében felkérte Miskolc Megyei 
Jogú Város alpolgármestereit, tanácsnokait és települési önkormányzati képviselőit azzal, hogy 
éljenek ezzel a lehetőséggel, illetve ezt a beszámolási kötelezettséget a Közgyűlés ülésén tegyék meg 
az állampolgárok részére. 15 képviselő élt ezzel a lakosság tájékoztatására szolgáló lehetőséggel, így 
az alpolgármesterektől, tanácsnokoktól és a települési önkormányzati képviselőktől összesen 21 
beszámoló érkezett. A beszámolókat a határozati javaslat 1. és 2. számú mellékletei tartalmazzák. 
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: támogatta a határozati 
javaslat elfogadását. 

 
Veres Pál polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adj a meg szót. 
 
A vitában hozzászólók: 
 
Cseléné Figula Edina: A törvény értelmében a képviselő köteles évente legalább egy alkalommal 
beszámolni a képviselői tevékenységéről. Erre a Jegyző Úr kérte fel az alpolgármestereket, 
tanácsnokokat, képviselőket. A 27 képviselőből 15 fő tett eleget ennek a kérésnek. Fontosnak tartja, 
hogy túl a törvényi kötelezettségen, eleget tegyen az átláthatóságnak is. Hiszen ezzel az ígérettel 
kezdték meg kettő évvel ezelőtt a közös munkát. Elolvasta a Velünk a Város Frakció képviselőinek 
beszámolóit, – bár a pandémia miatti kormányzati elvonások milliárdokkal apasztották a 
költségvetést és a védekezés is plusz költségeket kíván – képviselőtársaival megpróbáltak több régi 
lakossági igényt teljesíteni. Beszámolójából ismertetve részeket elmondja, körzetében is több, mint 
20 fa kiültetésére és 70 kiscserje telepítésére került sor. E mellett kerítéssel tettek biztonságossá egy 
játszóteret Martin-kertvárosban, telepítettek fekvőrendőrt, járdát alakítottak ki a nagyon forgalmas 
Somlay úton. A lakókkal összefogva virágot ültettek, játszóteret festettek, szemetet szedtek. Helyi 
egyesület és vállalkozók segítéségével gyermeknap pótló rendezvényt tartottak a korlátozások 
feloldása után, tervek készültek a csapadékvíz elvezetésére és aszfaltozásra a Poprád, Zala, Lajta 
utcák esetében. Több képviselőtársával együtt megtettek mindent, hogy enyhítsék a rosszul 
előkészített Y híd kivitelezésénél felmerülő problémákat. Véleménye szerint képviselőtársai is 
tartalmas, részletes és átlátható beszámolót nyújtottak be. Gratulál mindenkinek, jó munkát kíván, 
sok megoldott feladatot. Miskolc lakóit kéri a beszámolók elfogadására, illetve, hogy 
megkereséseikkel, jelzéseikkel, javaslataikkal továbbra is segítsék képviselői munkájukat.  
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Dr. Nagy Ákos: A Fidesz - KDNP Frakció szövetség képviselői, ahogyan a tavalyi évben, úgy az 
idén is eleget tettek a törvényi beszámolási kötelezettségeiknek. Tavaly volt némi polémia arról, 
hogy milyen formában kell megtenni a beszámolót. Véleménye szerint az ez évi előterjesztés 
helyesen tartalmazza, hogy az ilyen formában történő beszámolási kötelezettség egy lehetőség. 
Ebben egyetért Jegyző Úrral. Beszámolóik a miskolci Fidesz facebook oldalán teljes terjedelmében, 
illetve a miskolci KDNP facebook oldalán is teljes terjedelmében megtekinthetőek. A közzétett 
elérhetőségeken bármilyen kérdésre szívesen válaszolnak, azon túlmenően is, hogy a választóikkal 
napi kapcsolatban vannak. A baloldali beszámolókat olvasva némi aggodalmat érez, mely nem 
alaptalan, szükségesnek érzi erről beszélni. Nevesítetten Mokrai Mihály tanácsnok úr beszámolóját 
emeli ki. Melyben saját tevékenysége kapcsán annak elfogadása, értelmezése során kritikával illeti a 
város polgármesterét, illetve a Fidesszel történő együttműködéssel vádolja. A polgármesteri 
működés tekintetében előzetesen tisztázni kívánja, hogy a polgármester tevékenységéről, az ő 
működéséről a miskolciak döntenek öt évente, ők mondják el a véleményüket. Az a tisztelet, melyet 
megadnak Polgármester Úrnak, az a miskolciak véleményének tisztelete. Ezt adják meg a város 
polgármesterének, annak ellenére, hogy vannak közöttük politikai viták. De az biztos nem 
feladatuk, hogy egyik oldalról és másik oldalról érkező véleményeket szintetizálják. Véleménye 
szerint ezzel nem kellene foglalkozni, csak, amikor a városvezetés felelőssége a baloldali 
képviselőket terheli, akkor mit kezdjenek az olyanokkal, amikor az egyik oldalról azt hallani, hogy 
a Fidesz megvette a város polgármesterét egy jól fizetett kuratóriumi állással. A másik oldalról meg 
azt hallani, hogy a DK az a botrány vendég, akit, meghívnak ugyan az esküvőre, ajándékot nem 
visz, a menüt végigeszi, a végén pedig lehányja a menyasszonyt. Ezzel nehéz mit kezdeni. A 
helyzetet komolynak tartja. Beszélve állampolgárokkal, tudható, ismerik ezeket az ellentéteket. 
Papír alapon van, nem ők találták ki. Olyat hallani, hogy Polgármester Úr engedje Mokrai Urat 
dolgozni, mert olyan rossz a helyzet, hogy már nem lehet rosszabb. Nem tartja feladatuknak annak 
értelmezését, hogy ez dicséret vagy szidalmazás-e. Azért érzi szükségesnek az ezzel való 
foglalkozást, mert a város vezetésének felelőssége, a baloldal feladata. Annak idején Bazin Levente 
képviselő úr a pulpitusról közös munkára hívta a Fidesz-KDNP képviselőit is. Nagyon szívesen 
dolgoznak együtt, de addig nem fog ez menni, amíg azt látni – akár az ilyen előterjesztésekből, vagy 
leiratokból, vagy Polgármester Úr nyilatkozatát olvasva, melyet az azonnal.hu-nak adott –, hogy a 
baloldal sem tud együtt, közösen dolgozni. Örömét fejezné ki, ha most egymás után tennének 
hűségesküt a baloldali képviselők. Az a helyzet, amely beállt közöttük – az okiratok tanúsága szerint 
– kapcsán két dolog lehetséges. Egyik, tényleg komoly ellentétek feszülnek a város vezetése 
kapcsán, a másik lehetőség, hogy ez csak egy ócska cirkusz, ami most zajlik. Mert bárkinek nem 
tetszik a városvezetés tevékenysége a baloldalról, a végén azért egy erős zöld csík jelenik meg a 
nevük alatt, mikor az előterjesztések döntéseit támogatni kell. Kéri, amennyiben ez a baloldalon 
belüli feszültség valós, akkor hallgassanak Bazin Levente képviselő úrra és dolgozzanak együtt. Ha 
viszont nem valós, akkor nem fárasszák ezzel a cirkusszal.  
 
Veres Pál polgármester: Pontosításként megjegyzi, a Miskolci Egyetem Kuratóriumában végzett 
munkát ingyenesen vállalta.  
  
Dr. Kovács László: Véleménye szerint jobb lett volna ezt a napirendet nem behozni. Mindenki 
megtehette volna a beszámolóját a saját csatornáin, többek között önkormányzati újságban. Ezt az 
eljárást öngólnak érzi. Közel 2,5 éve lesz, hogy a várost baloldali kényszerkoalíció vezeti. Azért 
kényszerkoalíció, mert a toronymagasan legnépszerűbb párt, a Fidesz-KDNP pártszövetség, akkor 
amikor vereséget szenvedett a 2019. évi önkormányzati választásokon, akkor is 41%-át kapta a 
miskolci szavazatoknak. Akkor is toronymagasan a legnagyobb, a legerősebb, a legnépszerűbb párt 
volt. Más kérdésnek tartja, hogy a kényszerkoalícióban 4-5-6 párt összeállva, meg tudta szerezni a 
szavazatok több, mint 50%-át. Ez a baloldali kényszerkoalíció több, mint két éve, a tavaszi 
országgyűlési választások idején már 2,5 éve lesz, hogy vezetni fogja a várost. Félidejéhez érkezik. 
A 41% Fidesz-KDNP szavazónak és képviselőiknek a 2019. évi választást követően sem voltak 
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kétségei, hogy ezt a típusú, nagyon sok pártból álló széthúzó koalíciót hosszú távon nagyon nehéz 
lesz egyben tartani. Nem irigylik Veres Pál polgármester urat. Az 1. napirendi pontnál, a 
költségvetésnél nem volt ideje elmondani, de nagyon tiszteli minden olyan városvezető munkáját, 
aki megfeszítetten dolgozik a városért. Ez független a párhovatartozásától. Bármilyen 
polgármestere van a városnak ezt a tiszteletet mindig megadja. Elismeri, a Városházán és a 
Hivatalban is nagyon sok olyan értékes szakember van, aki erejét megfeszítve dolgozik. A probléma 
most került napvilágra. Míg eddig csak pletykákat lehetett hallani arról, hogy milyen feszültségek 
vannak a baloldali koalíción belül, addig a júniusi közgyűlésen azt tapasztalták, hogy a 
Demokratikus Koalíció képviselői, a gyurcsányisták el sem jöttek a közgyűlésre. Valószínűleg tartja 
nem véletlenül. Így ellehetetlenítették a saját maguk polgármestere által benyújtott előterjesztések 
megszavazását. Most ennek a napirendnek az olvasásakor látható, hogy a gazdasági tanácsnok 
kritizálja a saját polgármesterét a nyilvánosság előtt, hadat üzent a saját polgármesterének. Kívánja, 
ne így legyen, de úgy gondolja, a stabilitás mindennél fontosabb. Nem csak a gazdasági stabilitás, 
hanem a politikai stabilitás is.  Valószínűleg minden bajával és nehézségével együtt a baloldali 
koalíció akkor járna a legjobban, ha együtt tudna maradni, mert ők képviselik most ezt az 
irányvonalat. Az, hogy mire jutnak majd még kettő és fél év alatt, majd később látható. A stabilitást 
fontosnak tartja. Sajnálatát fejezi ki, hogy a város közvéleményébe is kezd már átmenni, már az 
emberek is beszélnek róla, hogy „baj van”. A baloldali városvezetés mögötti meghatározó vezető 
pártok, hátba szúrják egymást, annak az egész város látja a kárát. Emlékeztet, többen felszólaltak 
az együttműködésért. Maga részéről biztosítja a közgyűlést és a város lakóit is, hogy tudnának 
együttműködni rengeteg dologban. De addig, amíg az látható, hogy egymás között sem tudnak 
sokszor egyezségre jutni, addig úgy látja, hogy egy borzasztó vékony pallón kell Polgármester Úrnak 
egy patakon átmennie. Ebben a helyzetben, bármennyire is vannak politikai különbségek egymás 
között, ha szükséges, elképzelhetőnek tartja az együttműködést.  
 
Hollósy Endre András: Véleménye szerint mivel nem látható tülekedés a Velünk a Város 
soraiban, ezáltal ők is elismerik ezt a feszültséget, mely kialakult Polgármester Úr és a DK között. 
Ettől függetlenül egyetért Frakcióvezető Úrral, a törvényi kötelezettségnek a Fidesz-KDNP is 
eleget tett. Közvetlenül és a közölt formában is minden miskolcinak feleltek meg a Fidesz-KDNP 
közösségi felületen.  Köszöni Cseléné Figula Edina képviselő asszonynak a transzparenciára 
vonatkozó sorait. Badány Lajos alpolgármester úr beszámolójával kapcsolatban ezt viszont nem 
vélte felfedezni. Szerepel benne egy szeptemberi szerződéskötés egy budapesti céggel, viszont 
szeptemberben még úgy nyilatkozott, hogy kettő külsős cég világítja át az MVK Zrt. működését. 
Ebben a beszámolóban nem látható továbbá, hogy januárban az alfahíren miért kellett azzal 
riogatni, hogy a Magyar Kormány akár 23 napra is leállíthatja a miskolci tömegközlekedést. 
Véleménye szerint a miskolciak kíváncsiak lennének ezekre a szerződésekre és azokra is, melyek 
megjelölésre kerültek az alpolgármesteri beszámolóban. Alpolgármester Urat megszólítva 
elmondja, hogy komoly embernek tartja. A MÁV egykori műszaki ellenőre volt, így tudja, hogy a 
kötöttpályás közlekedés komoly dolog, ezért nem egy olyan budapesti cégre kellene rábízni, ami 
adott esetben kerékpár stratégiával vagy gyalogos koncepcióval foglalkozott Budapesten. A 
miskolciak nagyon kíváncsiak lennének erre a szerződésre, a tartalmára. A transzparencia nevében 
a Fidesz-KDNP kéri és követeli a miskolciak nevében ezen szerződésnek a nyilvánosságra 
hozatalát.  
 
Bajusz Gábor: Örkény István egyperces novellái hatottak úgy az irodalomra, mint Borkuti László 
képviselő úr jegyzetfüzet stílusban megírt beszámolója. Szó szerint idéz a beszámolóból: 
„Levelezés, telefonok otthonról. Útmutatás a temetőkapunál. Szunyogh Tibinél kirándulás 
előkészítés. Kirándulás a kertbarátokkal, Mád.” Javasolja, Képviselő Úrnak, hogy csupa nagybetűvel 
írja be a jövő évi naptárába, noteszába, hogy szobor állítás a DVTK alapítóinak.  
 



39 
 

Badány Lajos alpolgármester: A transzparenciával kapcsolatos észrevételre kíván reagálni. Azt 
észrevételezték, hogy ő kezdeményezte az MVK Zrt. menetrendjének átvilágítását, illetve azt, hogy 
az MVK Zrt. menetrendjének módosítására megbízzanak egy komoly szakmai kompetenciával 
rendelkező céget.  Ez a szerződés természetesen közérdekű, így közérdekű adatkérés kapcsán 
kikérhető. A honlapon is megtalálhatóak az adatai. Előzetesen elmondja, hogy gyakorlatilag a 
napokban járt le a szerződés, az anyag elkészült. A beérkezett anyagot a vezetőség áttekinti, ezután 
tájékoztatják a közvéleményt is. Egy másik vizsgálat is folyamatban van, a Közlekedés Tudományi 
Intézet vizsgálata. Erre a Miskolc Holding Zrt. adott megbízást. Itt az adatkezelő a Holding, így 
hozzájuk kell majd fordulni.   
 
Szilágyi Szabolcs: Ami a Fideszes padsorokból hallható volt, azt a politológia úgy hívja, hogy 
bizonyítvány félremagyarázása. Beszéltek mindenről, más képviselők beszámolójából mazsoláztak, 
vélt, bulvár szinten próbáltak mindenféle feszültséget belemagyarázni a napirendi pontba. Egy 
dologról nem beszéltek, arról, hogy ők milyen munkát végeztek. Nyilván, hiszen ez lenne a 
napirendi pont lényege. De, ami nem történt meg, arról nehéz beszélni. Ez a bizonyítvány 
magyarázás, hogy mindenről beszélnek, csak a napirendről nem. Szó esett arról is, hogy a 
facebookra valami „szösszenetet” kiraktak, melyről gondolja, hogy annyira lehet színvonalas, hogy 
azt már nem volt bátorságuk beadni a Közgyűlés elé. El kell mondani, hogy nyilván a közgyűlési 
anyagok, a közgyűlési jegyzőkönyv az azért megmarad az utókornak, a képviselők munkája viszont 
ez által nem fog, mert nem is végeztek semmiféle munkát az elmúlt időszakban. Pozitívumként 
említi, hogy a saját választókerületében idén 2 parkoló is megvalósult.  Ezzel elmondható, hogy 
ebben a választókerületben növekedtek a legdinamikusabban a parkolóhelyek száma a városban az 
elmúlt évben. Ez rendkívül pozitív, de nem lehet hátradőlni, mert a probléma még így sem oldódott 
meg. Igyekszik orvosolni minden felmerülő igényt. Idén is sikerült a tavaly kihelyezett virágfákat 
beültetni. Parkosítások történtek a bérházak előtt. Járdalépcső építés, akadálymentesítés történt. 
Elmondja, hogy képviselői alapjából támogatta a Szépkorúak Házát, ózongenerátor vásárlására, 
melyet a covid járvány elleni védekezésben használnak. Informatikai eszközök beszerzését 
támogatta. Továbbá a Szív Egyesületet támogatta, a Mozdul az Avas rendezvényt. Az avasi 
körzetekben érintett képviselőkkel közösen rendezték meg azt. Az Avasi Polgárőr Egyesületet és 
az Önkéntes Tűzoltó Egyesületet is támogatta. Úgy gondolja, van mire büszkének lenni.  
 
Bajusz Gábor: Szilágyi képviselő úrhoz szólva, örül, hogy ennyire elégedett a saját körzetében 
végzett munkájával. Bízik abban, hogy lesz ideje az országgyűlési kampány mellett is foglalkozni 
ezzel a területtel. Felhívja a figyelmét, hogy Polgármester Úr felé kellett levelet írnia és az ő 
közreműködése kellett hozzá, hogy a Szilágyi képviselő úr körzetében lévő roncs autót – melyet 
többször kértek már a helyiek – elszállítsák. Arra biztatja, hogy többet járjon-keljen a körzetében 
és dolgozzon tovább.  
 
Szilágyi Szabolcs: A személyes érintettség okán szeretné Bajusz Gábornak megjegyezni, hogy 
kicsit jobban próbálja megnézni Miskolc volt jegyzője, illetve a Fidesz volt frakcióvezetője által 
megálmodott körzethatárokat. Képviselő Úr által említett roncsautó nem az ő körzetében volt, 
hanem a Szentgyörgy út páratlan oldalán. Tájékoztatásként elmondja, hogy választókerülete a 
Szentgyörgy út páros oldala. Nem tudja, hogy Képviselői Úr az ő levelezéseit olvassa, vagy a 
kémszoftver által a telefonbeszélgetéseit monitorozta le, de biztosíthatja, hogy lakossági megkeresés 
hozzá ezzel kapcsolatban nem érkezett. 
 
Molnár Péter: Szeretné azt leszögezni, amit már előtte megtett Nagy frakcióvezető társa, vagy 
képviselőtársai is. Természetesen ők minden évben fontosnak gondolták és tartották azt, így az 
idén is, hogy beszámoljanak képviselői munkájukról. Ezt meg is tették, transzparensen, egy jól 
áttekinthető kiadvány keretében, elérhető különböző elektronikus csatornákon megtették a 
beszámolási kötelezettséget. Ezt transzparens módon minden miskolci láthatja, hogyha megkeresi 
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azokat a felületeket, amelyeken közzétették, jellemzően minden képviselő, aki a Fidesz-KDNP 
padsoraiban ül, a közösségi oldalán is közzétette. Hangsúlyozza, ennek a kötelezettségüknek eleget 
tettek.  
A megkapott közgyűlési anyagokat át szokták tekinteni, így ezeket a beszámolókat is. Több 
dolognál is megállt a figyelme, nem vesézné tovább Mokrai tanácsnok úr, képviselőtársa 
beszámolóját, mert az tényleg önmagáért beszél. Transzparensen rámutat azokra a problémákra, 
amit ők is éreznek, látnak, hogy milyen feszültségek vannak. Megjegyzi, ez nyílt titok a városban. A 
városlakók arról beszélnek, hogy azért nem működik ez a város, mert a belső ellentétek emésztik 
fel a városvezető koalíciót. Ellenzéki képviselőként is azt szeretnék, hogyha a város előre menne, 
és nem ilyen belső feszültségek lennének. Az ellenzék erről nem tehet, mindenesetre a város 
érdekében együtt tudnak működni annak érdekében, hogy a város minél jobb helyzetbe kerüljön. 
Átfutotta Badány alpolgármester úr beszámolóját is, látta, hogy a menetrendi és hálózati 
munkacsoport munkájában is részt vett. Megkérdezte volna, hogy akkor részben neki is 
köszönhető, hogy ilyen gyatra menetrend van a városban, mert artikulálhatná azokat a 
véleményeket, melyeket az ellenzék is többször megfogalmaz, illetve a miskolciak is. Néha hallják 
a vélemények, nyomdafestéket nem tűrő stílusban, de erre okuk van, mert ez a menetrend nagyon 
gyatra. Ha ez a munkacsoport legközelebb összeül, akkor kéri, hogy ezt mindenképpen tolmácsolja, 
hogy jó lenne sűríteni a járatokat, és a peremterületek ne ilyen falusi jellegűek legyenek, mert azért 
a volán busz jóval sűrűbben jár.  
Alpolgármester Úrnál még egy dologra szeretett volna rákérdezni. Többször hozza a 
beszámolójában, hogy részt vett különböző, a repülőtér előkészítésével kapcsolatos egyeztetéseken, 
tárgyalásokon. Kérdése, hogy a vélemény most megváltozott, mert 2019. előtt nagyon mást 
mondott a repülőtérrel kapcsolatban, hogy áll most a történet, mit képvisel ez ügyben? 
 
Veres Pál polgármester: Nincs most jelen Alpolgármester Úr, de el tudja mondani, mit képvisel, 
azt, hogy Miskolc ne maradjon repülőtér nélkül. Ehhez tartja a vezetés is magát. 
 
Bajusz Gábor: Elnézést kér Szilágyi képviselőtársától, és nem jutott el hozzá ez a hír. Elmondja, 
hogy egy állampolgár, aki ő, szintén írt Képviselő Úrnak egy levelet 2021. július 19-én ezzel a 
témával kapcsolatban, amire nem válaszolt. Arra szeretné kérni, hogy a 
szilagyi.szabolcs@velunkavarosszive.hu-ra küldte el, ami Szilágyi képviselő úr választási 
kampányában, mint e-mail cím szerepel. Kéri, hogy adja meg azt a DK-s levelezési címet, amin 
mostanában kommunikál, és szívesen továbbítja ezt újra. Felhívja Képviselő Úr figyelmét, hogy a 
rendőrség mögött szintén van egy ilyen roncsautó, amennyiben kéri, lefotózza, levideózza, 
becsatolja a levelezésbe. 
 
Veres Pál polgármester: Szeretné figyelmeztetni, hogy ő egy félmondatos megjegyzésére kapja 
azt, hogy gúnyolódik, úgyhogy kéri, maradjanak a tárgyszerű közlésnél. 
 
Deák-Bárdos Mihály: Úgy véli, itt az ideje kicsit helyre tenni a dolgokat. Szeretné visszautasítani 
Szilágyi Szabolcsnak a kijelentését, hogy a fideszes képviselők nem végeznek munkát és nem 
dolgoznak. Hangsúlyozza, ő mindig, sportolóként is az elvégzett munkában hitt. Jelen pillanatban 
is ebben hisz. Képviselő Úr fogja vissza magát, és ne magából induljon ki. A másik része, hogy úgy 
gondolja, az előbbi és a mostani vitához is el lehet mondani, Esterházy Péter szavait, miszerint „egy 
bizonyos szint fölött nem süllyedünk egy bizonyos szint alá”. Szeretné megkérni a baloldali 
padsorokban ülő képviselőket, hogy ehhez tartsák magukat. A harmadik dolog, amit szeretett volna 
mondani, hogy nem szeretné felsorolni, hogy képviselői alapjából milyen fejlesztések voltak a 
körzetében, mert sportolóként megtanulta, hogy az öndicséret büdös. Az elkövetkezendő hetekben 
át fog adni egy olyan multifunkcionális sportpályát, ami éjjel-nappal használható, a nagyközönség 
részéről bárki használhat körzetében, az úgynevezett UDSC sporttelepen. Ez kiemelt sportteleppé 
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van nyilvánítva. Hangsúlyozza, műfüves pályát fog átadni, amikor a városvezető képviselők 
fizetőssé tették az ifi pályát. 
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Néhány gondolatot szeretne hozzáfűzni a vitában 
elhangzottakhoz, mert fontosnak tartja rögzíteni, amit szeretne elmondani. Dr. Nagy Ákos 
frakcióvezető úr úgy fogalmazott, hogy ez egy ócska cirkusz, amit ne hozzanak az ellenzék elé. Ezt 
szeretné visszautasítani. Ez nem egy ócska cirkusz, ezt jobb helyeken úgy hívják, hogy demokrácia. 
Azért hívják demokráciának, mert amikor elkezdték ezt az együttműködést, akkor is voltak 
közöttük véleménykülönbségek, bizonyára most is vannak, és valószínűleg a jövőben is lesznek 
bizonyos kérdésekben, bizonyos mértékű véleménykülönbségek. Ezzel szemben a céljuk egy, 
közös. Amint az 1. napirendi pont vitából teljesen egyértelműen kitűnt, képesek ezt a várost ilyen 
módon irányítani. Az, hogy mit gondol arról, hogy vajon könnyebb-e azonosságokat vagy 
különbözőségeket keresni közöttük, azt ki se nyitná részletesen. Úgy véli azonban, hogy még az 
ellenzéki képviselőkkel is sokkal több azonosságuk van, mint amennyit itt arról gondolnak. 
Nagyjából ugyanolyan jót akarnak Miskolcnak, csak más-más eszközökkel. Jelezné, hogy az a fajta 
szövetségi együttműködés, amiben vezetik a várost, az életképes. Meg kell nézni a nyugati típusú 
demokráciákat, számos helyen működik ez a típusú konstrukció, ez folyamatosan visszatérő eleme 
a nyugati politikának. Ezt tisztázni szeretné. Az ellenzéki képviselőknek nyilván az lenne a 
legkényelmesebb, ha ők szemlesütve, kommentár nélkül hagynák ezeket a felvetéseket, de úgy 
gondolja, fontos tisztázni. Hangsúlyozza, nem ócska cirkuszról beszélnek, hanem valódi 
demokráciáról. Mindenkinek arra hívná fel a figyelmét, hogy kezdjék szokni ezt a működési modellt. 
Minden reménye szerint ez fogja jellemezni májustól az ország vezetését is. Nem könnyű 
demokratikusan működtetni egy rendszert. Tudja, hogy az antidemokratikus vezetési struktúrák 
bizonyos értelemben talán egyszerűbbnek tűnhetnek, de mindannyian ebben hisznek, emellett 
tettek hitet, és ilyen módon kívánják vezetni továbbra is a várost. 
 
Dr. Nagy Ákos: Örül, hogy az történt, amire számítottak, a vezetés hűségesküt tesz újra 
egymásnak egészen eltérő ideológiák mentén. Megjegyzi Alpolgármester Úr hozzászólása kapcsán, 
hogy nem mondott olyat, amit állított. Azt mondta, hogy ha ez egy ócska cirkusz, akkor ne 
folytassák. Ha nem az, mert úgy gondolja a vezetés, hogy így intézi a dolgát, akkor azt csinálnak, 
amit akarnak. Az az idézet jutott eszébe egy régi mozgalmi nótából – megjegyzi, nem volt KISZ 
tag –, hogy „nem győz le minket se tűz, se víz, egységbe forraszt a KISZ”, ahogy annak idején. A 
vezetést pedig egységbe forrasztja a saját érdekei. Szilágyi képviselőtársa utalt arra, hogy valamiféle 
kis szösszenetet rakott le az ellenzék. Megkérdezné Képviselő Urat, hogy olvasta-e, amennyiben 
igen, milyen mélységig ezeket a beszámolókat, mert feltűnően nyugodt volt a pulpitusnál, 
valószínűleg azért, mert fogalma sincs, hogy mi szerepel a beszámolóikban. El kell olvasni, és 
amennyiben kérdés van, el kell hozzájuk juttatni. Deák-Bárdos képviselőtársához hasonlóan 
visszautasítja azt, hogy a Fidesz képviselői nem végeztek semmilyen munkát. El kell olvasni, hogy 
mit csináltak, és amennyiben kérdés van, fel kell tenni bátran, bármikor, ott vannak az 
elérhetőségeik. A kémszoftverre való utalás kapcsán megnyugtatja Képviselő Urat, hogy az 
információk az egyes képviselőkről vagy körében, sem kémszoftver felhasználásával, sem egy velük 
együtt lakó, kabinetfőnöknek hazudott szerető információi kapcsán nem állnak rendelkezésükre.  
 
Hegedüs Andrea: Hűségeskü-mentesen kívánja gondolatait elmondani. A KISZ tagságról annyit 
mond mellékesen, hogy itt a teremben nagyon sokan vannak, a Fidesz-KDNP sorai között is, akik 
voltak KISZ tagok. Bajusz képviselő úrnak egy képsorozatot szeretne a figyelmébe ajánlani. Nyissa 
meg Hegedüs Andrea Facebook oldalát, és lapozzon benne végig, egészen 2019 nyarához. Ebben 
a képsorozatban megtekintheti, hogy mit örököltek az előző vezetéstől. Végigjárt a dr. Alakszai 
Zoltán, egykori jegyző úr által hibásan kialakított, és általa jóváhagyott körzethatár mentén, amely 
nem volt társadalmasítva, hogy mit hagyott az előző vezetés hátra nekik. Képpel van alátámasztva, 
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amiben nemcsak egy tétel, egy roncsautó szerepel, hanem nagyon sok olyan fotó, amely bizonyítja 
a körzeten belüli trehányul hátrahagyott feladatokat és munkákat.  
Deák-Bárdos Mihály mondta, hogy öndicséretet folytat frakciójuk. Jelen esetben felvállalja ezt az 
öndicséretet. Elmondja, beszámolójában 41 tételt sorolt fel, ami megvalósult ebben az évben a 
körzethatáron belül. Még ki szeretné egészíteni, mert ezen túlmenően, ami nem szerepel a 
beszámolóban, és azt írta, hogy folyamatban lévő feladatok még megvalósulnak vagy azóta 
megvalósultak. Martin-kertváros Fő tér buszmegálló betontalapzatának lábazati vakolattal történő 
burkolása, karácsonyfa állításához térkő burkolat és alap bontása termőföld telítéssel és ezüstfenyő 
ültetésével. Hulladékgyűjtők felújítása, cseréje, beszerzése. COOP üzlet előtti csapadék elvezető 
áteresz rekonstrukciója, a Templom tér szobor talapzatának megújítása és felújítása. Hejőcsabán az 
I. világháborús emlékmű felújítása, és szintén a COOP bolt előtti gyalogosátkelőhöz vezető járda 
megújítása. Amit még nem írt le, az a frakcióvezető-helyettesi munkája, sajtótájékoztatók 
rendszeres tartása, avasi főzőverseny támogatása, Fogadjon örökbe egy óvodaudvart létrehozása, 
városházi idegenvezetés biztosítása fiataloknak és gyermekeknek, fogadóórák rendszeres tartása, és 
Martin-kertváros nyugdíjas klubjának a 25. éves jubileumának támogatása és annak kiegészítése. 
Amennyiben ez öndicséret, felvállalja, ugyanis Miskolc lakossága érdekében írták meg ezt a 
beszámolót. 
 
Soós Attila: Alpolgármester Úr jelezte, hogy az a típusú gyakorlat, amit kritizálnak, de legalábbis 
megkérdőjeleznek, ez számos helyen működik, és az ellenzék kezdje el szokni ezt a működési 
modellt. Majd lehet őt vádolni azzal, hogy hisztis, érzékeny vagy demagóg, de azt gondolja, hogy 
vannak dolgok, amiket miskolciként az országos sajtóban olvasni nem jó. Mondhatná úgyis, hogy 
a családi szennyest kiteregetni nem kellemes. Nem gondolja, hogy Alpolgármester Úr arra gondolt 
volna, amikor egy ilyen üzenetváltást olvas az országos médiában, melyet idéz „Veres Pál 
gazdaságpolitikája légvárnak bizonyult. Alaptalan felvetés az, hogyha nem konfrontálódunk a 
kormánnyal, annak az lesz a következménye, hogy a kormány támogatni fogja szeretet városunkat, 
Miskolcot”, írta Mokrai. Ez még folytatódik az átlátszó.hu-n, amire az a válasz, hogy Polgármester 
Úrnak tulajdonítva, mi lett volna az az eredményesebb gazdaságpolitika, amiről viszont Mokrai Úr 
egy szót sem ejtett, pedig tanácsnokként éppen ez lett volna a feladata. Hogy ki milyen eszközöket 
hajlandó bevetni személyes és politikai céljai elérése érdekében, az részben vérmérséklet dolga, 
részben intelligencia kérdése, részben pedig a városhoz való lojalitás. Amikor arról beszél, hogy 
nem jó miskolcinak lenni, és nem jó érzés ilyeneket olvasni, ezt személy szerint nem tartja jónak, 
erről nem akar tudni. Amikor arról beszél, hogy feszültség, és komoly emberi konfliktusok vannak 
a vezetés tagjai között az együttműködésben, ezek nem szakmai kérdések. Itt szemmel láthatóan 
sokkal komolyabb válság van, amit meg kell tudniuk oldani, de úgy véli, házon belül. Megjegyzi, 
miskolci fideszesnek sem jó lenni, amikor ezzel szembesülnek, hogy mi zajlik itt. Ez az a típusú 
bulvár, amit nem is akarnak tudni, és nem is akarnak kiteregetni, mert nem tartozik senkire. Ezt a 
városvezetésnek kell tudni megoldani, és ha az van, hogy ezért egyébként szintén az ellenzék a hibás 
vagy felelős, legyen, kibírják, állják, de nem visz előre, nem visz sehova amikor ez kimegy. Ha ezt 
nem tudják házon belül megoldani, ez minden miskolci számára bántó, és mindenkit egy picit 
lejárat, ezt pedig nem szabad. Kéri, ezt értsék meg. Polgármester Urat is tiszteletben kell tartani, 
ahogy Tanácsnok Úr véleményét is, de ez maradjon házon belül, ne menjen ki. Szilágyi képviselő 
urat arra kéri, hogy országgyűlési képviselőnek készül, így ne mondjon olyat, hogy gondolja, hogy 
mi lehet a Fidesz beszámolóban. Olvassa el, vagy ne nyilvánítson véleményt, mert ez így nem fair. 
Ebbe beleszaladhat bármikor, és nem lesz jó, ha kiderül, úgy nyilvánít véleményt, hogy nem tudja 
miről van szó. 
 
Szarka Dénes: Néhány olyan gondolat volt, ami szerinte megint fogalmi tisztázást igényel. 
Egyrészt a hűségeskü, ami többször elhangzott. Elmondja, hűségesküt a hűbéres tesz a 
hűbérurának az oligarchiában a feudalizmusban, azt a hallgatóságra hagyja, hogy ez az ellenzéknek 
honnan juthatott eszébe. Kiemeli, hogy ez egy koalíció, így hívják. Azt hallják, hogy a stabilitás a 
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legnagyobb érték. Elmondja, hogy a stabilitás valóban nagy érték és nagyon fontos dolog, de 
ismernek a történelemben olyan rendszereket, amik rendkívül stabilak voltak, de gondolja, hogy 
nem lenne érdemes visszatérni hozzájuk. Megjegyzi, a bolsevizmusra nagyon felkapta az ellenzék a 
fejét. Elmondja, az egy módszertan is, és pontosan ez az, amit még az 1. napirendi pontnál érintett, 
hogy ki milyen szemléletben működik. Nem szeretne bolsevistázni, csak ennek a tisztázását 
szeretette volna megtenni. Örömmel hallgatta, hogy milyen jószándékkal szólt hozzá Soós 
képviselő úr ehhez a vitához is. Az, amikor bulvárt emlegetnek és elítélnek, akkor kéri, hogy a saját 
padsoraikban is tegye meg azt a szívességet, hogy tisztázza, hol a helye a bulvárnak és hol nincs. 
Azt gondolja, hogy Frakcióvezető Úr egy aljas karaktergyilkos magánéleti bulvárhírt kevert bele a 
hozzászólásába. Ez sajnos megint csak a rendszer működésére jellemző, de ezt sem szeretné 
hosszabban kitárgyalni ennél a napirendi pontnál. Egy dolog ütötte meg még a fülét. Elmondja, 
hogy nem olvasta minden fideszes képviselő beszámolóját betűről betűre. Megjegyzi, Deák-Bárdos 
sportolói és képviselői munkáját rendkívül nagyra tartja, viszont az ifi pálya kapcsán már az előző 
közgyűlésen sem értette, kíváncsi a válaszra. 2010-2019. között sokat járt az ifi pályára focizni céges 
és baráti foci keretében is, és lehet, hogy ő csinált valamit rosszul, de mindig fizettek érte.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja. 
 
 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat vagyonelemek használatba adására Miskolc Megyei 

Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Közgyűlés 2021. október 7. napján döntött a Polgármesteri 
Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzat módosításáról a tekintetben, hogy a Pályázati Főosztály 
megalakításra kerül. Az elmúlt Közgyűlésen tájékoztató került elfogadásra arra vonatkozóan, hogy 
a projektmenedzseri és a műszaki menedzseri feladatok szintén ebbe a főosztályba kerülnek 
integrálásra. Emiatt szükségessé vált a Polgármesteri Hivatal helyigényének áttekintése, és egy új 
munkastruktúra kialakítása. Ennek érdekében arra tesznek javaslatot, hogy a Széchenyi utca 107. 
szám alatti ingatlan 2. emelete kerüljön az önkormányzat által térítésmentes használatba adásra a 
Polgármesteri Hivatal részére annak érdekében, hogy az új struktúra kialakulhasson. Tekintettel 
arra, hogy az Innovációs Igazgatóság munkatársai is a Polgármesteri Hivatal szervezetébe kerülnek, 
ezért javaslat az, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló munkaeszközök szintén térítésmentes 
használatba adásra kerülnek a Polgármesteri Hivatal részére. Kéri a Közgyűlés szíves döntését.  
 
Veres Pál polgármester: Köszöni a tájékoztatást. A napirend felett a vitát megnyitja, 
hozzászólásra jelentkezőknek adja meg a szót. Nincs hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
Mivel nagyon előre haladtak időben, mert elhúzódott a vita és számos előterjesztés van hátra, illetve 
a szavazás is. Egyéb feladatok is várnak rájuk délután, így az ügyrendi javaslata, hogy egy órás 
ebédszünetet rendel el. A munkát 14 óra 30 perckor folytatják.  
 

- Ebédszünetet követően - 
 

- Az ülést Varga Andrea Klára alpolgármester vezeti. - 
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri képviselőtársait foglalják el a helyüket, mert folytatják 
a Közgyűlést.  
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3. sürgősségi napirend:  Javaslat ingatlanok értékesítésével kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Beke Tibor 
ingatlangazdálkodási vezető urat. 
 
Beke Tibor: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 1/1 tulajdonát képezi a III. 
kerületben található, Szabadság utca 2. szám alatti, 1460 m2 kivett beépítetlen terület besorolású 
ingatlan. Ezzel az ingatlannal kapcsolatban 2016. évben a Közgyűlés már hozott egy értékesítést 
támogató határozatot azzal a feltétellel, hogy aki megveszi a telket, annak négy év alatt be kell 
építenie, illetve a rajta lévő romos épületet el kell bontania. Az ingatlan ezekkel a feltételekkel nem 
kelt el, de közben a rajta lévő épület olyan állapotba került, hogy a Miskolc Holding Zrt.-nek 
gondoskodnia kellett arról, hogy az épületet elbontsa. A 2016. évi határozatban emellett az ingatlan 
mellett még 35 másik ingatlan értékesítését is jóváhagyta az Önkormányzat. Ezekből az 
ingatlanokból vagy azért, mert a feltételek változtak, vagy azért, mert nem volt érdeklődés, nem sok 
ment el. Mostanában kezd érdeklődés mutatkozni. Azért terjesztették elő ezt a jelenlegi ingatlan 
eladási szándékot, hogy ezekre a megjelenő igényekre válaszolni tudjanak. A javaslatuk az, hogy ezt 
az ingatlant értékesítésre jelölje ki az Önkormányzat. Az értékbecslés szerinti értéke 21.100.000 
forint bruttó érték, amelynek a vagyonrendelet szerint bizottsági hatáskör lenne a jóváhagyása, de 
mivel az előző határozatot is a Közgyűlés hozta, ezért ismét a Közgyűlés elé tárják az ingatlan 
eladását engedélyezésre. Kéri a Közgyűlést, hogy támogassa a javaslatot.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Ez az az előterjesztés, 
amelyhez dr. Nagy Ákos képviselő úr módosító indítvány nyújtott be. Kéri a képviselőtársait, hogy 
vegyék elő a kiosztott módosító indítványt.  
A napirend felett a vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Nagy Ákos: Mint a módosító indítvány előterjesztője is kért szót. Azt gondolja, hogy a 
Közgyűlés és a miskolciak alapvetően ismerik a Fidesz Frakciójának álláspontját az ingatlan 
értékesítésekkel kapcsolatban. Ugyanakkor indokolttá vált az eladás, mert a korábbi városvezetés 
már eladásra, értékesítésre jelölte ki. Azonban a tartalmi összefoglaló szerint azt írják erről az 
ingatlanról, hogy a Szabadság utcai telekhatár teljes egészében kerítetlen, a terület gondozatlan, 
gazos és elhanyagolt. Ennek az ingatlannak az önkormányzat a tulajdonosa. Hogyan lehetséges az, 
hogy egy önkormányzati tulajdonú ingatlan gondozatlan, gazos és elhanyagolt, amikor a 
miskolciakon nagy gyakorisággal kérik számon az ingatlanok takarítását, illetve a tisztán tartását. 
Azért, hogy ez ne legyen tendencia, és nem szerencsés ebben az előterjesztésben ezt feltüntetni, 
erről nyilván gondoskodni kell az eladás előtt. Az előterjesztést áttanulmányozva azonban az volt a 
személyes álláspontja, hogy szükséges beépíteni az ingatlan eladásakor azokat a jogi garanciákat, 
amik lehetővé teszik, hogy amennyiben valaki az ingatlant megvásárolja, akkor azt be is építse. 
Nehogy továbbra is üres foghíjtelekként legyen jelen. Olyan vevőt kell találni, aki egyrészt a 
beépítési kötelezettséget is vállalja a szerződés megkötésétől számított három éven belül, és 
használatba vételi engedélyt is nyújt be. Javasolják, hogy ezt a beépítési kötelezettséget, hogy már 
úgy kerüljön kiírásra a pályázat, illetve úgy hozzák meg a döntést egy kiegészítéssel, hogy az 
adásvételi szerződésbe késedelmi meghiúsulási kötbér legyen kikötve, illetve az ezt biztosító 
elidegenítési és terhelési tilalom kerüljön az ingatlan nyilvántartásba bejegyzésre mindaddig, amig a 
szerződéses kötelezettségnek a vevő eleget nem tesz.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszöni a tájékoztatást. Nincs több hozzászólásra 
jelentkező, a vitát lezárja.  
 
Beke Tibor: Annyit szeretne hozzátenni, hogy az előző értékesítésnél is betették ezeket a 
garanciákat, és úgy nem volt rá érdeklődés sajnos. Ezért próbálták meg ilyen feltételek nélkül. 
Természetesen, ha a Közgyűlés így dönt, és a határozati javaslat tartalmazni fogja, akkor annak 
megfelelően fognak eljárni.  
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat ingatlanrész értékesítésére a „Napfényt az életnek” 

Alapítvány részére 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. 
Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A „Napfényt az életnek” Alapítvány hosszú évek óta látja el a 
hajléktalanokkal összefüggő tevékenységét. 2007. év óta az Önkormányzattal kötött ellátási 
szerződés alapján is, a Baross Gábor utca 13. szám alatti ingatlanban tevékenykedik. Az alapítvány 
nagymértékű beruházást hajtott végre az úgynevezett „C” épületen, ahol a hajléktalanok 
egészségügyi ellátását biztosító fertőtlenítő állomást valósított meg. Ez alapján felújította a már 
meglévő épületet és hozzáépített az Önkormányzat jóváhagyásával és beleegyezésével. Tekintettel 
arra, hogy az alapítvány ezen az albetéten ilyen nagy mértékű beruházást hajtott végre, és szükséges 
a hozzáépítés miatt rendezni az egyébként társasházként működő ingatlan tulajdoni viszonyait, 
ezért javasolják, hogy a mostani ingatlannyilvántartási állapot szerint a „C” épület albetét kerüljön 
50 %-os vételár kedvezmény biztosításával az alapítvány részére értékesítésre azzal, hogy egyébként 
kötelezettsége az alapítványnak az Alapító Okirat módosításához szükséges dokumentumok saját 
költségen történő elkészítése. Természetesen visszavásárlási jogot és egyébként közfeladat ellátási 
kötelezettséget is kikötnek a számára.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett a vitát 
megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Alapvetően nem nagyon támogatnak ingatlan értékesítést, de nyilván vannak 
kivételek, ez is azok közé tartozik. A tartalmi összefoglaló is érinti, hogy 2007. év óta működik a 
„Napfényt az Életnek” Alapítvány ilyen jellegű funkcióval ebben az épületben, de maga az 
alapítvány élete és munkássága sokkal hosszabb, a 90-es évekre nyúlik vissza. Tekintve, hogy az 
Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság elnökeként 9 évig volt szerencséje őket 
ismerni, látta, hogy a Vöröskereszt, és a Máltai Szeretetszolgálat mellett a harmadik olyan szervezet 
ez az alapítvány, amelyik a hajléktalanok ellátásában önkormányzati feladatot vállal át. Az 
Önkormányzat ezzel biztosítja az kötelezően ellátandó feladatát. Annak idején voltak látogatóban 
náluk a Bizottsággal, és látták a frissen átadott fertőtlenítő állomást. Gyanítja, hogy elírás lehet, mert 
olyan, hogy mentálhigiénés fertőtlenítő állomás nincs. Van egy fertőtlenítő állomás, és van egy 
mentálhigiénés központjuk. Ha ilyen van, olyan innováció, amit még nem ismer. Gyanítja, hogy ez 
csak egy elírás. Valóban fejlesztettek, többek között a fertőtlenítő állomást is. Támogatni fogják az 
előterjesztést.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Igen, valószínű, hogy csak elírás történt, összecsúszott két 
fogalom, Képviselő Úr hozzászólásához kiegészítésként elmondja, hogy az elmúlt másfél év 
coviddal terhelt időszaka sok helyen okozott komoly nehézséget. Az egyik legkomolyabb 
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problémát a bentlakásos intézményekben okozta. A hajléktalan ellátásban különösen nehéz helyzet 
alakult ki. Mindenféleképpen köszönet illeti ezt a három szervezetet, aki Miskolcon a hajléktalan 
ellátásban ilyen derekasan helyt állt. Nincs további hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat a településkép védelméről szóló 44/2017. (XII.22.) 

önkormányzati rendelet (TKR) módosítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szunyogh László 
főépítész urat. Ehhez a napirendi ponthoz is dr. Nagy Ákos képviselő úr módosító indítvány 
nyújtott be, kéri ennek függvényében hallgassák a szóbeli kiegészítést. 
 
Szunyogh László: A településkép védelméről szóló önkormányzati rendelettel kapcsolatosan két 
módosítási igény merült fel, az egyik a Vasgyári kolónia területén. A Vasgyári Kolónia, mint értékes 
épületegyüttes és értékes településrész, területi védelem alatt áll. Azon belül az értékesebb épületek 
önálló helyi védelem alatt is állnak. Valamilyen ok folytán a volt igazgatói lakás, a jelenlegi 
Közösségi Ház nem került önálló helyi védelem alá, viszont pályázatot nyertek el az épület 
felújítására és kedvezőbb, ha az helyi védelem alatt van. Egyébként is érdemes rá, hiszen a kolónia 
egyik kiemelkedő épületéről van szó. Ezért javasolják az épület egyedi védelem alá vonását. A 
megújuló a buszmegállókba CityLight reklám felületek kerülnek elhelyezésre. Településképileg 
kívánatos az, hogy ezek körzetében más CityLight berendezés ne legyen elhelyezve. Tehát a 
rendelet módosítás másik része arról szól, hogy a buszmegállók 50 méteres körzetében új CityLight 
reklám ne legyen elhelyezhető.   
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a rendeletmódosítást támogatta.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg 
a szót.  
 
A vitában hozzászólók: 
 
Dr. Nagy Ákos: Alpolgármester Asszony jelezte, hogy módosító indítványt nyújtott be. 
Szavazástechnikai jellegű, abban kéri a Közgyűlés támogatását, hogy a rendeletet érintő két 
módosításról külön szavazzon a Közgyűlés, amennyiben technikailag lehetséges.  
 
Deák Bárdos Mihály: Az előterjesztés első részéhez kíván hozzászólni, mint a terület 
önkormányzati képviselője. Kéri, engedjék meg, hogy részvétét fejezze ki az elmúlt hetekben 
elhunyt Szakszon Gyula családjának, aki hosszú időn keresztül a Vasgyári Közösségi Háznak a 
gondnoki teendőit látta el. Nyugodjon békében. A szeptemberi Közgyűlésen kérdéseket tett fel 
Alpolgármester Asszony részére a vasgyári projekttel kapcsolatban, amelyet megválaszolt, és ezúton 
utólag is köszöni. A projekt pillére a Vasgyári Közösségi Ház, ami az előterjesztésben szerepel, és 
természetesen támogat. De javasolja, hogy terjesszék ki a védelmet a Vasgyári Kolónia többi 
épületére is, ha eddig nem történt meg. Ez azért lenne fontos, hogy megőrizzék az utókor számára 
az építészetileg egyedi, vörös téglás jellegét. Ez egykor város volt a városban, amelyről azt mondták 
a vasgyáriak, ha bejöttek Miskolcra, hogy „bemegyek Miskolcra”, mert ez egy külön városrész volt. 
Szeretné, ha a jellegét továbbra is megőriznék, ha az elgettósodás megszűnne a Vasgyárban és olyan 
embereket tudnának odaköltöztetni, akik ezeknek az épületeknek az állagát megóvnák és nem 



47 
 

romlana tovább az állapotuk. Az Önkormányzatnak is köszönet jár azért, hogy el kezdték felújítani 
a Vasgyári kolóniában a házakat, amit szeretne, ha tovább folytatódna, és az ott élők 
megelégedésére lennének a felújítások elvégezve.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. Valóban, a vasgyári 
kolóniában elkezdődtek a felújítások. Szeretné tájékoztatni a Közgyűlést, hogy az első hat lakás 
műszaki átadása megtörtént. Maga is megnézte, hogy milyenek lettek ezek az ingatlanok. Azt kell, 
hogy mondja, igen jelentős minőségi javulás állt be. Az épületek egy részének a külső homlokzata 
is jelentősen javult. Azért különösen fontos, hiszen sokkal szebb, rendezettebb környezet alakul ki, 
amely a város valamennyi lakójának az érdeke. Nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Az előterjesztés ismertetésére felkéri Szunyogh László 
főépítész urat.  
 
Szunyogh László: Már lassan nincs Közgyűlés MÉSZ módosítás nélkül, aminek örülhetnek, mert 
ez azt jelenti, hogy prosperál és működik a város. Erről a jelenlegi MÉSZ módosításról már 
korábban döntött a Közgyűlés, amikor településrendezési szerződést kötött ennek a 
megterveztetésére. Gyakorlatilag ezt a MÉSZ módosítást, miután lefutott az egyeztetése, és az 
Állami Főépítész hozzájárult, annyi van hátra, hogy az Önkormányzat elfogadja, mint 
rendeletmódosítás. A rendeletmódosítás két dologból áll. Az egyik, hogy TOP pályázat keretében 
a kerékpárutak újulnak meg, amelynek a tervei úgy készültek el, hogy 4-5 ponton szabályozási terv 
módosítása szükséges. Ezeket a korrekciókat tartalmazza ez a módosítás. Településrendezési 
szerződés keretében külső befektető a Lajos Árpád utca, mint közterület szélesítését kérvényezte, 
ami igen szokatlan, mert inkább fordítva szokott lenni. Tehát itt a közterületet bővíti az eladható 
lakóingatlanok rovására, ami azt jelenti, hogy kedvezőbb lakókörnyezet lesz. Viszont a befektető 
úgy gondolta, hogy ezáltal ő kedvezőbben tudja eladni azokat az ingatlanokat, amelyeket ott 
megvalósít.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: a rendeletmódosítást támogatta.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkezőknek adja meg 
a szót. Nincs hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja. 
 
Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják 
munkánkat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 
Kéri, hogy akik nem a következő napirend kapcsán vannak jelen, hagyják el az üléstermet. 
 

- A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. A nyílt ülés 15 óra 20 perckor folytatódik. - 
 

- Az ülést Veres Pál polgármester vezeti. - 
 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy a nyílt ülés napirendjeiről történő szavazás következik. 
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Meghívó szerinti 1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének 

megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet 
módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára (III. 
negyedéves korrekció) 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről döntenek, minősített többséggel. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett megalkotta a 39/2021. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2021. évi 
költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
Veres Pál polgármester: Most a határozati javaslatról szavaznak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
462/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az Önkormányzat egyes saját bevételeinek és adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek várható összege a 2022-2024. 
évekre 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. (III.5.) 
önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára (III. 
negyedéves korrekció)” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat egyes saját bevételei 
és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének a 2022-2024. 
évekre történő megállapítása tárgyában elfogadott – és a 430/2021 (X.7.) közgyűlési határozattal 
módosított – 91/2021. (III.4.) számú határozatát (a továbbiakban: Határozat) az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
A Határozat 2. melléklete helyébe jelen határozat melléklete lép. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat a 2022. évi átmeneti gazdálkodásról szóló 
önkormányzati rendelet megalkotására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, 
minősített többséggel. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 11 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett megalkotta a 40/2021. 
önkormányzati rendeletét a 2022. évi átmeneti gazdálkodásról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 37/2021. (XII.19.) önkormányzati 
rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük, melyhez 
minősített többség szükséges. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett megalkotta a 41/2021. 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
 

463/2021. (XI.25.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Közterületek elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közterületek elnevezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 

településrészben lévő, Miskolc 1377/6 helyrajzi számú közterületnek, és a 12560/2 helyrajzi 
számon „kivett közforgalom elől el nem zárt magánút” művelési ágú közterületnek a Napfény 
utca elnevezést állapítja meg. 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, Miskolc 12559 helyrajzi számú közterületnek, „kivett közforgalom elől 
el nem zárt magánút” művelési ágú közterületnek a Közdomb utca elnevezést állapítja meg. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc külterület 
településrészben lévő, Miskolc, 77044 helyrajzi számon nyilvántartott, „kivett közút” 
megjelölésű területnek a Régi vasút dűlő elnevezést állapítja meg. 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, Miskolc 49560/4 és 49553/3 helyrajzi számon „kivett saját használatú 
út” megjelölésű területeknek az Aranykalász utca elnevezést állapítja meg. 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc központi belterület 
településrészben lévő, 40846/2 helyrajzi számú „kivett közút” megjelölésű területnek a Május 
1. telep elnevezést állapítja meg. 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, 47203 helyrajzi számú „kivett saját használatú út” megjelölésű 
területnek a Szűrszabó utca elnevezést állapítja meg. 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, 47132/2 helyrajzi számú „kivett közforgalom elől el nem zárt magán 
út” megjelölésű területnek az Enyedi György utca elnevezést állapítja meg. 

8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, 12792/24 helyrajzi számú és 12797/13 helyrajzi számú „kivett út” 
megjelölésű területeknek a Margittai utca elnevezést állapítja meg. 

9. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő 47314 helyrajzi számú és a 42163/2 helyrajzi számú „kivett saját 
használatú út” megnevezésű területeknek az Apátsági út elnevezést állapítja meg. 

10. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy gondoskodjon a jelen határozat 1-9. pontjában meghatározott címkezeléshez kapcsolódó 
egyéb szükséges intézkedések megtételéről. 

 
Felelős: 
Végrehajtásért felelős: 
Közreműködik: 
 
Határidő: 

 
Polgármester 
Főépítészi Kabinet 
Városfejlesztési Főosztály 
Hatósági Osztály, Építési és Környezetvédelmi Osztály 
a határozat 1-9. pontja esetében azonnal, 
a határozat 10. pontja esetében jogszabályban előírt határidőn belül 

 
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, 

költségvetési szervei és minősített többségi tulajdonú 
gazdasági társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., illetve 
tagvállalatai között fennálló rendezetlen követelésekkel, 
kötelezettségekkel kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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464/2021. (XI.25.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, költségvetési szervei és 
minősített többségi tulajdonú gazdasági társaságai, valamint a Miskolc 
Holding Zrt., illetve tagvállalatai között fennálló rendezetlen követelések, 
kötelezettségek hosszútávú rendezésére vonatkozó döntések 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata, költségvetési szervei és minősített többségi tulajdonú 
gazdasági társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., illetve tagvállalatai között fennálló 
rendezetlen követelésekkel, kötelezettségekkel kapcsolatos döntések meghozatalára” 
tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a határozat 1. és 2. melléklete 

szerint – elfogadja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, költségvetési szervei és 
minősített többségi tulajdonú gazdasági társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., illetve 
tagvállalatai között 2020. december 31-ei fordulónappal fennálló rendezetlen követelések, 
kötelezettségek állományát.  

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    azonnal 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli, hogy Miskolc Megyei 

Jogú Város Önkormányzata, költségvetési szervei és minősített többségi tulajdonú gazdasági 
társaságai, valamint a Miskolc Holding Zrt., illetve tagvállalatai között a jelen határozati javaslat 
mellékleteiben meghatározott követelések, kötelezettségek összegének figyelembevételével, 
azok rendezési módjára is kiterjedőleg legkésőbb 2022. június 30. napjáig megállapodás 
kerüljön megkötésre, melyre vonatkozó előterjesztés a Közgyűlés legkésőbb 2022. júniusi 
ülésén kerüljön benyújtásra. 

 
Felelős:      Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:    2022. június 30. 

 
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci 

Nemzeti Színház Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
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465/2021. (XI.25.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit 
Kft. között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására” című előterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata által fenntartott Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság és az Emberi Erőforrások Minisztériuma között 2022. január 1.-től 2024. december 31.–
ig terjedő időtartamra megkötendő közszolgáltatási szerződést a jelen határozat mellékletében 
foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Kulturális és Sport Osztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy jelen határozat 1./ pontja szerinti közszolgáltatási szerződést Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának, mint fenntartónak a képviseletében jóváhagyólag aláírja és felkéri, hogy 
gondoskodjon a közszolgáltatási szerződésnek az előadó-művészeti szervezetek működésével 
összefüggő közigazgatási hatósági és szolgáltatási feladatokat ellátó szerv részére történő 
megküldéséről. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Kulturális és Sport Osztály  
Határidő:   döntés tekintetében azonnal, illetve jogszabálynak  
   megfelelően 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci 

Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. között megkötendő 
közszolgáltatási szerződés jóváhagyására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
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466/2021. (XI.25.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Szimfonikus Zenekar 
Nonprofit Kft. között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
az Emberi Erőforrások Minisztériuma és a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
között megkötendő közszolgáltatási szerződés jóváhagyására” című előterjesztést, és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata által fenntartott Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt Felelősségű 
Társaság és az Emberi Erőforrások Minisztériuma között 2022. január 1.-től 2024. december 31.–
ig terjedő időtartamra megkötendő közszolgáltatási szerződést a jelen határozat mellékletében 
foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Kft. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Kulturális és Sport Osztály 
Közreműködik:   Gazdálkodási Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 
2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy jelen határozat 1./ pontja szerinti közszolgáltatási szerződést Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának, mint fenntartónak a képviseletében jóváhagyólag aláírja és felkéri, hogy 
gondoskodjon a közszolgáltatási szerződésnek az előadó-művészeti szervezetek működésével 
összefüggő közigazgatási hatósági és szolgáltatási feladatokat ellátó szerv részére történő 
megküldéséről. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős osztály: Kulturális és Sport Osztály  
Határidő:   döntés tekintetében azonnal, illetve jogszabálynak  
   megfelelően 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 8. napirend: Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás 2021. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 11 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
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467/2021. (XI.25.) számú határozatot 
 

Tárgy:  A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 2021. 
évi munkájáról szóló beszámoló elfogadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 2021. évi munkájáról szóló 
beszámoló elfogadására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a határozat melléklete szerint – 
elfogadja a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 2021. évi 
munkájáról szóló beszámolót. 

 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:  azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
 
Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a 

halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
468/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  A Közgyűlés utólagos tájékoztatása a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 

meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott 
polgármesteri döntésekről” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 
alapján, tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást a Közgyűlés két ülése közötti időszakban a 
halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott, a jelen határozat 1-11. számú mellékletét 
képező polgármesteri határozatok vonatkozásában. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat az alpolgármesterek, a tanácsnokok és a települési 
önkormányzati képviselők munkájáról szóló tájékoztatás 
tudomásulvételére 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 10 fő, távol van: 2 fő) mellett elfogadta 
az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
469/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Az alpolgármesterek, a tanácsnokok és a települési önkormányzati képviselők 

munkájáról szóló tájékoztatás tudomásulvétele 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 
alpolgármesterek, a tanácsnokok és a települési önkormányzati képviselők munkájáról 
szóló tájékoztatás tudomásulvételére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 
alpolgármestereinek, tanácsnokainak és települési önkormányzati képviselőinek munkájáról szóló 
tájékoztatást a jelen határozat 1-2. számú melléklete szerinti tartalommal tudomásul veszi. 
 
Felelős:    Polgármester 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi előterjesztésekről történő szavazás 
következik. 
 
 
2. sürgősségi napirend:  Javaslat vagyonelemek használatba adására Miskolc Megyei 

Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
470/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  a Miskolc, Széchenyi utca 107. sz. alatti ingatlan második emeletének Miskolc 

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának és a kapcsolódó ingó 
vagyonelemek ingyenes használatba adására a Pályázati Főosztály 
működésének biztosítása érdekében 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
vagyonelemek használatba adására Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala 
részére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 12. § (3) 
és (6) bekezdése alapján ingyenesen használatba adja a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata tulajdonában lévő Miskolc, 3612 helyrajzi szám alatt felvett, természetben 
Miskolc, Széchenyi utca 107. szám alatti ingatlan második emeletén található valamennyi 
helyiséget Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Vagyonrendelet 12. § (3) és 
(6) bekezdése alapján ingyenesen használatba adja az 1. sz. mellékletben felsorolt valamennyi 
munkaeszközt Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részére. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. és 2. pontjában 
rögzített ingatlan és ingó vagyonelemek használatát a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdésében rögzített közfeladatok 
ellátásának elősegítése céljából biztosítja. 
 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan és a 2. pontjában rögzített ingó vagyonelemek használatát 2021. december 
01. napjától határozatlan időre 6 hónapos rendes felmondási idő kikötésével biztosítja.  

 
5. Az önkormányzati ingatlan használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 

ingatlanhasználattal felmerülő költségek viselésére. 
 

6. Figyelemmel az 5. pontban rögzítettekre, a közös használatra tekintettel az 
ingatlanhasználók kötelesek egymás között megállapodni a használattal felmerülő rezsi és 
egyéb használati költségek megosztásáról. 

 
7. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján 

a Vagyongazdálkodási Osztály útján gondoskodjon a használati szerződésnek a jelen 
határozatban meghatározott feltételekkel, illetve a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 
CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) bekezdései szerinti feltételek megtartása mellett történő 
előkészítéséről, megszövegezéséről és megkötéséről. 

 
 

Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik:    Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: Az 1.- 5. pont tekintetében azonnal, a 6-7. pontok 

tekintetében a határozat kézhezvételét követő 30 napon 
belül. 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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3. sürgősségi napirend:  Javaslat ingatlanok értékesítésével kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, először szavazzanak a dr. Nagy Ákos képviselő úr által benyújtott 
módosító indítványról. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 11 igen, 14 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett nem elfogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
471/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlanok értékesítésével kapcsolatos döntések meghozatala 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Ingatlanok 
értékesítésével kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése akként dönt, hogy a természetben 

Miskolc, Szabadság utca 2. szám alatt elhelyezkedő 21299 hrsz.-ú, 1459 m2 alapterületű, „kivett 
beépítetlen terület” megnevezésű ingatlan kerüljön elidegenítésre, nyílt versenyeztetési 
eljárásban. 

 
2./ A Közgyűlés az ingatlan minimális eladási árát bruttó 21.100.000,- Ft (16.614.173,- Ft + 

4.485.827,- Ft áfa), azaz huszonegymillió-egyszázezer forint összegben határozza meg, foglaló 
fizetési kötelezettség terhe mellett.  

 
3./ Az ingatlan vételárát a vevő egyösszegben, az adásvételi szerződés aláírását követő 15 napon 

belül köteles megfizetni. 
 
4./ Jelen határozattal egyidejűleg a Közgyűlés akként dönt, hogy amennyiben a VI-

90/314.441/2016. számú közgyűlési határozat 2. pontjában meghatározott 1500/8. hrsz.-ú.; a 
3. pontjában meghatározott 2779; 2780; 2781; 2782; 2784; 2785/1; 2785/2; 2786 és 2677/38 
hrsz.-ú,; a 4. pontjában meghatározott 45019 és 45020/1 hrsz.-ú; az 5. pontjában 
meghatározott 41060 és 41061 hrsz.-ú; a 8. pontjában meghatározott 12634/7 és 12635/7 
hrsz-ú; a 10. pontjában meghatározott 1388/5 hrsz-ú; a 12. pontjában meghatározott 
32674/175 hrsz-ú; valamint a 17. pontjában meghatározott 34449/12; 34449/13 hrsz-ú 
ingatlanok vonatkozásában továbbra is fennáll az értékesítési szándék, úgy azok értékesítésére 
– figyelemmel az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 10.§ -ára – kizárólag új 
értékbecslés beszerzését követően, majd az az alapján meghozott, a Vagyonrendelet 19. § (2) 
bekezdése szerinti újabb tulajdonosi döntés alapján kerülhet sor. 
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5./ A Közgyűlés visszavonja a VI-90/314.441/2016. számú közgyűlési határozat 7. és 14. pontját.  
 
6./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc Holding 

Zrt.-t, mint az önkormányzati tulajdonú üzleti vagyon hasznosításával megbízott szervezetet 
az 1./ pont szerinti ingatlan értékesítésének teljes körű (az adásvételi szerződés aláírását is 
magába foglaló) - lebonyolítására azzal, hogy az értékesítés során az Nvtv. – különös tekintettel 
az Nvtv. 14. § (2) bekezdésében foglaltakra – a Vagyonrendelet és egyéb jogszabályok előírásait 
köteles betartani. 

 
Felelős:     Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.  
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:  1.-5. pontok tekintetében azonnal, 
  6. pont tekintetében a határozat kézhezvételét követő 30 

nap 
 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat ingatlanrész értékesítésére a „Napfényt az életnek” 

Alapítvány részére 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol van: 2 fő) mellett elfogadta 
az előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
472/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Ingatlanrész értékesítése a „Napfényt az életnek” Alapítvány részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
ingatlanrész értékesítése a „Napfényt az életnek” Alapítvány részére” című előterjesztést és 
a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése - Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Vagyonrendelet) 12. § (4) 
bekezdése alapján - a Miskolc, 4826/1/C/1 helyrajzi számú, a természetben Miskolc, Baross 
Gábor út 13-15. földszint alatt található 152 m2 alapterülettel nyilvántartott, de ténylegesen 
138 m2 méretű ingatlan tulajdonjoga a társasházi közös tulajdonból hozzátartozó eszmei 
hányaddal együtt - az ingatlan forgalmi értékéből 50 %-os kedvezmény biztosításával - 
átruházza a „Napfényt az életnek” Alapítvány (székhely: 3527 Miskolc, Baross Gábor u 13-
15., a továbbiakban: Alapítvány) részére bruttó 9.000.000,-Ft értéken Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 10. pontja alapján, a 
területén hajléktalanná vált személyek ellátásának és rehabilitációjának, valamint a 
hajléktalanná válás megelőzésének biztosítása közfeladat elősegítésének céljával, az alábbi 
feltételek megtartása mellett: 
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- az adásvételi szerződésben az Önkormányzat javára a szerződés létrejöttétől 
számított 5 év határozott időtartamra szólóan visszavásárlási jog, ennek biztosítékaként 
pedig elidegenítési tilalom kerüljön kikötésre,  
-  rendelkezni kell arról, hogy az Alapítvány 11.385.019,-Ft összegű beruházásának 
ellenértékére nem tart, és nem is tarthat igényt, valamint 
- amennyiben az értékesítést követő 5 évig az Alapítvány nem a fentiekben 
meghatározott közérdekű célra használja az ingatlant, akkor nemteljesítési kötbérként 
köteles megfizetni az Önkormányzatnak az ingatlan átadáskori forgalmi értéke és az 
átadáskori kedvezményes vételár közötti értékkülönbözetet. 
- az Alapítványt terheli, a hozzáépítésből adódóan, az Alapító Okirat módosításához 
szükséges dokumentumok elkészítésének kötelezettsége és az ehhez kapcsolódó költségek 
viselése. 
 
Az Önkormányzat az 50 %-os árkedvezményt az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi 
CXXVII. törvény 259. § 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja. 
Amennyiben a közcélú adományozás alanyi feltételei nem állnak fenn, vagy abban változás 
következik be, úgy a kedvezményezett szervezet köteles a felmerülő általános forgalmi adót 
az Önkormányzat számára megtéríteni. A jogosultság alanyi feltételeinek fennállását a 
kedvezményezett szervezet a szerződéskötéssel egyidejűleg köteles igazolni. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Miskolc 
Holding Zrt.-t, hogy gondoskodjon a szerződésnek a jelen határozatban meghatározott 
feltételekkel, illetve a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) 
bekezdései szerinti feltételek megtartása mellett történő előkészítéséről, megszövegezéséről 
és megkötéséről. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t, hogy 
haladéktalanul gondoskodjon az Alapítvánnyal 2018. február 7. napján megkötött 
ingatlanhasználati megállapodás módosításáról.    

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1. és 3. pont tekintetében azonnal, a 2. pont tekintetében 

a határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat a településkép védelméről szóló 44/2017. (XII.22.) 

önkormányzati rendelet (TKR) módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, először szavazzanak a dr. Nagy Ákos képviselő úr által benyújtott 
módosító indítványról. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 11 igen, 15 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett nem elfogadta el a módosító 
indítványt. 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 
rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 
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(Szavazás) 
Megállapítom, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett megalkotta a 42/2021. 
önkormányzati rendeletét a településkép védelméről szóló 
44/2017. (XII.22.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti 

Tervének és Építési Szabályzatának módosítására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 
javaslatról kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról szavaznak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítom, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
473/2021. (XI.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása a TOP-

6.4.1 projekt keretében tervezett kerékpárutak, és a Lajos Árpád utca 
meghosszabbításának kiépítése vonatkozásában 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc Megyei 
Jogú Város Településszerkezeti Tervének és Építési Szabályzatának módosítására” tárgyú 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1-4. melléklete 

szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének 
módosítását. 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Főépítész 
Határidő:   azonnal 

 
 
 
Veres Pál polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, minősített többséggel. 
 

(Szavazás) 
Megállapítom, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol van: 2 fő) mellett megalkotta a 43/2021. 
önkormányzati rendeletét Miskolc Megyei Jogú Város Építési 
Szabályzatáról – (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII.6.) sz. rendelet 
módosításáról. 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Veres Pál polgármester: A szavazás végére értek. A napirendi pontokat nem érintő közérdekű 
bejelentések következnek. A felszólalásra jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 

 
Felszólalók: 
 
Dr. Nagy Ákos: Négy témáról szeretne beszélni. Az egyik, hogy a Törkölyösi temető mellett 
folyamatosan problémát jelent az, hogy összegyűlik a szemét. Úgy tűnik, hogy ezt már csak egy 
kamera kihelyezésével tudják megoldani, ahogy a Gyár és Wesselényi utca kereszteződésében is. 
Elkezdték ennek a felmérését. Köszönetét fejezi ki a segítségért, a tervezésért a Holding és a 
Rendészet munkatársainak is.  
Korábbi években felmérésre került, illetve a Városgazda is kérte őket arra, hogy a síktalanításhoz 
szükséges szóróanyag hova kerüljön kihelyezésre. Ezt írásban is jelezte, és ismételten szeretné 
jelezni, hogy a Rézműves utca 26. számnál nagy jelentősége lenne, várják a lakók. Ez egy nagyon 
meredek terület, jó lenne ezt mihamarabb megoldani.  
Tapolcán az Auróra Szálló mellett található egy forrás. Innen sokat vesznek vizet, és a napokban 
azt tapasztalták, hogy nem jön a forrásból víz. Úgy tűnik, mintha a szomszédos építkezés során 
valamilyen formában a vízér megsértésre került volna. Közben körüljárták a témát, és az derült ki 
egy mérés alapján, hogy a nitrát tartalom az 55 mg/l, az engedélyezett 50 mg/l helyett. Próbálta 
kideríteni, hogy a terület a MIVÍZ-hez tartozik-e, de úgy tűnik, hogy nem. Azt szeretné 
ellenőriztetni, vagy megkérdeztetni, hogy ezek a mérési eredmények valósak-e, mert ha az 
egészségügyi határértéket meghaladja a nitrát tartalom, akkor ezt a kutat le kellene zárni, hogy ne 
onnan igyanak. Amennyiben nem, akkor viszont a vízér elzáródásának a problémáját meg kellene 
vizsgálni. 
Utolsó kérdésköre a Dobó utca 5. szám alatti ingatlanhoz kapcsolódik. Itt vannak önkormányzati 
és magántulajdonú ingatlanok is. Az udvara gyakorlatilag egy szeméttelep. Próbáltak informálisan 
tájékozódni a Holdingnál, és azt a tájékoztatást kapták a lakók, hogy nekik kell az udvart kitakarítani. 
Azt gondolja, hogy nem neki kell az udvart kitakarítani, mert nem az ő dolga, mikor egy nagyobb 
részben önkormányzati tulajdonú lakásról van szó. A lakók, az egész utca aláírásával felkeresték a 
Holdingot, ígéretet kaptak a takarításra, a rendrakásra. Hozzáteszi, hogy az udvarban nagyon sokan 
élnek olyanok is, akik saját maguktól takarítanak, de sokan laknak olyanok is, akik az önkormányzati 
lakásokban ezzel nem foglalkoznak. Laknak olyanok is, akik a lefalazott lakásoknak egyszerűen 
szétrúgják a falát és éjszakánként benne alszanak. Azt szeretné kérni, hogy ez az ingatlan, illetve az 
ingatlannak a környéke kerüljön az önkormányzati érintettség miatt takarításra, és járjon el benne a 
Holding.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. A jelenlévő érintettek jegyzeteltek, a szükséges 
írásbeli válaszokat megadják, és természetesen az intézkedéseket is.  
 
Bartha György: Múlthét végén a Kilián délen az ottani lakosokkal együtt faültetést hajtottak végre. 
Ez egy programsorozat része, mely 2019-ben kezdődött, és folytatni fogják a következő években 
is. Elmondja, hogy tavasszal kérte már a Kilián Észak Közösség civil közösséget, hogy ők is nézzék 
ki, esetleg jelöljék meg azoknak a fáknak a fajtáját, amit el szeretnének oda ültetni, valamint a 
helyszínt jelöljék meg.  
Bejelenti, hogy most vasárnap már Advent első vasárnapja van, és a Kilián délen a hagyományos 
gyertyagyújtást megszervezték. Mind a négy adventi vasárnapon egyházi személyek mondják el 
ünnepi gondolataikat. Kétszer a római katolikus egyház, kétszer pedig a református egyház 
képviselői. A környékbeli lakókat és mindenkit vár szeretettel. 
 
Hegedüs Andrea: Arról szeretne beszámolni és tájékoztatást adni, hogy a Miskolci Integrált 
Óvodai Intézményük, a MIOVI, egy nagyon kellemes hangulatú tájékoztatót szervezett a 
Városházán a szülői szervezeteknek. Ennek köszönhetően a MIOVI intézményvezetője, Petránné 
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Képes Gizella nagyon sok pozitív eseményről adott hírt. Úgy gondolja, hogy erről tudnia kell a 
városban élőknek is. Bemutatta a három helyettesét is az intézménynek, valamint a feladatkörüket. 
Mobiltelefont kaptak az intézményvezetők a hatékony munka érdekében, honlapja van minden 
óvodának. Négy óvodapszichológussal és gyógypedagógussal bővült az intézmény. Az MKMK 
munkáját is megköszönték, ahogy most ő is köszönetet mond a Miskolci Közintézmény-működtető 
Központ igazgató asszonyának, mert hatékonyabb és gyorsabb lett a működése az óvodai 
karbantartásnak. Három óvoda felújítása kezdődött el, a Szeder, a Stadion és a Dózsa György úti 
óvodáké. Ezúton is megköszöni mindenki munkáját és további sok sikert kíván. 
Másik két kérése már a 3. választókerületre vonatkozik. A Petneházy városrész Park utcája és a 
Csabai kapu közötti gyalogos lépcsősor felújítása részben még hagy hátravalót maga után. Viszont 
ezen a lépcsősoron nehéz a közlekedés, mert az avar belepte. Kéri a balesetmentes közlekedés 
érdekében a lépcsősor rendbe tételét. 
A másik kérése részben érinti a 3. választókerületet. Az Y-híd építési munkái folyamatban vannak, 
ami miatt két menekülő útvonala van Martin-kertvárosnak és Szirmának. Az egyik útvonalon, az 
Erkel Ferenc utcán 1,5 hónapja egy munkagödör zavarja a közlekedést. Arra kéri a MIVÍZ 
munkatársait, hogy ennek a munkagödörnek a rendbetételét mihamarabb oldják meg a közlekedés 
érdekében.  
 
Fodor Zoltán: Három téma kapcsán kért szót. Az elmúlt Közgyűlés alkalmával ismertette, hogy 
Varga Andrea alpolgármester asszony megbízta a szociális tűzifa kiosztásával. Ennek a szervezése 
megtörtént. Havi két alkalommal kerül kiszállításra, hat hónapon keresztül. Köszönetet mond Gúr 
Péter igazgató úrnak, valamint Igazgató Asszonynak, akik ebben a munkában óriási segítséget 
adnak. Nem szeretne megfeledkezni azokról a munkatársaikról, akik oroszlánrészt vállalnak a 
munka lebonyolításában. Ennyi munkát, embert összefogni, összeszervezni nem kis feladat. A 
tűzifa nem kerülhetne kiosztásra a Városgazda vezetése, valamint annak a személyi állománya 
nélkül, akik a fák összetekézésével, darabolásával foglalkoznak. Köszönetet mond nekik is. 
Elmondja, hogy a Városgazda dolgozói kiszállítják a tűzifát, így az igénylőknek csak az adott helyre 
kell elmenni és elszállítani.  
Választókörzetében a Klapka utcán van egy áruház, aminek van egy óriási parkolója, azonban egy 
bejárata. Egyre többen parkolnak ott személygépjárművel, és amikor az áruházba áruszállítás van, 
problémás a parkírozás. Úgy döntött, hogy javasolja megnyitni a parkolót, a holnapi nap folyamán 
befejezik a kivitelezést. Így mindenki szabadon fog tudni közlekedni, nem zavarják egymást a 
személygépjárművesek és a szállítók sem.  
Elkészült a 9. újszülöttek parkja, 70 darab fa elültetésre került az Avas-tetőn. Tájékoztatásként 
elmondja, hogy a hideg idő miatt nem csinálták meg a fák sorsolását, tavaszra teszik át, minden 
szülőt levélben értesít majd, addig a fák áttelelnek. 
 
Deák-Bárdos Mihály: A szeptemberi Közgyűlés után személyesen egyeztetett dr. Ignácz Dávid 
jegyző úrral az illegális szemét elleni harccal kapcsolatban. Kérte Jegyző Úrtól, hogy a városvezetés, 
illetve az Önkormányzat járuljon ahhoz hozzá, hogy helyezzenek ki szemétlerakásra hatóságilag 
tilos táblát az illegális szemét által feltőzött területeken. Jegyző Úr az írásbeli válaszában megígérte, 
hogy a Hivatal ezzel foglalkozni fog. Bízik abban, hogy ez hamarosan kihelyezésre kerül.  
Bejelenti, hogy szeméthalmok vannak az Ötödik és Tizenegyedik utca kereszteződésében, illetve 
egy beszakadt akna is nehezíti az ott élők dolgát, ami a patak hídjától nem messze található. 
Hangsúlyozza, ez nagyon balesetveszélyes. Az illegális szemét által sújtott területen a szemét 
megjelenésével elszaporodtak a rágcsálók is. Ezért szeretne kérni patkányirtást a Vasgyárban, illetve 
Lyukó-völgy azon területén, amely az illegális szeméttől fertőzött, lehetőség szerint még az idén.  
Kérdése, hogy mikor valósul meg a Kerpely Antal utca 5-7. szám alatti, úgynevezett laposépület 
bontása, amely szerepel az idei költségvetésben, van rá forrás. Kérdése, hogy ez mikor valósul meg, 
mert ez nagyban segítené az ott élők életkörülményeinek javítását. Az elmúlt időszakban is állati 
tetemekkel és illegális szeméttel van felhalmozva az épület. 
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Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Kéri az illetékeseket, hogy adják meg írásban 
a választ. 
 
Pakusza Zoltán: Az előző testületi ülésen jelezte, hogy a kisvasút töltésének egy részét a perecesi 
erdőbe szállítják. Jelezte, hogy írt az Agrárminiszter Úrnak, de bejelentette a rendőrség és rendészet 
felé is írásban. Annyi történt, hogy megállt a szállítás. Polgármester Úr is mondta, hogy elindítanak 
vizsgálatot, kérdése, hogy lehet-e erről információt kapni, hogy hol tart az ügy. 
A közvilágítás kapcsán elmondja, hogy a perecesi főútvonalon, több helyszínen sincs közvilágítás, 
illetve az elromlott. Ilyen a Bollóalja utca 15., 79. számnál, a perecesi templommal szemben, illetve 
az azt követően a kanyarban. Most, hogy már hamar sötétedik, mind közbiztonsági, mind 
közlekedési szempontból fontos lenne a javítása. 
Több Közgyűléssel ezelőtt kérte azt, hogy a Csajkovszkij és a Hérics utcák találkozásához egy 
közlekedési tükör kerüljön kihelyezésre. Azt a választ kapta, hogy nem szükséges, mert a sarkon 
van egy ház, melyet zöld bokrok szegélyeznek, és azokat levágatják a lakóval, és meg fog oldódni a 
kérdés. Elmondja, hogy megtörtént a bokrok visszavágása, de ettől függetlenül továbbra is 
szorgalmazná a tükör kihelyezését. 
 
Dr. Ignácz Dávid jegyző: Az egyedi hatósági ügy, a törmelék lerakásával kapcsolatosan elmondja, 
hogy sajnos nem tud tájékoztatást adni, mert, ahogy mondta is, egyedi hatósági ügyről van szó, 
ennek az adatai nem nyilvánosak. Jogszabály által kizárólag az érintettek azok, akik megismerhetik 
az ügyet. Azt változatlanul tartják, hogy hatósági eljárás elindult, lement, és jogszerű döntés 
született.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Elmondja, hogy a Láditelep úton körülbelül 2 hónappal ezelőtt volt 
egy csőtörés, ami miatt egy hatalmas gödröt kellett ásni, hogy el tudják hárítani a hibát. A gödör 
azóta is ott van. Kiemeli, hogy a Láditelep úton nincs útpadka, tehát az veszélyes, mert amennyiben 
leesik a hó, és eltűnik onnan a jelzőtábla, akkor abból baleset is lehet.  
Szeptember 15-én Polgármester Úrnál volt, ahol tíz témát említett. Az októberi Közgyűlésen 
érdeklődött, hogy a mai napig nem kapott tájékoztatást ezekről a dolgokról. Szerepelt benne az 
Olvasztár út 8., 10., 12. előtti útszakasz, ami egy zúzalékos út. Azt a választ kapta, hogy keresik rá 
a fedezetet. Ezt a választ azért nem tudja elfogadni, mert ha 30 millió forint van egy út 
aszfaltozására, akkor 1-1,5 milliónak lenni kellene egy zúzalékos út javítására is. Az ott lakók már 
lassan nem tudnak bemenni az utcába, mert a kukásautó már annyira tönkretette az utat, hogy 
balesetveszélyes a közlekedés. 
 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a felszólalást. Ígéretet tesz arra, hogy választ ad erre 
Főosztályvezető Úrral közösen. 
Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. Bejelenti, hogy az ülés végére értek.  
Tájékoztatja a képviselőket, hogy a soron következő ülésükre várhatóan 2021. december 16. napján 
kerül sor. Kérdőjellel mondja mindezt, hiszen már második napja, hogy 12 ezer felett van az új 
fertőzöttek száma, növekszik a kórházban lévők és a lélegeztető gépen lévőké is. Ezúton is kér 
mindenkit, hogy tartsa be a vírus elleni védekezés szabályait fokozottan. Kéri, hogy aki csak teheti, 
vegye fel az oltást. Azt látja, hogy a héten az oltási akció nagy tömegeket mozgatott meg. Mindenkit 
arra bíztat, hogy oltassa be magát. Védekezzenek a vírus ellen, hogy minél előbb túl legyenek ezen 
a szörnyű időszakon.  
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Megköszöni a jelenlévők munkáját, és invitál mindenkit az adventi vasárnapok ünnepségsorozatára. 
Amennyiben a vírushelyzet engedi, akkor mindenkit várnak a gyertyagyújtásokra a város főterén. 
Áldott készülődést és Adventet kíván mindenkinek! Vigyázzanak egymásra! Jó egészséget kíván 
mindenkinek! 
Az ülést bezárja 15 óra 50 perckor. 
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